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دبیر هئیت دولت خبر داد؛
آغاز بررسی بودجه ۱۴۰۴ از 

هفته آینده در دولت
 دبیر هئیت دولت گفت: روند بررســی بودجه 
۱۴۰۴ از هفته آینده در دولت آغاز می شــود.
ســید کامل تقوی نژاد افزود: ارقام در ســتاد 
اقتصادی مشخص شده اند و کلیات بودجه نیز 

مشخص شده و انشاءا... با برگزاری...

سخنگوی دولت: 
موضوع فیلترینگ در دولت 

درحال پیگیری است
 فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت اعلام کرد: 
موضــوع فیلترینگ در جلســه هیئت دولت 
مطرح شــد و وزیر ارتباطات در حال پیگیری 
هستند.فاطمه مهاجرانی اظهار کرد: ۴۱ درصد 

از  پاداش پایان خدمت بازنشستگان... 22

رئیس مجلس شورای اسلامی:
 اقدامات همسان سازی حقوق 

بازنشستگان از این ماه آغاز می شود
 رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اقدامات 
لازم بــرای اجرای همســان ســازی حقوق 
بازنشســتگان به میزان ۳۰ و ۴۰ درصد از این 
ماه آغاز می شود. محمدباقر قالیباف در جریان 

ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون امور... 2
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بزرگ ترین دغدغه خانواده ها
تأمین ســرپناه یــا همان مســکن یک  

بزرگ دغدغه ها برای جامعه ایرانی اســت. دغدغه ای که 
با دلیل گرانی مســکن هر سال بر تعداد مستأجرانی که 
مجبور به اســکان در روستاهای اطراف می شوند، افزوده 
است. شهر شــیراز جز پنج کلان شهری است که هزینه 
مســکن و اجاره بها، خانواده ها را با مشــکل مواجه کرده 
اســت و براساس داده های تازه منتشــر شده مرکز آمار 
ایران، هزینه مســکن به یکی از بزرگ ترین بارهای مالی 
خانوارهای شــهری تبدیل شده است. در حالی که سهم 
مسکن از هزینه های خانوارهای شهری کشور حدود ۴2/6 
درصد برآورد شده، این افزایش نگران کننده، نه تنها توان 
معیشتی خانوارها را کاهش می دهد، بلکه می تواند منجر 
به مشکلات اجتماعی و فرهنگی عمیق تری شود. با ورود 
سهم مسکن به سطوح بالاتر از ۳۰ درصد، خانوارها ناچار 
به کاهش هزینه های رفاهی و معیشتی خود هستند، امری 
که می تواند تبعات جدی برای سلامت و کیفیت زندگی 
آن ها به همراه داشته باشد. در روزهای گذشته مرکز آمار 
ایران جزئیات هزینه-درآمد خانوار را منتشر کرد. نگاهی 
به داده های استانی هزینه-درآمد خانوارها اطلاعات قابل 
تأملی دارد. یکی از این موضوعات، مســئله مسکن است. 
طبق داده های مرکز آمار، یکی از بزرگ ترین هزینه های 
خانوارهای شهری کشور، هزینه مسکن است. این داده ها 
نشــان می دهد درحالی در مناطق شــهری کشور سهم 
مســکن از هزینه های خانوار حــدود ۴2/6 درصد بوده، 
افزایش شدید ســهم مسکن در ســبد هزینه ای خانوار 
از دیدگاه جامعه شناســان، اقتصاددانان، رفتارشناسان و 
پژوهشــگران حوزه سلامت یک زنگ خطر است؛ چراکه 
به تناسب ورود ســهم مسکن به کانال های بالاتر از عدد 
متعارف ۳۰ درصد، به همان اندازه خانوار مجبور است از 
هزینه های رفاهی خود بزند. علاوه بر این، این اتفاق منجر 
به چندشــغلی سرپرســت خانوار، کوچ خانوار به مناطق 
جنوبی تر و اقمار شــهرها، مشکلات معیشتی و اجتماعی 
و فرهنگی می شــود. افزایش شدید سهم مسکن در سبد 
هزینه ای خانوار از دیدگاه جامعه شناســان، اقتصاددانان، 
رفتارشناسان و پژوهشگران حوزه سلامت یک زنگ خطر 
اســت؛ چراکه به تناسب ورود سهم مسکن به کانال های 
بالاتر از عدد متعــارف ۳۰ درصد، به همان اندازه خانوار 

مجبور است از هزینه های رفاهی خود بزند.

با تصویب هئیت وزیران، نوزدهمین استاندار فارس انتخاب شد؛

»حسینعلی امیری« 
سكاندار فارس

با گذشــت بیش از 2 ماه از اســتقرار دولت چهاردهم 
و حدود یک ماه انتظار برای انتخاب اســتاندار جدید 
فارس، معــاون پارلمانی دولت دوازدهم، حســینعلی 
امیــری به عنوان اســتاندار فــارس در دولت چهاردم 
انتخاب شد. اســتانداری که در سالیان قبل در مسند 

ریاســت کل دادگستری اســتان فارس در این استان 
پنهاور خدمت کرده اســت. رئیس جمهور در جلســه 
هئیت دولت از اســتانداران جدید خواست در توسعه 
استان ها ملاحظات زیســت محیطی، رفع ناترازی های 

صفحه۳انرژی، مدیریت منابع و مصارف...

وزیر بهداشت:

 بخشی از مطالبات معوق 
پرستاران پرداخت شد
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فارس- مشــاور و دســتیار رهبر انقــلاب گفت: اگر از بنــده درباره 
بزرگ ترین مزیت جمهوری اســلامی  ایران ســؤال کنند به نظرم این 
مزیت، نفت و معدن نیســت بلکه مزیت ما داشــتن نیروی جوان نخبه 

است.
محمــد مخبر در بازدید از پــارک علم و فناوری پردیس با اشــاره به 
مزیت های کشورمان در حوزه های مختلف اظهار کرد: اگر از بنده درباره 
بزرگ ترین مزیت جمهوری اســلامی  ایران ســؤال کنند به نظرم این 
مزیت، نفت و معدن نیســت بلکه مزیت ما داشــتن نیروی جوان نخبه 
اســت. وی افزود: شما به این نیروی جوان نخبه یک اتاق به همراه میز 
و صندلی اختصاص داده اید ولی خود او لپ تاپ خود را به همراه آورده 
است تا با آن فعالیت کند. هنگامی که به این جوان نخبه فرصت بدهید 
دارویی می سازد که در جهان فقط توسط ایران و آمریکا تولید می شود.

مخبر با اشــاره به اهمیت علم و فناوری در کشور تأکید کرد: به خاطر 
دارم هنگامی که شــرکت های توتال و شــل از کشور خارج شده بودند 
بسیاری عزا گرفته بودند. در یکی از سخنرانی های خود جمله ای گفتم 

که دوستان دولتی از این بابت ناراحت شده بودند.
وی ادامه داد: گفته بودم در شــأن این کشور نیست که با وجود قدمت 
۱۰۰ ســاله در حوزه دارا بودن منابع نفتی امورات خود را به کشــوری 
بسپارد که فاقد منابع نفتی است و آن کشور بیاید و نفت ما را استخراج 
کند.مشاور و دستیار رهبر انقلاب با بیان اینکه جهان از شلیک موشک 
توســط جمهوری اسلامی ایران نترســیده بلکه از دارا بودن تکنولوژی 
ترسیده است، خاطرنشان کرد: اگر ما اکنون همین اندازه موشک تهیه 
و شلیک می کردیم چندان ارزشی نداشت و کسی از ما حساب نمی برد.

طرف مقابل نیز متوجه این خریدها و تعداد موشــک های ما می شــود. 

مخبر ادامه داد: به نحوی که طرف مقابل متوجه این موضوع می شــود 
و می گویــد به طــور مثال ۱۰ فروند موشــک خود را شــلیک کن و 
هنگامی که این تعداد موشــک ها به پایان رسید موشک یازدهم را او به 
ما شــلیک خواهد کرد. وی تأکید کرد: امروز اگر بخواهید جهش تولید 
با مشــارکت مردم رخ بدهد، راه این است که بتوانیم بستر فعال شدن 
بخش خصوصی را با تکیه بر جوانان فراهم کنیم. مشاور و دستیار رهبر 
انقلاب در ادامه با بیان اینکه دوســتانی که در بخش خصوصی آبرومند 
هســتند را باید مورد توجه قرار دهیم و از ظرفیت آن ها بدون بدبینی 
اســتفاده کنیم، تصریح کرد: باید کمک کنیم تا خلق ثروت انجام شود 
چرا که موضوع عدالت در نظام اســلامی ما اهمیت دارد ولی عدالت به 
این معنا نیســت که همه را فقیر کنیم بلکــه باید کمک کنیم تا همه 

ثروتمند شوند.

ایسنا- عضــو کمیسیون فرهنگی مجلس شــورای اسلامی  از امضای 
نامه ای توســط ۳۹ نفر از نمایندگان مجلس به شــورای عالی امنیت 
ملی و درخواســت آنها درباره تجدید نظر در دکترین دفاعی جمهوری 

اسلامی  ایران خبر داد.
حجت الاســلام حســنعلی اخلاقی امیری بــا تأکید بر لــزوم تقویت 
بازدارندگــی دفاعی جمهوری اســلامی  ایران اظهار کــرد: امروز دیگر 
هیچ ســازمان بین المللی و حتی کشورهای مدعی اروپایی و آمریکایی 
نمی توانند رژیم صهیونیستی را کنترل کنند چراکه این رژیم جعلی به 
هر جنایتی دست می زند؛ بر همین اساس حدود ۳۹ نفر از نمایندگان 

مجلس نامه ای را خطاب به شــورای عالی امنیت ملی نوشتیم و آن را 
امضا کردیم و در آن از این شورا درخواست کردیم تا در دکترین دفاعی 

جمهوری اسلامی ایران تجدید نظر کنند.
نماینده مردم مشــهد و کلات با اشاره به فتوای آیت ا... خامنه ای رهبر 
انقلاب اســلامی  مبنی بر حرام بودن سلاح هسته ای که از آن به عنوان 
دکترین دفاعی جمهوری اسلامی  یاد می شود، گفت: فتوای رهبر معظم 
محفوظ اســت چراکــه در ادبیات فقه امامیه زمــان و مکان در تغییر 
احکام دخالت دارد و همچنین احکام ثانویه می تواند جای احکام اولیه 

را بگیرد.

این نماینده مجلس با بیان اینکه »به نظر می رسد امروز نیاز است شورای 
عالی امنیت ملی در دکترین دفاعی جمهوری اسلامی تجدیدنظر کند«، 
تصریح کرد: امروز دیگر ما نباید فقط خودمان را ببینیم بلکه ما درباره 
جبهه مقاومت ادعاهایی داشــتیم و بر ســر آنها نیز ایستاده ایم و امروز 
چشــم امید این جبهه به جمهوری اسلامی ایران است بنابراین با توجه 
به اینکه شــورای عالی امنیت ملی زیر نظر مقام معظم رهبری فعالیت 
می کند و مجموعه بررسی های شــان را محضر ایشان تقدیم می کنند، 
ان شــاءا... آنچه که مصلحت نظام و جبهه مقاومت است تصمیم گیری 

خواهد شد.

 نیروی جوان نخبه مزیت راهبردی جمهوری اسلامی  ایران است

نامه ۳۹ نماینده مجلس به شورای عالی امنیت ملی درباره تجدید نظر در دکترین دفاعی

ایرنا- وزیر امور خارجه با بیان اینکه بحث مسائل منطقه هدف اصلی 
سفر بنده اســت، گفت: امیدوار هســتیم که رایزنی های ما بتواند به 

شرایط بهتری برای فلسطین، لبنان و صلح منطقه منجر شود.
سید عباس عراقچی که به منظور دیدار و گفت وگو با مقامات عربستان 
وارد این کشــور شــده در بدو ورود به ریاض در خصوص اهداف سفر 
خود، اظهارداشت: روابط ما با عربستان روابط رو به رشدی است و در 

مسیر خوبی در حال پیشروی است.
وی گفت هدف من از این ســفر رایزنی در خصوص مســائل منطقه و 
تحولاتی اســت که در این منطقه در حال صورت گرفتن اســت، در 
لبنــان در غزه و جنایاتی که رژیم صهیونیســتی در حال ارتکاب آن 
اســت، آوارگانی که الان در لبنان وجود دارند و نحوه کمک رســانی 
به آنها.وزیر امور خارجه تصریح کرد: بحث مسائل منطقه هدف اصلی 
سفر بنده اســت البته در خصوص مســائل دوجانبه حتماً در سفری 

جداگانه به آن خواهیم پرداخت.
عراقچی در پایان خاطرنشــان کرد: امیدوار هســتیم که این رایزنی ها 
بتواند به شــرایط بهتری برای فلســطین، لبنان و صلح منطقه منجر 

شود.
ریاض- روابط  برقراری  چشــم انداز  ریاض،  به  عراقچی  سفر  با 

تل آویو تیره وتار شده است
در همین رابطه یک رســانه آمریکایی در گزارشــی با اشــاره به این 
که یک ســال پیش، عربستان سعودی و رژیم صهیونیستی در آستانه 

توافقی برای عادی ســازی روابط قرار داشــتند، به نظر می رسد که با 
سفر وزیر امور خارجه ایران به عربستان سعودی برای گفت وگو درباره 
متوقف کردن حملات رژیم صهیونیستی به غزه و لبنان،  دیگر اثری از 

تلاش ها برای این توافق نیست.
فاکس نیوز با انتشــار این مطلب نوشت: سعودی ها شراکت راهبردی 
طولانی مدتــی با آمریکا دارنــد و بزرگ ترین خریدار تســلیحات آن 
هســتند. اما در سال های اخیر، میان این کشور منطقه و ایران، آشتی 

سیاسی برقرار شده است.
عبــاس عراقچی، وزیر امــور خارجه ایران در پیامــی  ویدئویی درباره 
تعامل با عربســتان گفت: گفت وگوهای مــا درباره تحولات در منطقه 
برای جلوگیری از جنایات بی شرمانه رژیم صهیونیستی در لبنان و در 

ادامه جنایات آن در غزه ادامه دارد.

او افــزود: من از امروز ســفری را در منطقه آغــاز می کنم، به ریاض 
و دیگر پایتخت ها می روم و برای اقدامی جمعی از ســوی کشــورهای 
منطقه تلاش خواهیم کرد تا حملات بی رحمانه در لبنان متوقف شود.

در ادامه این مطلب آمده اســت: هفته گذشــته، کشــورهای حاشیه 
خلیج فارس، از جمله عربســتان سعودی بر بی طرفی خود در درگیری 
میان اســرائیل و ایران تأکید کردند. ایران هشــدار داده است که اگر 
حامیان اسرائیل دخالت مستقیمی  داشته باشند، منافعشان در منطقه 
هدف قرار خواهد گرفت. این ممکن اســت به معنای حملات موشکی 

علیه تأسیسات نفتی آن ها باشد.
علی شهابی، تحلیلگر سعودی گفت: کشــورهای حاشیه خلیج فارس 
فکر می کنند حمله ایران به تأسیسات نفتی آن ها غیرمحتمل است اما 
ایرانی ها از طریق منابع غیررسمی اشــاره می کنند که ممکن است این 
کار را انجام بدهند. این ابزاری است که ایران در قبال آمریکا و اقتصاد 

جهانی در دست دارد.
فاکس نیوز نوشــت: پیش از حمله حماس به اسرائیل در هفت اکتبر، 
دولت بایدن طرح توافقی شــبیه به »توافق ابراهیم« را پیشنهاد کرده 
و آن را اولویت اصلی خود قرار داده بود. این توافق هدف عادی ســازی 
روابط میان عربســتان سعودی و اســرائیل را دنبال می کرد و شامل 
تضمین هایی برای همکاری در حوزه مســائل هســته ای بود. چندین 
ماه، آمریکا می گفت که این توافق تقریباً تکمیل شــده اســت. برخی 
چشــم انداز این توافق را عاملی تسریع کننده برای حمله حماس علیه 

اراضی اشغالی تلقی کردند.

 وزیر امور خارجه: 

امیدواریم رایزنی های ما در عربستان منجر به صلح در منطقه شود
»پزشکیان« در جلسه هیئت دولت مطرح 

کرد:
تلاش استانداران جدید برای تحقق 

گفتمان وفاق ملی و به کارگیری 
مدیران بر اساس توانمندی

رئیس جمهور از اســتانداران خواست همه تلاش خود را 
بــرای تحقق گفتمان وفاق ملی و بــه کارگیری مدیران 
بر اســاس توانمندی ها فارغ از جنسیت و باور و قومیت 

به کار بگیرند.
در جلســه هیئت دولت که به ریاست مسعود پزشکیان، 
رئیس جمهور برگزار شــد، آقایان غلام حســین مظفری، 
حسینعلی امیری و محمدرضا بابایی دره با رأی اکثریت 
اعضای کابینه به عنوان استانداران جدید خراسان رضوی، 
فارس و یزد منصوب شــدند. رئیس جمهور در سخنانی 
ضمن توصیه اســتانداران جدید به تلاش مســتمر برای 
تحقــق گفتمان وفاق ملــی و همچنین اهــداف دولت 
در بخش هــای مختلف اقتصادی، سیاســی، فرهنگی و 
اجتماعــی، بر لزوم توجه به اســتفاده از ظرفیت جوانان 
نخبــه، بانوان و اقــوام و مذاهب مختلف بــدون در نظر 
گرفتن رویکرد هــای جناحی و با تأکیــد بر اصول مهم 

شایستگی، توانمندی و کارآمدی تأکید کرد. 

در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
سران قوا مقرر شد؛

انتشار ۵۰ همت اوراق مشارکت برای 
پرداخت مطالبات گندم کاران

ایرنا- اولین شــورای عالی هماهنگی اقتصادی ســران 
قوا به ریاســت رئیس جمهور تشــکیل شد و اعضا درباره 
چگونگی پرداخــت مطالبات گندم کاران و تأمین کمبود 

تعداد معلمان تصمیم گیری کردند.
در این جلســه در مورد کسری منابع پیش بینی شده در 
قانون بودجه ۱۴۰۳ برای پرداخت وجوه خرید تضمینی 
گندم بحث و مقرر شــد برای تأمین آن در سقف قانون 
بودجه عمومی 5۰ همت اوراق مشــارکت منتشر و منابع 
تأمین شــده صرفاً برای پرداخــت مطالبات گندم کاران 

صرف شود.
همچنیــن مقرر شــد برای رفــع کمبود تعــداد معلم، 
سهمیه های استفاده نشــده ایثارگران و معلولان آزمون 
استخدامی  معلمان ۱۴۰۳ به افراد عادی اختصاص یافته 

و کسری موجود برطرف شود.
در ابتــدای این جلســه نیز دکتر محســن رضایی دبیر 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا، گزارشی از 
فلســفه، اهداف و ســوابق و نیز دیدگاه ها و نظرات رهبر 
معظم انقلاب اسلامی  نســبت به تشکیل این شورا ارائه 

کرد.

نتایج نهایی کنکور شنبه اعلام 
می شود

ایســنا- ســازمان ملی ســنجش اعلام کرد: به اطلاع 
داوطلبان آزمون سراسری سال ۱۴۰۳ می رساند با توجه 
به تعویق زمــان برگزاری نوبت دوم آزمون سراســری، 
نتایج نهایی آزمون فوق در بعدازظهر روز شنبه به تاریخ 
2۱/۰۷/۱۴۰۳ از طریق درگاه اطلاع رســانی  این سازمان 
www.sanjesh.org (http://www.sanjesh. به نشانی
org/( اعلام خواهد شد. پذیرفته شدگان نهایی این آزمون 
لازم اســت بر اســاس مندرجات اطلاعیه ای که همراه با 
اعلام نتایج، در درگاه اطلاع رســانی  این سازمان منتشر 

می شود، اقدام لازم را به عمل آورند.

تسهیلات پرداختی بانک ها از مرز 
۳۰۰۰ همت گذشت

ایسنا- براساس اعلام بانک مرکزی، تسهیلات پرداختی 
کل شــبکه بانکی کشور در شش ماهه ابتدایی امسال به 
۳/۱ هزار همت رســید که در مقایسه با دوره مشابه سال 
قبل مبلغ 5 هزار و 6۴۰ هزار میلیارد ریال معادل 22/2 

)درصد( افزایش داشته است.
از کل تســهیلات پرداختی مبلغ 2۴ هــزار و ۱۱۹ هزار 
میلیارد ریال معادل ۷۷/۷ درصد به صاحبان کسب و کار 
)حقوقی و غیر حقوقی و شش هزار و ۹2۰ هزار میلیارد 
ریال معــادل 22/۳ درصد به مصرف کننــدگان نهایی 
)خانوار( تعلق گرفته اســت. سهم تسهیلات پرداختی در 
قالب سرمایه در گردش در کلیه بخشهای اقتصادی طی 
شش ماهه ابتدای سال ۱۴۰۳ مبلغ ۱۸ هزار و 6۹2 هزار 
میلیارد ریال معادل ۷۷.5 درصد کل تسهیلات پرداختی 
به صاحبان کســب و کار است. همچنین سهم تسهیلات 
پرداختی در قالب خرید کالای شــخصی توسط مصرف 
کننــده نهایی )خانوار( مبلغ دو هزار و ۷56 هزار میلیارد 
ریال معادل ۳۹/۸ درصد از کل تســهیلات پرداختی به 

مصرف کنندگان نهایی )خانوار( است.
سهم تسهیلات پرداختی جهت تأمین سرمایه در گردش 
بخش صنعت و معدن در شش ماهه ابتدای سال ۱۴۰۳ 
معادل هفت هــزار و ۷۷۳ هزار میلیــارد ریال بوده که 
حاکی از تخصیص ۴۱/6  درصد از منابع تخصیص یافته 
به ســرمایه در گردش کلیه بخش هــای اقتصادی )مبلغ 
۱۸ هــزار و 6۹2 هزار میلیارد ریال( اســت. همچنین از 
۹ هــزار و 2۰۰ هزار میلیارد ریال تســهیلات پرداختی 
در بخــش صنعت و معــدن معــادل ۸۴/5  درصد آن 
)مبلــغ هفت هزار و ۷۷۳ هزار میلیــارد ریال در تأمین 
ســرمایه در گردش پرداخت شده است. مطابق این آمار، 
از کل تســهیلات پرداختی در دوره یاد شده هفت هزار 
و ۱۸۱ هــزار میلیارد ریال معادل 2۳/۱ درصد به صورت 
تسهیلات خرد اعطا شــده است. همچنین مبلغ ۴۰5/۹ 
هــزار میلیارد ریال نیز در قالب کارت های اعتباری انجام 
پذیرفته که با احتساب این مبلغ، کل تسهیلات پرداختی 
خرد کمتر از سه میلیارد ریال به مبلغ هفت هزار و 5۸6 
هــزار میلیارد ریال معادل 2۴/۱  درصد کل تســهیلات 
پرداختی را شامل می شود.گفتنی است؛ با توجه به اینکه 
تســهیلات پرداختی در قالب کارت های اعتباری نیز در 
بخش خانوار پرداخت شــده اســت با این اوصاف سهم 

تسهیلات در بخش خانوار افزایش یافته است.

صفحه3

مدیرکل راه و شهرسازی فارس:

 عدم اهتمام بانک ها در تسهیلات بانكی،
 عاملی در تأخیر پروژه نهضت ملی شده است



 

مشاور فرمانده کل سپاه پاسداران:

سردارقاآنیدرروزهایآیندهمدالفتحدریافتمیکند

 وزیر ارتباطات:

امیدواریمدرآیندهاخبارخوبیدربارهفیلترینگبهمردمبدهیم

پنج شنبه 1403/07/19 سیاسی2 سال سی و یکم  شماره 6395

ایرنا- وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی   
گفــت: الواح تاریخی متعلق به ملت ایران اســت و بر مبنای 
 قوانین بین المللی فروش میــراث فرهنگی و تاریخی ممنوع

است.
ســیدرضا صالحی امیری درباره الواح هخامنشــی بازگردانده 
شــده از آمریکا گفت: ۱۱۰۰ قطعه از الواح تاریخی مربوط به 
دوره هخامنشی در سفر بازگشت رئیس جمهور از نیویورک به 

ایران به کشور بازگردانده شد. 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی افزود: این 
الواح تاریخی متعلق به ملت ایران است که سال ۱٣۱٢ برای 
امانت و انجام مطالعات به موسسه شیکاگو آمریکا ارسال شده 
بــود. وی گفت: دولت آمریــکا در مقطعی تلاش کرده بود بر 
مبنای شــکایت عده ای این الواح را ضبط کند و بفروشد که 
با کار حقوقی حقانیت ملت ایران ثابت شــد. صالحی امیری 

بــا تاکید بر اینکه قوانین بین المللی فروش میراث فرهنگی را 
ممنوع می داند، تصریح کــرد: این الواح تاریخی در طول ۸۶ 
سال گذشته در ۶ مرحله و به تدریج به ایران برگردانده شده 

است و استرداد بقیه آن هم ادامه دارد.
    رونمایی از الواح هخامنشی بازگردانده شده به کشور در 

محل موزه ملی ایران

همچنیــن رئیس جمهور ضمــن بازدید از مــوزه ملی ایران 
بــا مدیــران وزارت میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دســتی و نیز فعالان این حوزه، از بخشی از الواح هخامنشی 

بازگردانده شــده از آمریکا به کشــور رونمایی کرد. ششمین 
 محموله از گلنبشــته های هخامنشــی شــامل ۱۱۰۰ قطعه 
لوح تاریخــی به زبان و خط عیلامی، پنجــم مهرماه ۱۴۰٣ 
همزمان با بازگشــت رئیس جمهوری از ســازمان ملل متحد 
آمریکا به کشور بازگردانده شد. اســترداد این اشیاء تاریخی 
نتیجــه رایزنی هــای فشــرده وزارت امور خارجــه، وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و معاونت حقوقی 
رئیس جمهوری با موسســه شرق شناسی شــیکاگو است که 
پیش از این هم در ۵ مرحله و در مجموع، ۵هزار و ۷۶۸ قطعه 
از این الوح تاریخی به کشــور بازگردانده شده است. این الواح 

در فاصله سال های ۱٣۱۱ تا ۱٣۱۴ در مجموعه تخت جمشید 
در یک محل کشف شدند، اما به دلیل فقدان دانش بازخوانی 
آنها در کشــور، طی توافقی به موسســه شرق شناسی آمریکا 
ارسال شدند تا مورد بازخوانی قرار گرفته و اطلاعات ارزشمند 
آنها اســتخراج شــود. این الواح حاوی اطلاعات ارزشمندی 
درباره نظم، ساختار و کارکردهای حکومت، خدمات اجتماعی 
از قبیل بیمه و خدمات ارائه شــده به اقشار مختلف اجتماعی 
از جملــه زنان بــاردار و افراد ناتوان، اطلاعات دیگر زیســت 
اجتماعی، عمومی و خصوصی و اطلاعات عمومی کشور است. 
تــا کنون ۶ هــزار و ۸۶۸ قطعه از این الــواح طی ۶ مرحله 
در سال های ۱٣٢۷، ۱٣٣۰، ۱٣۸۴، ۱٣۹۸، ۱۴۰٢ و ۱۴۰٣ 
 به کشــور بازگشته است و قرار اســت مابقی الواح که شامل
۸ هزار و ۱۰۰ قطعه است نیز در مدت ۵ سال آینده به کشور 

بازگردانده شوند.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی:

الواحهخامنشیمتعلقبهملتایراناست

 

سخنگوی دولت: 

موضوع فیلترینگ در دولت درحال پیگیری است
ایســنا- فاطمه مهاجرانی، ســخنگوی دولت 
اعلام کرد: موضوع فیلترینگ در جلســه هیئت 
دولــت مطرح شــد و وزیر ارتباطــات در حال 

پیگیری هستند.
فاطمــه مهاجرانــی اظهار کــرد: ۴۱ درصد از  
پاداش پایــان خدمت بازنشســتگان آموزش و 

پرورش در سال ۱۴۰٢ پرداخت شد. 
وی همچنین از ســفر معاون زنان رئیس جمهور 
بــه طبس خبــر داد و هــدف آن را دیــدار با 
خانواده های داغدار حادثــه معدن طبس اعلام 
کرد و افزود: در این ســفر معاون رئیس جمهور 
بســته حمایتی مصــوب دولــت را در اختیار 
خانواده های داغدار حادثه معدن قرار می دهد تا 
کمی  از فشــار روحی آنها کم شــود و مشکلات 

معیشتی آنها تا حدودی مرتفع شود. 
شــدند، گفت: غلامســحین مظفری به عنوان اســتاندار با تصویــب هیئت وزیــران انتخاب ســخنگوی دولت در ادامه با اعلام اینکه ســه 

استاندار خراســان رضوی، حسینعلی امیری به 
عنوان اســتاندار فارس و محمدرضــا بابایی به 
عنوان اســتاندار یزد انتخاب شدند.  مهاجرانی 
همچنیــن به بیان آخریــن وضعیت فیلترینگ 
در دولت چهاردهم پرداخت وخاطرنشــان کرد: 
موضــوع فیلترینگ در جلســه هئیــت دولت 
مطرح شــد که وزیر ارتباطات در حال پیگیری 
است. رئیس جمهور بر همان عهدی که بستند، 
هســتند. مهاجرانی در ادامــه تصریح کرد که 
پرداخــت به گندمکاران هم مورد بررســی قرار 
می گیــرد تا حل شــود. وی درباره ســفرهای 
اســتانی رئیس جمهور نیز بیان کرد: برنامه سفر 
رئیس جمهور در حال طراحی اســت. ایشان در 
این روزها چند ســفر خارجی مثــل نیویورک، 
قطر و ترکمنستان داشتند و بعد از آن سفرهای 
استانی طبق برنامه ریزی انجام خواهد شد، البته 

نمی خواهیم در این سفرها قول هایی بدهیم که 
امکان تحقق آنها وجود ندارد، زیرا این مسأله در 
درازمدت به اعتبار دولت خدشه وارد می کند و 

رابطه دولت ملت هم دچار خدشه می شود. 
وی درخصــوص تعییــن ســقف جدیــد برای 
ســوخت گیری خودروها در روزهای گذشــته، 
گفت: ما در کشور ناترازی های جدی داریم، ولی 
همانطور کــه رئیس جمهور قول داده اند، قبل از 
کار کارشناســی هیچ تصمیمی گرفته نمی شود. 
بعد از حمله موشکی ایران اتفاقی که در مسأله 
بنزیــن رخ داد به دلیل حجم زیاد تقاضا بود که 
باید مدیریت می شــد. ســخنگوی دولت درباره 
تأثیــر عملیات نظامی ایران بر بازار ارز نیز گفت: 
میزان تغییر در بازار ارز بســیار و کم بود. تغییر 
٢-٣ هــزار تومانی کم بود و بازار دچار نوســان 

جدی نشد.

دبیر هئیت دولت خبر داد:
آغاز بررسی بودجه ۱۴۰۴ از هفته آینده در دولت

  ایرنا- دبیر هئیت دولت گفت: روند بررســی بودجه ۱۴۰۴ از هفته 
آینده در دولت آغاز می شود.

ســید کامل تقوی نژاد افزود: ارقام در ستاد اقتصادی مشخص شده اند 
و کلیات بودجه نیز مشــخص شــده و انشــاءا... با برگزاری جلســات 
عادی و فوق  العاده ظرف دو هفته آینده بودجه تقدیم مجلس شــورای 

اسلامی می شود.
وی افزود: استانداران خراسان جنوبی، فارس و یزد معرفی شدند که با 
توجه به ظرفیت هایی که این سه استان در توسعه کشور دارند، با رأی 

اکثریت تأیید شدند و به زودی کار خود را آغاز می کنند.

رئیس مجلس شورای اسلامی:
 اقدامات همسان سازی حقوق بازنشستگان

 از این ماه آغاز می شود

ایرنا- رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: اقدامات لازم برای اجرای 
همســان سازی حقوق بازنشســتگان به میزان ٣۰ و ۴۰ درصد از این 

ماه آغاز می شود.
محمدباقر قالیباف در جریان ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون امور 
داخلی کشور و شوراها در مورد طرح اصلاح موادی از قانون تشکیلات، 
وظایف و انتخابات شــوراهای اسلامی کشور افزود: بر اساس تصمیمات 
 اتخاذ شــده، موضوع همسان ســازی حقــوق بازنشســتگان به میزان
٣۰ درصد و ۴۰ درصد از این ماه آغاز می شــود و کارهای آن در حال 

انجام است.
رئیس مجلس شورای اسلامی همچنین به دیگر توافق ها در این جلسه 
درباره خرید تضمینی گندم اشاره کرد و اظهار داشت: در جلسه شورای 
هماهنگی اقتصادی، هماهنگی لازم درباره گندم)خرید تضمینی گندم( 

انجام شد و پرداخت های آن نیز آغاز می شود.

سخنگوی کمیسیون  امنیت ملی مجلس:
 پاسخ به تجاوز صهیونیست ها 

شدیدتر و سریع تر از قبل خواهد بود

فارس- سخنگوی کمیسیون  امنیت ملی مجلس گفت: برنامه ریزی به 
گونه ای اســت که هرگونه تجاوز رژیم صهیونیســتی با پاسخ شدیدتر، 

کوبنده تر و سریع تر از عملیات وعده صادق ٢ خواهد بود.
ابراهیم رضایی، ســخنگو و عضو کمیسیون  امنیت ملی مجلس شورای 
اسلامی گفت: ما برای هرگونه جسارت رژیم صهیونیستی علیه تمامیت 
ارضی و علیه منافع مان آمادگی داریم و کاملا کشــور در یک آمادگی 

حداکثری برای پاسخ به هرگونه تجاوز به کشور است
رضایی درباره عملیات وعده صادق ٢ هم اظهار داشــت: این عملیات، 
عملیات بــزرگ، پیچیــده ای و موفقی بود و رژیم صهیونیســتی هم 
دچــار یک شکســت اطلاعاتــی و غافلگیری شــد و هــم دچار یک 
شکست نظامی شــد و در واقع سیستم دفاع چند لایه این رژیم مقهور 

موشک های ایرانی شد.
وی افــزود: اکثریت قریب به اتفاق موشــک های ما به ســرزمین های 
اشــغالی و به هدف اصابت کرد که این موفقیت بزرگی برای نیروهای 
مســلح ما و شکســت بزرگی برای ارتش رژیم صهیونیستی به حساب 

می آید.
ســخنگوی کمیســیون امنیت ملی مجلس گفــت: از همه مهمتر هم 
شــاید یکی از دستاوردهای بزرگ این عملیات اعتماد به نفسی بود که 
عملیات به بخش های مختلف مقاومت در منطقه داد و ما می بینیم که 

آنها یک روحیه تازه ای برای مبارزه با رژیم صهیونیستی پیدا کردند.

وزیر بهداشت:
 بخشی از مطالبات معوق پرستاران پرداخت شد

فــارس- وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی گفت: بخشــی 
از مطالبات معوق پرســتاران و شــرکت های تولیدی دارویی از منابع 

صندوق توسعه ملی پرداخت شده است.
محمدرضا ظفرقندی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی اظهار 
کرد: برای پرســتاران و هم شرکت های تولیدی دارو از صندوق ذخیره 
ارزی و هــم از دولت و بیمه مطالباتی که مدت ها به تعویق افتاده بود، 

بخش عمده ای پرداخت شده است.
وی افزود: مطالبات پرســتاران در زمینه اضافه کاری حدود هفت ماه از 
۱۴۰٢ باقی مانده و به اردیبهشت ۱۴۰٣ رسیده است که مقدار زیادی 
از آن پرداخت شده است.وزیر بهداشت تاکید کرد: در زمینه دارویی هم 
به همین شــکل عمل شده و بخشی از مطالبات پرداخت شده و مابقی 
نیز به همین ترتیب پرداخت می شود.وزیر بهداشت درباره سهمیه های 
ورودی رشته پزشکی در دانشــگاه ها گفت: اینکه سهمیه های ورودی 
رشــته پزشــکی بیش از حد اســت را همه اذعان دارنــد. موضوع در 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی مطرح شــد و رئیس جمهوری دســتور 
داد کارگروهی از وزارت علوم، وزارت بهداشــت و سازمان سنجش این 
سهمیه ها را بازبینی کنند.ظفرقندی درباره تامین ارز داروهای کمیاب 
برای بیماری های صعب العلاج تاکید کرد: برنامه دولت این است در این 
زمینه تامین ارز برای داروهایی که مواد اولیه آن وارداتی است، صورت 
گیرد و برای داروهایی که در داخل تولید می شود نیز تامین لازم انجام 

شود و سعی می کنیم در این زمینه کمبود زیادی نداشته باشیم.

دبیر  جنتی،  صداوسیما-آیت ا... 
نمازجمعه  گفت:  نگهبان  شورای 
نصر نشان دهنده پیوند مستحکم 
امــام و امت بود و مردم با حضور 
رژیم  تهدیــدات  خود،  پرشــور 

صهیونیستی را بی اعتبار کردند.
و  بصیــر  مــردم  افــزود:  وی 
حضــور  بــا  موقعیت شــناس 
و  نصر  نمازجمعه  در  پرصلابــت 
اقتــدا به رهبر حکیم و شــجاع 
انقلاب اســلامی، تهدیدات رژیم 
صهیونیستی را بی اعتبار کردند و 

نشان دادند قدردان استقلال، اقتدار و عزت ایران اسلامی  هستند.
 دبیر شــورای نگهبان خاطرنشــان کــرد: این نمازجمعه جلــوه ای زیبا و 
افتخارآفرین از پیوند مســتحکم امت و امامــت را مقابل دید جهانیان قرار 
داد تا همگان بدانند عامل اصلی ناکامی جهان سلطه در رویارویی با انقلاب 

اسلامی  چیست. 
آیت ا... جنتی در ادامه این حماســه آفرینی هوشــمندانه و عزت آفرین را به 
مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و مردم شریف ایران اسلامی تبریک گفت. 
وی همچنیــن باتوجــه به اینکــه در ســالگرد عملیــات طوفان الاقصی 
قــرار داریم، بیان کــرد: این عملیات توســط مقاومت فلســطین و علیه 
 چندیــن دهه رفتار ظالمانه، غیرقانونی و غیرانســانی رژیم صهیونیســتی 

صورت گرفت.
 این عملیات از یک ســو به افســانه شکست ناپذیری این رژیم پایان داد. از 
سوی دیگر، ماهیت وحشیانه این رژیم را برای افکار عمومی دنیا آشکار کرد. 
چندیــن دهه تلاش اســتکبار جهانی برای تزیین چهــره رژیم غیرقانونی 

صهیونیستی را هم بی اثر کرد. 
دبیر شــورای نگهبــان در پایان صحبت هایش تاکید کــرد: طوفان الاقصی 
طرح هایــی ماننــد عادی ســازی روابط کشــور ها با رژیم صهیونیســتی 
که ایــن رژیم و حامیانش ســال ها برای اجــرای آن کار ها کــرده بودند 
را بــا شکســت مواجه کــرد و این رژیم تروریســتی بــرای پنهان کردن 
 ایــن شکســت رو به جنایاتــی وحشــیانه آورد که نفــرت جهانی برایش

به دنبال داشت.

فارس- مشاور فرمانده سپاه پاسداران گفت: تا چند روز 
آینده حضرت آیت ا... خامنه ای به سردار قاآنی نشان فتح 

اهدا خواهندکرد.
ابراهیم جباری، مشاور فرمانده کل سپاه پاسداران تاکید 
کرد: سردار قاآنی، فرمانده سپاه قدس انقلاب اسلامی در 
سلامت کامل هســتند و انشــاءا... در روزهای آینده از 

حضرت آقا نشان فتح دریافت می کنند. 
جبــاری این ســخن را در حاشــیه نهمیــن کنفرانس 
بین المللی حقوق بشــر آمریکایی از دیدگاه رهبر معظم 
انقلاب اســلامی که در مرکز همایش های صداوسیما در 

تهران برگزار شد، بیان کرده است.
 وی  در پاسخ به سوالی درباره سخنان »شیخ نعیم قاسم«، 
معاون دبیــر کل حــزب ا... تصریح کــرد: صحبت های 
نعیم قاســم در لبنان نوید پیروزی و موفقیت و آمادگی 
روزافزون تــر را می دهد. جباری اظهــار کرد: آقای نعیم 
قاسم گفتند که اگر ضعف و اشکالی بود، جبران کردیم.

مشــاور فرمانده سپاه خاطرنشــان کرد: اسرائیل از سر 
اســتیصال و درماندگی ساختمان یا فردی را هدف قرار 
می دهد، اما این حملات در اراده حزب ا... و حماس خللی 

وارد نمی کند.
جباری در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه ممکن است 
مواضــع آمریکایی هــا در تنش های اخیر و پاســخ های 
متقابل محور مقاومت به رژیم صهیونیســتی هدف قرار 
گیرد؟ اظهــار کرد: صراحتا می گویــم هیچ آمادگی در 
آمریکایی ها برای مقابله با ایران و جبهه مقاومت و جهان 

اسلام وجود ندارد. 
به گفته وی، در جهان اســلام ده ها میلیون انسان داریم 
که تــوان بالقوه و بالفعل ما هســتند و اگــر حادثه ای 
رخ دهــد به میــدان می آیند و جبهه وســیعی را ایجاد 
می کننــد، از این رو آمریکایی هــا الان جرات نمی کنند 
 و نمی خواهند وارد جنگ شــوند و به آنها )اسرائیلی ها( 

هم توصیه می کنند که وارد جنگ نشوند.

وی ادامــه داد: اگــر روزی آمریکایی هــا بــه فــرض 
محــال بخواهند وارد جنگ شــوند، پایگاه هــا و منابع 
و ناوهایشــان در تیــررس ما وجــود دارد و فرماندهان 
و جوانــان مــا در زمین و دریا و هوا جواب ســنگین به 
 آمریکایی ها می دهند، اما من یقین دارم که آمریکایی ها 

وارد میدان نمی شوند.

  تسنیم- ستار هاشمی،  وزیــر ارتباطات گفت: ما  تمام 
انرژی مان را برای گشــایش در موضوع محدودیت ها در 

بستر پیام رسان ها و فضای مجازی به کار گرفته ایم. 
وی افــزود: کارگروه ویژه ای برای بررســی فنی در این 
خصوص ترتیــب دادیم. به نظر می رســد که در آینده 
 نزدیک ما در مرکز ملی جمع بندی خوبی داشته باشــیم

و خبرهــای خوبــی را به مــردم بدهیم. نکتــه ای که 
وجود دارد این اســت که ما هم بــه وضعیت موجود و 
محدودیت های ایجاد شــده نقد داریــم و معتقدیم که 
نگرش محدودســاز باید اصلاح شود. هاشمی عنوان کرد: 
یکــی از موضوعاتی کــه در این خصــوص وجود دارد، 

بحث های مرتبط با امنیت سایبری است.
براساس گزارش ها بخش قابل توجهی از مردم در حدود 
دو سوم مشترکین همراه از ظرفیت فیلترشکن ها استفاده 
می کنند که عمدتاً از مجاری غیررسمی در اختیار مردم 
قرار می گیرند که این سیســتم به بستری برای حمله به 
زیرساخت های کشــور بدل شده است و به همین دلیل 
امنیت ســایبری کشــور را به خطر می اندازد.وی افزود: 
علاوه بر این استفاده از فیلترشکن هزینه مضاعفی را به 
سبد معیشــتی خانوارها اضافه کرده و بخشی از اقتصاد 
غیرشفاف فیلترشکن ها از جیب دولت خارج شده است. 

همچنیــن از باب فرهنگی فرزندان مــا در معرض انواع 
محتواهای غیراخلاقی قرار گرفته اند. 

وزیر ارتباطات گفت: به لحاظ کیفیت شبکه نیز استفاده 
از فیلترشــکن موجب کاهش کیفیت خدمات اینترنتی 
شده اســت. ما باید زیرساخت های ارتباطی خود را ارتقا 
دهیم. مــا در یک تعامل و وفاق باید گشــایش هایی را 
در فضای ارتباطــی ایجاد کنیم و کیفیت را به شــکل 

محسوس ارتقا دهیم.
هاشمی در ادامه ســخنان خود درباره برنامه های دولت 
چهاردهــم درخصوص صنعــت فضایی بیــان کرد: در 
بحث صنعــت ماهواره ای و فضایی و توســعه ماهواره ها 
با جدیت بیشــتر این موضوع را دنبال خواهیم کرد، به 
رئیس ســازمان فضایی نیز مأموریت دادیم با نگاهی که 
در دولت گذشــته موضوع را دنبال کردند در این مسیر 

همراه ما باشند.

دبیر شورای نگهبان:

مردمتهدیداترژیمصهیونیستی
رابیاعتبارکردند

نوبت اول:      1403/07/19 سبحان
نوبت دوم:     1403/07/21 شیراز نوین

شهرداري منطقه یک شیراز در نظر دارد اجرای عملیات مهاربندی دیوار 
مجاور پل شهیدان شیخی  را  از طریق برگزاری مناقصه عمومی در سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( با شماره فراخوان 20030966۸۸000664 
به اشخاص واجد شرایط واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل 
می آید با مراجعه به آدرس WWW.Setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد 
مناقصه و تحویل آن اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی ، ثبت نام 
در سامانه مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضائ مجاز 
از سوی متقاضیان جهت شرکت در مناقصه الزامی است. ضمناَ در صورت 
 نیاز به اطلاعات بیشتر شــماره تلفن: 07136476064 آماده پاسخ گویي

مي باشد.
- مبلغ برآورد: 91/303/1۸۸/649 ریال

- مدت قرارداد : 4 ماه 
شرایط شرکت کنندگان : متقاضیان دارای حداقل رتبه 5 در رشته ابنیه از 
سازمان برنامه و بودجه کشور ، ارائه گواهینامه تایید صلاحیت ایمنی از اداره 

کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
- محل انجام کار:  مجاور پل شهیدان شیخی  

 - مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 4/565/500/000 ریال بصورت ضمانت نامه
بانکی یا فیش واریزی نقدی بحســاب سپرده 100۸05504742 کد مرجع 

100221 بانک  شهر شعبه چمران بنام شهرداری شیراز 
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
- در زمان انعقاد قرارداد 5%  مبلغ پیشنهادی  بعنوان ضمانت حسن اجرای 

تعهدات بصورت ضمانت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ می گردد.
- آخرین مهلت دریافت ) توزیع ( اســناد : متقاضیان میتوانند حداکثر تا 
ساعت  13:00روز پنجشنبه مورخ 1403/07/26 از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت نمایند.
- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه حداکثر 
تا ساعت 13:00 روز دوشنبه مورخ 1403/0۸/07 می باشد. شرکت کنندگان 
می بایست تا قبل از برگزاری کمیســیون سپرده شرکت در مناقصه را به 
صورت فیزیکی به آدرس شــیراز – چهارراه خلدبرین-شهرداری منطقه 

یک-واحد دبیرخانه تحویل نمایند.
- تاریخ و محل بازگشــایی پاکات: روز ســه شنبه ســاعت 13:00 مورخ 
1403/0۸/0۸ در محل شیراز-چهارراه خلدبرین –شهرداری منطقه یک- 

طبقه سوم- سالن جلسات کمیسیون معاملات شهرداری شیراز می باشد. 
- مدت اعتبار پیشنهادها 3 ماه می باشد.

- تعدیل آحاد بها براساس بخشنامه شماره 101/173073 مورخ ۸2/9/15 
سازمان برنامه و بودجه پرداخت خواهد شد.

- هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.
- بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.

-  شهرداري در رد یک یا تمام پیشــنهادها مختار میباشد در اینصورت 
سپرده ها مسترد می گردد.

- شــرکت در مناقصه و دادن پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 
شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است.
 - آگهــی و اطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریــق ســایت

 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.
- برنده مناقصه موظف به ثبت نام در سایت vendor.shiraz.ir می باشند.

- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز 
تماس : 1456  

شناسه آگهی:1۸0231۸

-۱/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز       

۱۴۰3-876                                  آگهي مناقصه عمومي 
نوبت اول:   1403/07/19 سبحان

نوبت دوم:   1403/07/21 طلوع
شــهرداري منطقه یک شیراز در نظر دارد اجرای عملیات تراش و ترمیم ، 
درز گیری و لکه گیری آســفالت در سطح محدوده منطقه یک را از طریق 
برگزاری مناقصه عمومی در ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( 
با شــماره فراخوان 20030966۸۸000663به اشخاص واجد شرایط واگذار 
 نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمــل می آید با مراجعه به آدرس
 WWW.Setadiran.ir  نســبت به دریافت اسناد مناقصه و تحویل آن 
اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی ، ثبت نام در ســامانه مذکور و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضائ مجاز از سوی متقاضیان 
جهت شرکت در مناقصه الزامی است. ضمناَ در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر 

شماره تلفن: 07136476064 آماده پاسخ گویي مي باشد.
- مبلغ برآورد: 45/767/۸26/6۸0 ریال

- مدت قرارداد : 9ماه 
شرایط شــرکت کنندگان : متقاضیان دارای حداقل رتبه 5 در رشته راه از 
سازمان برنامه و بودجه کشور ، ارائه گواهینامه تایید صلاحیت ایمنی از اداره 

کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
- محل انجام کار:  سطح محدوده منطقه یک

 - مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 2/2۸۸/500/000 ریال بصورت ضمانت نامه 
بانکی یا فیش واریزی نقدی بحســاب سپرده 100۸05504742 کد مرجع 

100221 بانک  شهر شعبه چمران بنام شهرداری شیراز 
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
- در زمان انعقاد قرارداد 5% مبلغ پیشنهادی  بعنوان ضمانت حسن اجرای 

تعهدات بصورت ضمانت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ می گردد.
- آخرین مهلت دریافت ) توزیع ( اســناد : متقاضیان میتوانند حداکثر تا 
ساعت  13:00روز پنج شنبه مورخ 1403/07/26 از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت نمایند.
- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه حداکثر 
تا ساعت 13:00 روز دوشنبه مورخ 1403/0۸/07 می باشد. شرکت کنندگان 
می بایست تا قبل از برگزاری کمیســیون سپرده شرکت در مناقصه را به 
صورت فیزیکی به آدرس شــیراز – چهارراه خلدبرین-شهرداری منطقه 

یک-واحد دبیرخانه تحویل نمایند.
- تاریخ و محل بازگشــایی پاکات: روز سه شنبه  ســاعت 13:00 مورخ 
1403/0۸/0۸ در محل شیراز-چهارراه خلدبرین –شهرداری منطقه یک- 

طبقه سوم- سالن جلسات کمیسیون معاملات شهرداری شیراز می باشد. 
- مدت اعتبار پیشنهادها 3 ماه می باشد.

- تعدیل آحاد بها براساس بخشنامه شماره 101/173073 مورخ ۸2/9/15 
سازمان برنامه و بودجه پرداخت خواهد شد.

- هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.
- بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.

-  شــهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها  مختار میباشد در اینصورت 
سپرده ها مسترد می گردد.

- شــرکت در مناقصه و دادن پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 
شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.

- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است.
 - آگهــی و اطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریــق ســایت

 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.
- برنده مناقصه موظف به ثبت نام در سایت vendor.shiraz.ir می باشند.

- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز 
تماس : 1456  

شناسه آگهی:1۸02325

  -۱/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز       

                          آگهي تجدید مناقصه عمومي  ۱۴۰3-88۱



3فارس سال سی ویکم  شماره 6395 پنج شنبه 1403/07/19                                                        

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

س : طاهره حیاتی
عک

با گذشــت بیــش از 2 مــاه از اســتقرار دولت گزارش خبری- لیلا غضنفر ی
چهاردهم و حدود یک مــاه انتظار برای انتخاب 
اســتاندار جدید فارس، معــاون پارلمانی دولت 
دوازدهم، حســینعلی امیری به عنوان اســتاندار فارس در دولــت چهاردم انتخاب 
شــد. استانداری که در ســالیان قبل در مســند ریاست کل دادگســتری استان 
فارس در این اســتان پنهاور خدمت کرده اســت. رئیس جمهور در جلســه هئیت 
دولت از استانداران جدید خواســت در توسعه استان ها ملاحظات زیست محیطی، 
 رفــع ناترازی های انــرژی، مدیریــت منابع و مصــارف، پیگیری مجدانــه برنامه 
دولت برای رفع کمبود در حوزه فضاهای آموزشــی، استفاده بهینه از ظرفیت های 
اســتان های محل ماموریت خود و رســیدگی جدی به محرومان را در دستور کار 

خود داشته باشند.
  تغییرات در دانشگاه شیراز در چارچوب گفتمان رئیس جمهور 

اســتاندار جدید فارس در پاســخ به ســؤالی گفت: تغییرات در دانشــگاه شــیراز 
هــم در چارچــوب گفتمــان رئیس جمهــور انجام خواهــد شــد. وی همچنین 
تاکیــد کرد: اســتفاده از زنــان در مناصــب مدیریتی و تربیت مدیــران جوان به 
 عنــوان یکی از مطالبات مقام معظم رهبری اســت که امیدوارم بتوانم در اســتان 
فارس با توجه به تجاربی که در قســمت های مختلف به دست آوردم، با به کارگیری 

جوانان و زنان منویات رهبری را به انجام برسانم. امیری با بیان اینکه استانداران در 
استان ها نماینده عالی دولت به معنی حاکمیت هستند و وظیفه اجرای سیاست های 

 دولت را در استان ها بر عهده دارند، یادآور شد: با توجه به عنایت مردم استان فارس از 
بــه  آنجــا نســبت  اقبــال و اجماعــی کــه   تمــام جریان هــای سیاســی و 
بنده شــکل گرفت، احساس تکلیف کردم که مسئولیت استانداری این استان را بر 

عهده بگیرم. 
وی ادامه داد: البته اســم بنده برای چند استان دیگر هم مطرح بود، اما چیزی که 
برای من موضوعیت داشــت و دارد، استاندار شــدن نیست بلکه پاسخ به محبت و 
عنایت مردم اســتان فارس برای من مهم بود که امیدوارم برای مردم استان فارس 
خدمتگزار صدیقی باشم و بتوانم این محبت گروه ها و جریان های سیاسی و مردم و 
دانشــگاهیان و اقوام و روحانیون را پاسخ دهم و در حد توان در جهت حل و فصل 

مسائل استان فارس تلاش کنم.
اســتاندار جدید فارس گفت: استان فارس از استان های بسیار مهم کشور است که 
مشــکلاتی دارد که در جلسه هئیت دولت هم بخشی از مشکلات را خدمت اعضای 

دولت عرض کردم.
 امیری افزود: متصل کردن راه های اســتان فارس به راه آهن استان خوزستان و از 
آنجا به خرمشــهر و سپس به بصره و عراق می تواند در جهت توسعه این استان که 
یکی از استان هایی است که می تواند در تولید مرکبات و تولیدات باغی نقش اساسی 

در توسعه کشور داشته باشد، نقش مؤثری ایفا کند.

عدم اهتمام بانک های عامل برای پرداخت تســهیلات باعث 
شــده پروژه های نهضت ملی مسکن با تأخیر در اجرا مواجه 
شــود؛ بطوری که به گفته مدیرکل راه و شهرســازی استان 
فارس برای پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن در کشور، 
26 بانک مشــخص شــده اما در فارس تنها 2 بانک تاکنون 
اقدام به پرداخت این تسهیلات کرده اند. ناصر رضایی با اشاره 
به اینکــه حدود 82 همت منابع مالی در بخش تســهیلات 
بانکی برای پاسخگویی به متقاضیان واجدشرایط نهضت ملی 
مسکن نیاز است، افزود: عدم همراهی برخی از بانک ها باعث 
برزمیــن ماندن حدود 80 هزار پرونده تســهیلاتی در فارس 

شده است. 
او ادامه داد: اکنون بزرگتریــن پیمانکار این پروژه در فارس 
 1300میلیــارد تومــان از محل تســهیلات بانکــی مطالبه

دارد. 
مدیرکل راه و شهرســازی فارس با اشــاره به اینکه در پروژه 
نهضــت ملی مســکن،81 هزار فقــره وام هنــوز در اختیار 
متقاضیان قرار نگرفته اســت، گفت: در حــوزه نهضت ملی 
مسکن باید82 همت در اختیار استان فارس برای تسهیلات 

قرار بگیرد که این عدد به جز مجموعه صدرا است. 
رضایی همچنین با اشــاره به آغاز عملیات اجرایی 10۵هزار 
واحد نهضت ملی در اســتان فارس و به استثنای شهر صدرا 
تصریح کرد: بخشی از تأمین مالی از طریق آورده مردم و بخشی 
 از طریق 2 بانک تأمین کننده بود که درکل کشــور 8 بانک 
در نظر گرفته شد و با بررسی های انجام شده تعداد بانک های 

عامل را افزایش دادیم. رضایی افزود: طبق قانون اگر بانک ها 
در پرداخت تســهیلات نهضت ملی مســکن اهمالی داشته 

باشند، باید با آنها برخورد شود.
معــادل 2۵درصد مالیات ســالانه برای بانک ها محســابه و 
مشخص شــد که باید متناسب با پرداخت ها، تسهیلات ارائه 

دهند.
 وی گفت: ســاخت هر واحد نهضت ملی مســکن حدود ۵0 
میلیون تومان برای صدور پروانه و ســایر مبالغ نیاز دارد اما 
در دســتورالعمل ها پرداخــت و پیش پرداخت پیمانکار دیده 
نشــده اســت و قاعدتاً مردم هم باید با آغاز عملیات اجرایی 
برنامه ریزی مالی داشــته باشــند که پروژه دچار خلل نشود. 
رضایی ضمن یــادآوری اینکه در فارس بالغ بر 4400 هکتار 
زمیــن برای طرح نهضت ملــی و طرح های حمایتی از محل 
توافق با مالک تأمین شــده اســت، گفــت: از محل تعریف 
شــهرک های جدید دولتی بــا تصویب 6 شــهرک، ۵912 
هکتار، از محل تحول و تغییر اراضی ملی مربوط به ســازمان 
 جنگل هــا و مراتع و مولدســازی 1770 هکتار زمین تأمین

شده است.
 او ادامه داد: از محل اراضی روســتاهای درون حریم شهرها 
2460 هکتار با هدف ســاخت مسکن روســتایی و از محل 
مسکن محرومین نیز 9۵0 واحد به بنیاد مسکن واگذار شده 
اســت. از طرفی طی سال گذشــته و 6 ماهه امسال 4432 
واحــد در اجرای قانــون ایثارگران و از محــل قانون جوانی 

جمعیت نیز 106۵ واحد زمین تعریف شده است.
رضایی گفت: تاکنون 6 هزار واحد از قطعات مربوط به قانون 
جوانی جمعیــت تأمین و 4000 واحد آن واگذار شــده که 

2۵00 واحد آن مربوط به امســال بوده اســت. بنابراین نیاز 
کنونی در این بخش صفر شــده و مابقی اراضی تأمین شده 
بــرای آینده مد نظــر خواهد بود. رضایی با اشــاره به اینکه 
طبق دســتور وزیر هیچ پروژه ای نباید تعطیل شود تا تأمین 
تســهیلات انجام شــود، عنوان کرد: اگر منابع تزریق شــود 
باتوجه به تجمیعی که شده بخشــی از تسهیلات که تأمین 
کننده 2 تا 3 مــاه عملیات اجرایی پیمانکار اســت، محقق 
می شــود. مدیرکل راه و شهرســازی فارس یادآور شد: سود 
تســهیلات درحال حاضر 18درصد تعریف شــده که برخی 
از مردم به دلیل ســود بالای بازپرداخــت ماهیانه از دریافت 

تسهیلات منصرف می شوند. 
رضایی عنوان کرد: بیش از یکهزار میلیارد تومان اعتبار برای 

تأمین زیرساخت ها در نظر گرفته ایم. 
رضایی با اشــاره به اینکه عمده کارگران نهضت ملی مسکن 
کارگــران اتباع بیگانه هســتند، گفت: این موضوع مســائل 
مختلفی را ایجاد می کند که ســعی در مدیریت آن داریم و 

هدف نهایی ما اجرای این پروژه است. 
به گفته وی در شــهرصدرا ۵0 هزار واحد کسری مسکن در 
طرح نهضت ملی مسکن وجود داردکه بیش از 3هزار و 800 
خانوار متقاضی جوانی جمعیت در شهرســتان شیراز و صدرا 

هستند.
 رضایی درحالی که خــود را میراث دار اتفاقات و تصمیماتی 
دانست که نمی تواند آنها را انکار کرده یا نادیده بگیرد، گفت: 
امروز در سطح ملی به دنبال منطقی شدن اعداد قراردادهای 
احداث واحدهای مســکونی هســتیم امــا در عمل اگر همه 
واقعیــت را در نظــر گرفته و اعمال کنیم بــه ازای هر واحد 

مســکن ۵00 تا 600 میلیون به هزینه ساخت، اضافه خواهد 
شد و آنوقت ضررکننده اصلی مردم خواهند بود. 

او همچنیــن گفت: متأســفانه در بعضی از شهرســتان های 
فارس، متقاضیان از پرداخت سهم آورده خود، امتناع کرده اند 
و بعضاً مدعی هســتند که 40 میلیون تومان اولیه  پرداختی 
آنان باید منجر به پیشــبرد کار باشــد حال آنکه به ازای هر 
یــک واحد ۵0 میلیون تومان هزینه عوارض و دریافت پروانه 

ساخت می شود.
 او میزان مطالبات راه و شهرسازی از محل آورده متقاضیان 
مســکن ملی در تعدادی از شهرســتان های فارس را بالغ بر 
110 میلیارد تومان ذکر و خاطرنشــان کرد: محقق نشــدن 
سهم کامل آورده متقاضیان در کنار تأمین و پرداخت نشدن 
کامل تســهیلات مورد انتظار و البته سپردن تعداد زیادی از 
پروژه ها به یک پیمانکار منجر به بروز مشکلاتی شده که باید 
 با اســتفاده از راهکارهای مختلف نســبت به رفع آن تلاش

کرد.

با تصویب هئیت وزیران، نوزدهمین استاندار فارس انتخاب شد؛

»حسینعلی امیری«، سکاندار فارس
استاندار جدید تصریح کرد: 

توسعه فارس از طریق راه آهن به عراق

رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر شیراز 
و ناظر شورا در منطقه9:

 مدیریت شهری مصمم است فضای بهتری 
برای شهروندان ایجاد کند

 رئیس کمیته محرومیت زدایی شــورای اسلامی شهر شیراز و ناظر شورا 
در این منطقه از پروژه های ســطح منطقه بازدید و از نزدیک در جریان 

مشکلات پروژه ها و پیشرفت فیزیکی آنها قرار گرفت.
 ســیده مریم حســینی ضمن قدردانی از زحمات و تلاش های بی وقفه 
تمامی  همکاران دستورات لازم را درخصوص بسیج پرسنل حوزه فنی و 
عمرانی و امکانات مجموعه در راستای تسریع در روند پیشرفت پروژه ها 
صادر کرد و افزود: با توکل به خدا و در ســایه همدلی و همراهی شورای 
اسلامی شهر، مدیریت شهری با تمام توان فعالیت های عمرانی و خدماتی 
را در ســطح شهر دنبال خواهد کرد. مدیریت شهری همواره به پیشرفت 
پروژه ها در همه نقاط می اندیشد و مصمم است که فضای بهتری را برای 
شهروندان ایجاد کند. وی افزود: مهمترین اولویت مدیریت شهری شیراز، 
جلب رضایت شــهروندان اســت و این امر مهم با تکمیل و بهره برداری 
مطلوب از طرح های عمرانی و اجرایی میســر خواهد شــد. ایشان تأکید 
کــرد: در کنار اقدامات لازم جهت تســریع در اجرای پروژه ها از کیفیت 
آنها غافل نیستیم، رعایت شاخصه های کیفی مد نظر بسیار حایز اهمیت 
اســت و همزمان مورد ارزیابی قرار می گیرد. وی افزود: نگاه کارشناسی 
همــراه با دقت و ســرعت در اجــرای پروژه ها موجــب افزایش اعتماد 
شهروندان می شــود و مجموعه مدیریت شهری حرکت به سمت توسعه 
و اجرای بهتر و پیشــرفت روزافزون در ســطح شهر را سرلوحه اقدامات 
خود قرار داده اســت. رئیس کمیته محرومیت زدایی از پروژه های اجرای 
بوستان طلاییه، اجرای بوستان مادر و کودک و بوستان سجادیه سیمان 

بازدید به عمل آوردند.

 انتخاب رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی
 به عنوان مدیر نمونه استان فارس

استاندار فارس با اهدای لوحی 
از محسن پاپری زارعی، رئیس 
 سازمان مدیریت و برنامه ریزی
اســتان فارس به عنوان مدیر 
نمونــه دســتگاه های اجرایی 

استان تقدیر کرد.
 در بخشــی از  این لوح که بر 
اســاس اطلاعات رصدشده در 
ســامانه های ارزیابــی مدیران 

کل دســتگاه های اجرایی به رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
فارس تعلق گرفت، آمده است:

امام علی)ع(: بهترین مردم کسی است که نفع رساننده مردم باشد.
 آقای محســن پاپــری زارعی، رئیس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی
اســتان فارس کارآیی، اثربخشــی و بهره وری گوهری است که می تواند 
پایــداری و بقای ســازمان ها را تضمین کرده و راهکاری برای کســب 
مزیت رقابتی باشــد، آنچه در ســازمان منجر به بهره وری واقعی، مداوم 
و مستمر می گردد، کارایی سرمایه انســانی می باشد. سرمایه انسانی در 
کمال صداقت در ایفای وظیفه شــغلی از هیچ کوششی دریغ نمی ورزد 
و همســو با وجدان کاری و حفظ شئون انسانی، حقوق مردم را صیانت 

و حراست می کند.
از خدمات ارزنده شــما در راستای پیشــرفت و اعتلای استان به عنوان 

مدیر نمونه دستگاه های اجرایی تقدیر و تشکر به عمل می آید.
از خداونــد تبــارک و تعالی موفقیت روزافزون شــما را در انجام نیکوی 

وظایف خویش در رسالتی که بر دوش دارید، مسألت می نمایم.

سرپرست جهادکشاورزی شهرستان نی ریز خبر داد:
شروع برداشت محصول از قطب پسته استان فارس

سرپرســت جهادکشاورزی شهرستان نی ریز با اشــاره به درآمد 26هزار 
میلیــارد ریالی باغداران نی ریزی از فروش پســته، گفت: برداشــت این 
محصول در قطب پسته استان فارس از اواخر شهریورماه آغاز شده است 

و به مدت یک ماه ادامه  دارد.
 نــادر زارعی با بیان اینکه به دلیل وقــوع پدیده گرمازدگی و در پی آن 
ســقط جنین میوه، هنوز با شرایط مطلوب فاصله داریم؛ افزود: برداشت 
این محصول در سطح 12هزار 400 هکتار شروع شده است و پیش بینی 
می شــود امسال به دلیل شــرایط محیطی بهتر نسبت به سال گذشته، 
حدود 20هزار تن پسته تر روانه بازار مصرف شود. به گفته  وی؛ 20درصد 
از این محصول به صورت کال فروشــی برداشــت و بقیه پس از فرآوری 
توســط 17 ترمینال پســته به بازارهای داخلی و خارجی صادرمی شود. 
سرپرست جهادکشاورزی شهرســتان نی ریز با اشاره به اینکه ارقام مهم 
پســته نی ریز شــامل اوحدی، احمدآقایی، کله قوچی و اکبری اســت، 
تصریح کرد: با توجه به پتانســیل های موجود برای تولید پسته در نی ریز 
و به علت کاهش ســطح آب  های زیرزمینی و افُت کیفی آن در سال های 

اخیر، سیاست موجود، حفظ و نگهداری باغ های پسته می باشد.

خط و نشان بازرسی فارس برای ساخت و سازهای غیرمجاز؛
 رصد قصور احتمالی مدیران

 دستگاه های متولی اراضی در فارس
 

 دســتور پیگیری حقوقی دســتگاه های متولی در ساخت های غیرمجاز 
از ســوی بازرسی در جریان بازدید ســرزده هئیت بازرسی کل استان از 
ساخت و سازهای غیرمجاز اطرف شــیراز، بازرسی موردی برای بررسی 

قصور احتمالی مدیران در دستور کار قرار گرفت.
همزمان با 19 مهرماه ســالروز تاسیس ســازمان بازرسی کل کشور، به 
دســتور رئیس منطقه سه سازمان بازرســی و بازرس کل استان فارس 
از دســتگاه ها با بیشــترین فراوانی شکایت بازدید شــد. بر اساس این 
گزارش بازرســان گروه تولیدی با حضور در مناطقی با بیشترین شکایت 
از دستگاهای اجرایی اســتان به رصد و بررسی عملکرد این مجموعه ها 
پرداختند. در جریان این بازدید مشــخص شــد میزان زیادی از اراضی 
دولتی حریم شــهر شیراز توسط افراد ســودجو تصرف و به عموم مردم 
فروخته شده است. در این راستا با توجه به مشاهده چندین ساخت وساز 
غیرمجاز و همچنین تغییر کاربردی اراضی مذکور دستورات لازم از سوی 
بازرســان جهت پیگیری حقوقی دســتگاه های متولی صادر و همچنین 
تشــکیل پرونده موردی جهت بررسی قصور احتمالی مدیران در دستور 

کار قرار گرفت.

رفع حادثه در خط انتقال خلیج فارس
 خط انتقال 400 میلی متری GRP از تأسیســات آبرسانی خلیج فارس 
که در ورودی شهرســتان مهر دچار حادثه شده بود، در تلاشی یک روزه 
ترمیم شــد و آبرسانی به مشترکین آب شرب سه شهر جنوبی فارس به 

روال عادی بازگشت. 
با تلاش اکیپ تاسیسات و رفع حوادث امور آبفا شهرستان مهر، خط انتقال 
 400 میلی متری GRP از خط آبرسانی خلیج فارس) خط انتقال محرم(

که در ورودی شهرســتان مهر دچار شکســتگی و موجب هدررفت آب 
می شد، در کمترین زمان ترمیم و مقاوم سازی گردید. 

 با مرمت این خط انتقال، آبرسانی به 6000 مشترک آب شرب ) 18000 نفر(
از مردم شــهرهای مهر، خوزی و وراوی شهرســتان مهر به روال معمول 
 بازگشــت. لازم به توضیح اســت؛ خــط انتقال آبرســانی خلیج فارس
)خط انتقال محرم( به طول 1000 کیلومتر، از ســد کوثر یا تنگ دوک 
در استان کهگیلویه و بویر احمد آغاز می شود و علاوه بر تأمین آب شرب 
شــهرها و روستاهای استان های مسیر، آب شرب شهرستان های لامرد و 

مهر در جنوب استان فارس را نیز تأمین می کند.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس:

 عدم اهتمام بانک ها در تسهیلات بانکی، عاملی در تأخیر پروژه نهضت ملی شده است

رئیس شــورای اسلامی شــهر صدرا با اشــاره به 
جمعیت روبه رشد این شهر گفت: صدرا با داشتن 
بالغ بر 2۵0 هــزار نفر جمعیت، عملًا بار دومین 
شــهر پرجمعیت اســتان را به دوش می کشد و 
مشــابه آنچه در ارتبــاط جمعیتی میان تهران و 
کرج ایجاد گرفته، در شــیراز و صــدرا در حال 
شکل گرفتن اســت. روح ا... شجاعیان، افزود: در 
افق جمعیتی، با احداث واحدهای مسکونی طرح 
اقدام ملی مســکن و همچنین تداوم پروژه هایی 

کــه بخش خصوصی و تعاونی هــا پیش می برند، 
 جمعیتــی بیــش از 400 هزار نفر بــرای صدرا 
پیش بینی می شــود. رئیس شورای اسلامی شهر 
صدرا مســتند به ماده ۵ قانون شهرهای جدید، 
گفت: ماده ۵ قانون شهرهای جدید تصریح دارد 
انتظامی جمهوری  نیروی  وزارتخانه ها،  که »کلیه 
و  دولتی  اسلامی ایران، مؤسسات وشــرکت های 
سایر شــرکت ها و مؤسساتی که شــمول قانون 
بر آنها مســتلزم ذکــر نام اســت، مکلفند ضمن 
همــکاری در ایجــاد شــهر جدید بــه گونه ای 
برنامه ریــزی و اقدام به تأمیــن اعتبار کنند که 
متناســب با پیشــرفت عملیات  احداث و اسکان 
شهر جدید، خدمات مورد نیاز براساس تعرفه های 
شهرهای مشابه به شــهر جدید نیز ارائه گردد.« 
وی تأکید کرد: در تفســیر ســاده از این قانون 
در خصوص شهرهای مشــابه، وقتی ما خدمات 
پلیس را در شهرستان مرودشت با صدرا مقایسه 
می کنیم، اولین موضوع که با آن روبرو می شویم، 
اســتقرار فرماندهی نیروی انتظامی است که باید 

جزء اولویت های صدرا قرار گیرد. 
رئیس شورای اسلامی شــهر صدرا با بیان اینکه 
به طور طبیعی سکونت جمعیت بالا امکان وقوع 
جرم را افزایش می دهد، تأکید کرد: نیازمند این 
هســتیم که با توجــه به تأکید قانون، اســتقرار 
فرماندهی انتظامی در صدرا حتما جزء اولویت ها 
قــرار گیرد. شــجاعیان افزود: از صحن شــورا و 
از زبان شــهروندان صدرا خطاب به مســئولان 
می گوییم شــهر صدرا با دو کلانتری، یک پلیس 

راهور و چند نیرو با زحمت اداره می شود. 
حق و حقوق شــهروندی اقتضا می کند از لحاظ 
نیروی انسانی و مبانی لجستیکی این شهر ارتقاء 
پیــدا کند. وی بــا بیان اینکه صدرا دیگر شــهر 
جدیدی نیســت و سی سال از عمر آن می گذرد، 
گفت: صدرا با گذشــت سی ســال به آن بلوغی 
رسیده که نیازمند است هرچه زودتر نواقص این 
شــهر تکمیل گردد و ما ســاختار های هدفمند، 
صحیح و خوبی در راستای خدمت به شهروندان 

داشته باشیم.

رئیس شورای اسلامی شهر صدرا خواستار شد:

 استقرار فرماندهی انتظامی  در صدرا به تصریح قانون

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان 
فارس از اجرای پروژه ســاماندهی موزه و تهیه نقشــه و مطالعات 
مقاوم ســازی حرم مطهر شــاهچراغ)ع( خبر داد و گفت: این دو 

پروژه بااعتبار بیش از 13میلیارد تومان اجرا می شود. 
 محمــد ثابت اقلیدی افزود: پروژه ســاماندهی مــوزه حرم مطهر 
شــاهچراغ)ع( شــامل تکمیل و تجهیز تأسیســات سرمایشی و 
گرمایشــی این موزه است که اعتبار تخصیص یافته به آن به بیش 
از 11 میلیارد تومان اســت. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی اســتان فارس بابیان اینکه در موزه حرم مطهر 
شاهچراغ)ع( انواع سفالینه ها، فلزکاری و میناکاری، اشیاء بلورین 

و چینــی، مصنوعات چوبی و خاتم کاری همچنین مســکوکات و 
اســکناس و قلمدان های لاکی در معرض دید عموم علاقه مندان 
قرار دارد، گفت: نبود سیستم تهویه مناسب منجر به آسیب دیدگی 
اشــیا و اقلام موزه ای می شود، ازاین رو تکمیل و تجهیز تأسیسات 

سرمایشی و گرمایشی این موزه از اولویت هاست. 
ثابت اقلیدی در ادامه افزود: تهیه نقشــه و مطالعات مقاوم سازی 
حرم مطهر شــاهچراغ)ع( بااعتباری بالغ بــر 2 میلیارد تومان نیز 

پروژه دیگری است که در این حرم مطهر اجرا می شود. 
بنابرایــن گزارش موزه آســتان مقدس حضرت شــاهچراغ)ع( با 
توجه به آثــار و منابع موجود در آن که مربــوط به ادوار مختلف 
پیش ازتاریخی تا دوران معاصر است، یکی از فاخرترین موزه های 

جنوب کشور محسوب می گردد.
 اشــیاء موجود در این مجموعه بالغ بر هشــت هزارشی و بیش از 
سه هزار نســخه خطی و سند قدیمی را شامل می شود که پس از 
طــی مراحل تخصصی به صورت گردشــی در معرض نمایش قرار 
می گیرد. ســاختمان موزه که در طول دوران و از زمان تأســیس 
تاکنون تغییرات متعددی داشــته اســت، اکنون در ضلع جنوبی 
حرم مطهر در دوطبقه طراحی شــده و آماده ی ارائه ی خدمت به 

عموم زائران و بازدیدکنندگان است.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس خبر داد:

 اجرای پروژه مقاوم سازی 
مدیرعامــل شــرکت توزیع نیروی برق اســتان فارس از حرم مطهر شاهچراغ)ع( بااعتبار 13میلیارد تومان

فعالان عرصه صنعت برق اســتان برای بازدید از بیســت 
و چهارمین نمایشــگاه بین المللی صنعت برق ایران که از 
تاریــخ 3 تا 6 آبان 1403 در محل دائمی نمایشــگاه های 

بین المللی تهران برگزار می شود، دعوت به عمل آورد.
حمیدرضا کریمی فرد با بیان اینکه چنین نمایشگاه هایی 
نقش مهمی در توســعه و پیشــرفت صنعت برق و ایجاد 
فرصت هــای جدید بــرای ســرمایه گذاری و همکاری ها 
دارد، اظهار داشــت: حضور شرکت های داخلی و خارجی 
و ارائه آخرین دســتاوردها و فناوری های صنعت برق در 
چنین نمایشگاه هایی می تواند فرصتی مغتنم برای تبادل 
اطلاعات و ایجاد ارتباطات تجاری جدید نیز فراهم آورد. 
این مقام مســئول نمایشــگاه های تخصصــی صنعتی را 
بستری مناســب برای معرفی توانمندی ها و نوآوری های 
شــرکت ها در زمینه های مختلف دانســت و خاطرنشان 
کرد: بیست و چهارمین نمایشگاه بین المللی صنعت برق 
ایران فرصت مناسبی است تا شــرکت هاي فعال در این 
 زمینه دســتاوردها و محصولات خود را در معرض بازدید

دست اندرکاران و متخصصان صنعت مذکور قرار دهند و با 
در نظر گرفتن روند تقاضاي بازارها و سمت و سوي رشد 
ایــن صنعت، فعالیت ها و نوآوري هاي آتي خود را هدایت 
نمایند.کریمی فرد، آشنایی با فناوری های نوین را از دیگر 

مزیت های حضــور یا بازدید از نمایشــگاه های تخصصی 
 عنــوان کرد و افــزود: در چنین رویدادهایی شــرکت ها
می توانند با الگوبرداری یا اســتفاده از فناوری های نوین 
ارائه شده به وسیله سایر شــرکت ها، برای توسعه فنی و 
علمی مجموعه خود بهره مند شــوند. مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق اســتان فارس در خاتمه ضمن دعوت 
از علاقه مندان، فعالان حوزه دانشــگاهی، پژوهشــگران 
و شــرکت های دانش بنیــان علاقه منــد بــه حضور در 
ایــن نمایشــگاه، تأکید کــرد: بی تردیــد برپایی چنین 
نمایشــگاه هایی در برقراری فضای تعامل و ارتباط بیشتر 
جامعه علمی و دانشــگاهی با صنعت برق کشور و استان، 
شناســایی شــرکت ها و معرفی محصولات و خدمات به 
صنایع برق و انرژی و از ســوی دیگــر تبادل اطلاعات و 

تجارب نقش مؤثری ایفا می نماید. 

کلینیک حقوقي و مرکز مطالعات حقوقی
 دانشگاه پیام نور استان فارس آغاز به کار کرد 

با صدور مجــوز، کلینیک حقوقــي و مرکز مطالعات 
 حقوقی دانشگاه، این کلینیک در محل دانشگاه پیام نور 

شیراز آغاز به کار کرد.
جاجرمی زاده، رئیس دانشگاه پیام نور استان فارس با 
اعــلام این خبر و با توجه به رویکرد علمی، آموزش و 
تحقیقاتی این کلینیک و نیز بستر گسترده کاری، در 
مورد بخشــی از خدمات این مرکز افزود: بخش عمده 
خدمات این مرکز حول شناســایی نیازهای پژوهشی 
و مطالعاتــی در زمینه مســائل و موضوعات مختلف 

حقوقی، انجام طرح های مطالعاتی و پژوهشی )بنیادی، کاربردی و توسعه ای( در زمینه تولید دانش 
حقوق، نشــر و به کارگیری آنها، تعامل مؤثر و مســتمر با مراکز تحقیقاتی، دانشگاه ها، دستگاه های 
اجرایی و ســازمان های مردم نهاد به منظور شناســایی نیازهای پژوهشی، چاپ متون علمی مرتبط 
در حوزه هــای مختلف، برگزاری دوره های آموزشــی و ارائه خدمات حقوقی، داوری، کارشناســی و 
مشــاوره به بخش های خصوصی و دولتی می باشد. جاجرمی زاده افزود: این کلینیک به عنوان بازوی 
علمی تحقیقاتی دانشگاه محسوب می شود و تمامی علاقمندان می توانند در پیشبرد این مرکز سهیم 
بوده و منوط به مرکز استان نمی باشد. جاجرمی زاده در ادامه به اهداف کلینیک از جمله پاسخگویی 
بــه نیازهای مطالعاتی و پژوهشــی در زمینه های مختلف حقوقی، کمک به تربیت نیروی انســانی 

متخصص در حوزه حقوق و تعامل با مراکز پژوهشی پرداخت. 

دعوت مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس از متخصصان صنعت برق؛ 

جهت حضور در نمایشگاه بین المللی صنعت برق ایران
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ایالاتمتحده

اروپا

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکقطعهبوستانبه
مســاحت1972/07مترمربعپلاک2744/37واقعدرقطعهیک
بخش25فارسشهرســتانلامرد-بلــوارغدیر-محلهمحمد
شــریفی-بوستانمحلهمحمدشــریفیملکیشهرداریلامرد
برحسبتقاضایمالککهدرخواستانتشارآگهیتحدیدحدود
اختصاصینمودهوقتتحدیدحدوددوشنبه1403/0۸/19تعیینو
عملیاتتحدیدازساعت۸صبحدرمحلشروعوبهعملخواهد
آمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاک
مجاوربرطبقماده14قانونثبتدعوتمیگرددکهدروقتمقرر
درمحلوقوعملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبت
بهحدودوحقوقارتفاقیبهاســتنادماده20قانونثبتازتاریخ
تنظیمصورتمجلستحدیدتاســیروزپذیرفتهخواهدشدکه
بایستیکتبابهادارهثبتمحلتسلیمورسیدعرضحالدریافت
نمائیدضمنامعترضازتاریختسلیماعتراضبهادارهثبتیکماه
فرصتخواهدداشتکهدادخواستخودرابهدادگاهصالحهتقدیم
وگواهیتقدیمدادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیر

اینصورتسندمالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/07/19

4841/ م الف
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد
از طرف اسماعیل نوذری 

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکقطعهبوســتان
بهمســاحت3566/65مترمربعپــلاک2۸3/132واقعدرقطعه
یکبخش25فارسشهرســتانلامرد-محله-هیکلینو-غرب
بلوارپاسداران-بوستانیادمانملکیشهرداریلامردبرحسب
تقاضایمالککهدرخواستانتشارآگهیتحدیدحدوداختصاصی
نمودهوقتتحدیدحدوددوشــنبه1403/0۸/19تعیینوعملیات
تحدیدازســاعت۸صبحدرمحلشروعوبهعملخواهدآمد.به
وســیلهاینآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاکمجاور
برطبقماده14قانونثبتدعوتمیگــرددکهدروقتمقرردر
محلوقوعملکحضوربهمرســانندواخواهیمجاوریننسبت
بهحدودوحقوقارتفاقیبهاســتنادماده20قانونثبتازتاریخ
تنظیمصورتمجلستحدیدتاســیروزپذیرفتهخواهدشدکه
بایستیکتبابهادارهثبتمحلتسلیمورسیدعرضحالدریافت
نمائیدضمنامعترضازتاریختسلیماعتراضبهادارهثبتیکماه
فرصتخواهدداشتکهدادخواستخودرابهدادگاهصالحهتقدیم
وگواهیتقدیمدادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیر

اینصورتسندمالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/07/19

4838/ م الف 
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد 
از طرف اسماعیل نوذری 

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششدانگیکقطعهزمینفضای
سبزبهمساحت194۸/37مترمربعپلاک2493/1۸۸واقعدرقطعه
یکبخش25فارسشهرستانلامرد-بلوارغدیر-محلهچاهعلی
ملکیشهرداریلامردبرحسبتقاضایمالککهدرخواستانتشار
آگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقتتحدیدحدوددوشنبه
1403/0۸/19تعیینوعملیاتتحدیدازســاعت۸صبحدرمحل
شروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبور
وکلیهصاحباناملاکمجــاوربرطبقماده14قانونثبتدعوت
میگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوعملکحضوربهمرســانند
واخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوقارتفاقیبهاستنادماده
20قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلستحدیدتاســیروز
پذیرفتهخواهدشــدکهبایستیکتبابهادارهثبتمحلتسلیمو
رســیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترضازتاریختسلیم
اعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشتکهدادخواست
خودرابهدادگاهصالحهتقدیموگواهیتقدیمدادخواسترااخذو
بهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتسندمالکیتبرابرمقررات

صادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/07/19

4843/ م الف 
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد 
از طرف اسماعیل نوذری 

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چــونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکبــابخانهبه
مساحت3۸9/97مترمربعپلاک2355/439واقعدرقطعهیک
بخش25فارسشهرســتانلامرد-بلوارشهیدنعیمی-پشت
بتنآمادهملکیآقایســیدمحمدهاشمیفرزندسیدعلیاکبر
برحسبتقاضایمالککهدرخواستانتشارآگهیتحدیدحدود
اختصاصینمودهوقتتحدیدحدودشــنبه1403/0۸/12تعیینو
عملیاتتحدیدازساعت۸صبحدرمحلشروعوبهعملخواهد
آمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاک
مجاوربرطبقماده14قانونثبتدعوتمیگرددکهدروقتمقرر
درمحلوقوعملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبت
بهحدودوحقوقارتفاقیبهاســتنادماده20قانونثبتازتاریخ
تنظیمصورتمجلستحدیدتاســیروزپذیرفتهخواهدشدکه
بایستیکتبابهادارهثبتمحلتسلیمورسیدعرضحالدریافت
نمائیدضمنامعترضازتاریختسلیماعتراضبهادارهثبتیکماه
فرصتخواهدداشتکهدادخواستخودرابهدادگاهصالحهتقدیم
وگواهیتقدیمدادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیر

اینصورتسندمالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/07/19

4876/م الف 
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد
از طرف اسماعیل نوذری

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکقطعهبوستانبه
مســاحت6915/24مترمربعپلاک2690/34واقعدرقطعهیک
بخش25فارسشهرســتانلامرد-بلوارشهیدنعیمی-خیابان
رســولاعظم-بوستانبعثتملکیشــهرداریلامردبرحسب
تقاضایمالککهدرخواستانتشارآگهیتحدیدحدوداختصاصی
نمودهوقتتحدیدحدوددوشــنبه1403/0۸/19تعیینوعملیات
تحدیدازســاعت۸صبحدرمحلشروعوبهعملخواهدآمد.به
وسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبوروصاحباناملاکمجاوربرطبق
ماده14قانونثبتدعوتمیگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوع
ملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوق
ارتفاقیبهاستنادماده20قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلس
تحدیدتاسیروزپذیرفتهخواهدشدکهبایستیکتبابهادارهثبت
محلتسلیمورســیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترضاز
تاریختســلیماعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشت
کهدادخواســتخودرابهدادگاهصالحــهتقدیموگواهیتقدیم
دادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتسند

مالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/07/19

4840/ م الف 
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان  لامرد
از طرف اسماعیل نوذری 

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکقطعهبوستانبه
مساحت27042/73مترمربعپلاک233۸/377واقعدرقطعهیک
بخش25فارسشهرستانلامرد-بلوارجمهوری-بوستانملت
ملکیشهرداریلامردبرحسبتقاضایمالککهدرخواستانتشار
آگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقتتحدیدحدوددوشنبه
1403/0۸/19تعیینوعملیاتتحدیدازســاعت۸صبحدرمحل
شروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبور
وکلیهصاحباناملاکمجــاوربرطبقماده14قانونثبتدعوت
میگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوعملکحضوربهمرســانند
واخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوقارتفاقیبهاستنادماده
20قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلستحدیدتاســیروز
پذیرفتهخواهدشــدکهبایستیکتبابهادارهثبتمحلتسلیمو
رســیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترضازتاریختسلیم
اعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشتکهدادخواست
خودرابهدادگاهصالحهتقدیموگواهیتقدیمدادخواسترااخذو
بهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتسندمالکیتبرابرمقررات

صادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/07/19

4839/ م الف  
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد
از طرف اسماعیل نوذری 

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکقطعهبوستانبه
مســاحت9411/79مترمربعپلاک3742/27واقعدرقطعهیک
بخش25فارسشهرســتانلامرد-بلوارغدیر-محلهآبشولی
-خیابانرسالتملکیشــهرداریلامردبرحسبتقاضایمالک
کهدرخواستانتشــارآگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقت
تحدیدحدوددوشــنبه1403/0۸/19تعیینوعملیاتتحدیداز
ساعت۸صبحدرمحلشــروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیله
ایــنآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاکمجاوربرطبق
ماده14قانونثبتدعوتمیگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوع
ملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوق
ارتفاقیبهاستنادماده20قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلس
تحدیدتاسیروزپذیرفتهخواهدشدکهبایستیکتبابهادارهثبت
محلتسلیمورســیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترضاز
تاریختســلیماعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشت
کهدادخواســتخودرابهدادگاهصالحــهتقدیموگواهیتقدیم
دادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتسند

مالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/07/19

4842/ م الف 
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد 
از طرف اسماعیل نوذری 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششدانگیکقطعهزمینفضای
سبزبهمساحت1150/09مترمربعپلاک3742/2۸واقعدرقطعه
یکبخش25فارسشهرستانلامرد-بلوارغدیر-محلهآبشولی
-خیابانرسالتملکیشــهرداریلامردبرحسبتقاضایمالک
کهدرخواستانتشــارآگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقت
تحدیدحدوددوشــنبه1403/0۸/19تعیینوعملیاتتحدیداز
ساعت۸صبحدرمحلشــروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیله
ایــنآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاکمجاوربرطبق
ماده14قانونثبتدعوتمیگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوع
ملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوق
ارتفاقیبهاستنادماده20قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلس
تحدیدتاســیروزپذیرفتهخواهدشدکهبایستیکتبابهاداره
ثبتمحلتسلیمورسیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترض
ازتاریختسلیماعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشت
کهدادخواســتخودرابهدادگاهصالحــهتقدیموگواهیتقدیم
دادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتسند

مالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/07/19

4844/ م الف  
منصور کشوری 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد 
از طرف اسماعیل نوذری 

یورونیوز:
حماسشکستنخوردهوباقدرتبهجنگبااسرائیل

ادامهمیدهد
ایرنا-گروهــی از تحلیلگران در مصاحبه بــا »یورونیوز« تأکید 
کردند که برخلاف ادعای ارتش اسرائیل مبنی بر شکست »شاخه 
نظامی حماس«، ایــن گروه هم چنان با قــدرت به عملیات های 
نظامی خود علیه اســرائیل در باریکه غزه ادامه داده و نقش سیاسی، نظامی آن در 

تحولات کنونی و آتی این باریکه انکارناپذیر است.
هیو لووات، تحلیلگر سیاسی در شورای روابط خارجی اروپا با اشاره به توان نظامی 
گروه فلســطینی حماس در انجام عملیات علیه نیروهای اســرائیلی در باریکه غزه 
تأکید کرد: به رغم این که گفته می شــود حماس ۶ هزار نیروی نظامی خود را طی 
جنگ با اســرائیل از دســت داده اما به نظر می رســد حدود ۶ هزار عضو جدید از 

نیروهای ذخیره خود را جذب و یا بهتر بگوییم بسیج کرده است.
یورونیوز افزود: این موضوع در حالی مطرح می شــود که هرزی هالوی، رئیس ستاد 
کل نیروهای اســرائیل در نامه ای به ســربازان اســرائیلی به مناسبت اولین سالگرد 
حمله )طوفان الاقصی(، ادعا کرد ارتش اســرائیل »شاخه نظامی حماس را شکست 
داده« و بــه نبرد خود برای از بین بردن توانایی های ایــن گروه ادامه می دهد. بنابر 
اظهارات تحلیلگرانی که با یورونیوز مصاحبه کرده اند، حماس نه تنها شکست نخورده، 
بلکه هم چنان ظرفیت بازســازی خود را در زمینه جذب نیروهای نظامی و بازسازی 
زیرســاخت های زیرزمینی خود را دارد. جوست هیلترمن، تحلیلگر سیاسی در گروه 
بحران، در این مصاحبه گفت: بســیاری از جوانان فلسطینی که طی یک سال اخیر 
و در پی حملات اســرائیل به غزه نزدیکان خود را از دست داده اند برای ادامه مبارزه 
علیه اسرائیل به حماس می پیوندند. وی تأکید کرد مطمئناً حماس به بازسازی برخی 
از تونل های آســیب دیده خود نیز، پرداخته است. یورونیوز با اشاره به ترور اسماعیل 
هنیه، رئیس دفتر حماس در تهران توسط اسرائیل و سپرده شدن مسئولیت وی به 
یحیی السنوار افزود: هنیه در مذاکرات عملگرا و نسبتاً میانه رو بود. اما رهبر جدید، 
یحیی السنوار، مغز متفکر حمله ۷ اکتبر )طوفان الاقصی(، به عنوان یک رهبر قوی و 
تزلزل ناپذیر دیده می شود که معتقد است تنها با مبارزه می توان یک کشور فلسطینی 
ایجاد کرد. این گزارش با اشاره به اینکه تشکیلات خودگردان کرانه باختری و بخشی 
از بیت المقدس را اداره می کند و ممکن اســت حکومت بر نوار غزه در آینده بر عهده 
این گروه گذاشته شــود، افزود: تحلیلگران تأکید می کنند اگرچه یوآو گالانت، وزیر 
جنگ اسرائیل وعده داده که حماس را از روی زمین محو خواهد کرد اما حماس در 

هر تصمیمی در مورد آینده این سرزمین مشارکت خواهد داشت.

رئیسحزبوطنترکیه:
جنگ»اوکراین«بهفروپاشیآمریکامنجرمیشود

فارس- دوغــو پرینچک، رئیس حزب وطــن ترکیه در مصاحبه بــا خبرگزاری 
ریانووســتی تصریح کرد که دلیل اصلی این که جنگ اوکراین تاکنون ادامه داشته، 
حمایت غرب از اوکراین در چارچوب عرضه تسلیحات و سیاست تهاجمی آن ها در 
قبال روسیه است.مسکو بر این باور است که عرضه تسلیحات به اوکراین، مانع توقف 
جنگ اوکراین شده است و مستقیماً کشورهای ناتو را وارد این جنگ می کند.  وزیر 
خارجه روسیه ســرگئی لاوروف تصریح کرده است که هرگونه محموله تسلیحات 
برای اوکراین، هدف قانونی ارتش روســیه اســت.بنا به گفتــه وی، آمریکا و ناتو با 
عرضه تسلیحات و آموزش نظامیان اوکراینی در انگلیس، آلمان، ایتالیا و کشورهای 
دیگر، مســتقیماً در جنگ اوکراین مشارکت دارند.رئیس حزب وطن ترکیه تصریح 
کرد »غرب نمی خواهد این جنگ به پایان برســد. دقیق تر این است که شماری از 
دولت های غربی نمی خواهند این جنگ تمام شود زیرا اوکراین سکوی پرش مناسبی 

برای آنها برای مقابله با روسیه است«.
وی ادامــه داد »چنین افرادی در آمریکا نیــز وجود دارند. تحریم ها، تخریب روابط 
با روســیه، سیاست نظامی  کردن و همه این ها به غرب فشار خواهد آورد. به نتایج 
انتخابــات پارلمان اروپا نــگاه کنید. آن هایی که خواهان جنگ هســتند، در حال 
شکســت خوردن هســتند«. طبق برآوردها و آن چه رئیس جمهور جمهوری خواه 
پیشین آمریکا دونالد ترامپ اخیراً مطرح کرد، میزان کمک های خارجی به اوکراین 
حدود 300 میلیارد دلار می شــود. این سیاســتمدار ترکیه در ادامه با اشاره به این 
موارد گفت »از این گذشته، ایالات متحده به معنای واقعی کلمه در بدهی غرق شده 
است. ترامپ درک می کند که ابتدا باید وضعیت داخل کشور حل شود. به هر حال، 

این وضعیت منجر به فروپاشی آمریکا و اقتصاد آمریکا می شود«.

سناتور»گراهام«تسریععادیسازیروابطریاضو
تلآویوراخواستارشد

ایسنا- لیندسی گراهام، ســناتور جمهوری خواه سرشناس آمریکایی در جریان 
ســفر به قدس اشغالی خطاب به خبرنگاران گفت: »اگر شما این کار را تحت نظر 
دولت جو بایدن انجام دهید، ما می توانیم معاهده ای را از طریق ســنا برای شــما 

ایجاد کنیم؛ درست مانند توافق دفاعی که در ژاپن و استرالیا دارید.«
دولت »جــو بایــدن« رئیس جمهور آمریکا به دنبال ســازش عربســتان و رژیم 
صهیونیستی است که شامل تضمین های امنیتی ایالات متحده به ریاض در میانه 

دیگر توافق های دوجانبه میان واشنگتن و ریاض می شود.
گراهام که از ســناتورهای نزدیک به »دونالد ترامپ« رئیس جمهور سابق آمریکا و 
نامزد حزب جمهوری خواه در انتخابات ریاســت جمهوری ۲0۲۴ این کشور است، 
ضمن تأکید بر درخواست عادی ســازی روابط میان تل آویو و ریاض تحت دولت 
بایدن و با اشــاره به اکثریت دوســوم در ســنای آمریکا جهت تأیید یک معاهده 
دفاعی بیان کرد: »رئیس جمهور بعدی دوران دشــواری را برای کســب ۶۷ رأی 
خواهد داشــت.« دوره ریاســت »جو بایدن« در تاریخ ۲0 ژانویه ۲0۲۵ به پایان 
خواهد رســید و انتخابات ریاســت جمهوری در ماه آینده میلادی با رقابت میان 

»دونالد ترامپ« و »کامالا هریس« برگزار خواهد شد.
سناتور گراهام که روز دوشنبه با »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
دیدار داشت، گفت می خواهد جهت دیدار با »محمد بن سلمان« ولیعهد عربستان 
ســعودی به این کشور سفر و ســپس برای برگزاری گفت وگوهایی با »محمد بن 
زاید آل نهیان« رئیس امارات به این کشــور عربی که عادی ســازی روابط را در 
سال ۲0۲0 با رژیم صهیونیســتی انجام داد، سفر کند. مقامات سعودی از جمله 
بن ســلمان در رابطه با عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی گفت وگو و رایزنی 
کرده اند اما طی یک ســال اخیر و جنایات رژیم اشــغالگر در نوار غزه و تشــدید 
تنش ها در غرب آســیا، ریاض بارها تأکید کرده که بدون به رســمیت شناختن 

کشور فلسطین، ریاض با تل آویو روابط برقرار نخواهد کرد.

افسرسابقسیا:

جنگباایران،آمریکارابیشترازاسرائیلمتضررخواهدکرد

نخستوزیرموقتلبنان:

تلاش ها برای توقف تجاوز اسرائیل ادامه دارد

بازنشسته  افسر  داگلاس لاندن،  ایرنا-
آمریکا)ســیا(  اطلاعات  مرکزی  آژانس 
تأکید کرد: حمایــت همه جانبه آمریکا 
از جنگ افــروزی اســرائیل در منطقه 
نه تنها به شکســت ایــران و نیروهای 
»جبهه مقاومت« منجر نشــده و قدرت 
بازدارندگی این رژیم را تقویت نمی کند، 
 بلکه با به خطر انداختن منافع سیاسی، 
اقتصــادی و نظامی آمریــکا در منطقه 
و حتی ســایر نقاط جهان،  واشــنگتن 
 را بازنــده اصلــی ایــن تنش آفرینــی 

خواهد کرد.
لانــدن در مقالــه ای تحلیلــی بــرای 
»پولیتیکو« تأکید کرد که میزان برد و 
باخت در خاورمیانه اغلب در زمان وقوع 
جنگ ها به راحتی آشکار نمی شود بلکه 
پیامد هر جنگی گاهی طی ســال های 
متمــادی و در طــول نســل های بعد 

مشخص می شود.
وی با اشــاره به ســخنرانی آتشــین و 
هیجانی بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر 
رژیم صهیونیستی در ســازمان ملل که 
جنگ گســترده خــود علیه حــزب ا...
را توجیــه کرد و به پیــروزی )ادعایی( 
اســرائیل در کشتن شهروندان لبنانی و 
فلسطینی به خود می بالید نوشت: این 
در حالی است که طرف مقابل اسرائیل 
به کشته شــدن )شــهادت( بــه عنوان 
یــک عامل پیروزی نگاه کــرده و از آن 
تجلیل می کنند. آن ها به شهدای خود 
احتــرام می گذارند و در صــورت لزوم 
از تاکتیک هــای چریکی )عملیات های 

شهادت طلبانه( استفاده می کنند.
این رئیس ســابق واحد ضد تروریســم 
آمریکا)ســیا(  اطلاعات  مرکزی  آژانس 
با اشاره به درخواســت برخی احزاب و 
گروه های ذینفــع در آمریکا برای ورود 
یک جانبه یا با همکاری اســرائیل برای 
حمله به ایران هشدار داد: ایالات متحده 
در لبنان، عراق، ســوریه و جاهای دیگر 
در خاورمیانــه دارای امکانــات، افراد و 
دارایی هایی )ســفارتخانه ها، پایگاه های 
نظامی و تعداد قابل توجهی از شرکت ها، 
ســازمان ها و شــهروندان آمریکایــی( 
اســت که اســرائیل از آن ها برخوردار 
نیست. این موضوع آمریکا را در صورت 
 مداخله در جنگ، بیشــتر از اســرائیل 

آسیب پذیر می کند.
نویســنده این مقاله تصریــح کرد: اگر 
ایالات متحــده در راســتای حمایت از 
اســرائیل و در پاســخ به درخواســت 
گروه های اسرائیلی به لفاظی های پیشین 

خود مبنــی بر غیرقابــل تحمل بودن 
دســتیابی ایران به تسلیحات هسته ای 
تأکید کند، یک درگیری نظامی بزرگ 
 میــان آمریــکا و ایــران اجتناب ناپذیر 

خواهد بود.
لاندن عملیات تروریستی پیجرها توسط 
اسرائیل و ترور شهید سید حسن نصرا...، 
دبیر کل فقید حــزب ا... لبنان را نقطه 
عطف تصمیم نتانیاهو برای گســترش 
جنگ در خاورمیانه توصیف کرد و افزود: 
رویکرد نخست وزیر اســرائیل این گونه 
است که بدون احســاس نیاز به حفظ 
گزینه هــای دیپلماتیک اقــدام کند و 
شــرایط تنش را با مجبور کردن آمریکا 
برای پیوستن به اسرائیل برای جنگ با 
ایران گســترش دهد. در بخشی از این 
تحلیل با اشاره به مدت کوتاه باقی مانده 
تا انتخابات ریاست جمهوری آمریکا آمده 
اســت: نتانیاهو نگرانی چندانی در مورد 
عواقب تحریک کاخ ســفید برای جنگ 

ندارد چرا که جو بایدن در این شــرایط 
عملًا نمی تواند اقدام خاصی انجام دهد. 
هرگونه اقدام تنبیهــی به جز جنگ و 
همراهی با اسرائیل هدیه ای به جمهوری 
خواهانی اســت که قبلاً ادعــا کرده اند 
بایدن نســبت به ایــران و متحدانش با 
ملایمت رفتار می کند. از سوی دیگر در 
صورت اقدام به جنگ نیز از ســویی هم 
به ویژه ترقی  حزبی های دموکرات خود 

خواهان مورد انتقاد قرار خواهد گرفت.
نویسنده با تأکید بر این که ناتوانی ایالات 
متحده در تأثیرگذاری بر اسرائیل، اعتبار 
و ســودمندی آمریکا را نزد کشورهای 
عربی منطقه نیز تضعیف کرده اســت 
نوشــت: با گســترش جنگ در منطقه 
احتمال به رســمیت شناختن اسرائیل 
از سوی ســعودی ها کمتر شده و سایر 
کشورهای عربی نیز احتمالاً نمی توانند 
توافق نامــه ابراهیــم را کــه در دوران 
دولت ترامپ مــورد مذاکره قرار گرفت، 
گســترش داده و یا در اتحاد با اسرائیل 
دیده شــوند. چرا که با توجه به فجایع 
انسانی اسرائیل در غزه و لبنان انجام این 
کار می تواند باعث واکنش شدید مردم 
منطقه علیه حکام خود شــود. در پایان 
این تحلیل آمده است: چنانچه نتانیاهو 
تاکتیک های خــود را در منطقه تغییر 
ندهد و واشــنگتن نتواند مسیر خود را 
از او جدا کنــد، هزینه های آن بیش از 
این که اسرائیلی ها را تهدید کند،  منافع 
آمریکا را هدف گرفته و آمریکایی ها باید 

تاوان آن را بپردازند.

ایسنا- نجیــب میقاتی، نخســت وزیر موقت لبنان 
تأکید کرد: شــاید برخی فکر کننــد که تلاش های 
دیپلماتیک متوقف شده است اما این درست نیست. 
ما به انجام تماس های لازم ادامه می دهیم. کشورهای 
عربی و خارجی دوست لبنان نیز به فشار برای توقف 
تجاوز برای یک دوره مشــخص جهت اتخاذ اقدامات 
اصلی سیاسی از جمله اجرای کامل قطعنامه ۱۷0۱ 
شورای امنیت و مجبور کردن اسرائیل به اجرای آن 
ادامه می دهند. تلاش ها برای توقف تجاوز اســرائیل 
علیه لبنــان ادامــه دارد اما لجاجت و سرســختی 
اســرائیل و تلاش آن بــرای تحقق دســتاوردها و 

پیروزی ها مانع موفقیت این تلاش ها می شود.
وی افزود: بحران آوارگان در مناطقی که در معرض 
تجاوزات رژیم صهیونیســتی قرار گرفته اند یک عامل 

فشار اضافی و پرونده اضطراری است که دولت تمام 
امکانات و دســتگاه های خــود را برای حل آن به کار 
گرفته اســت. طبق گزارش النشــره، میقاتی گفت: 
کمیتــه وزارتی ویژه این پرونــده به صورت مداوم بر 
اساس مکانیزم مشــخص فعالیت می کند. ما با این 
چالــش مقابله کرده و با وحدت و همبســتگی خود 
این بحران تلخ را پشت ســر خواهیم گذاشت. ما از 
برادران و دوســتانمان به خاطر حمایتشان قدردانی 
می کنیم. این حمایت سیاسی انسانی و معنوی جای 
تقدیر و تشکر از ســوی تمام لبنانی ها را دارد. ما از 
تمام کشورها و مراکزی که برای مقابله با این بحران 

از ما حمایت کردند قدردانی می کنیم.
از زمان آغاز جنگ غزه، مرزهای لبنان و اراضی اشغالی 
نیز شــاهد تبادل آتش میان حزب ا... لبنان و ارتش 

رژیم صهیونیستی اســت. ارتش رژیم صهیونیستی از 
دوم مهر ماه )۲3سپتامبر( عملیات خود را در جنوب 
لبنان گسترش داد. این حملات تاکنون صدها شهید 

و هزاران زخمی بر جای گذاشته است.
در حمله ششــم مهر رژیم صهیونیستی به منطقه ای 
مسکونی در ضاحیه جنوبی بیروت هم »سید حسن 
نصــرا...« دبیرکل حزب ا... لبنــان و تعداد دیگری از 
فرماندهان به شهادت رسیدند. حزب ا... لبنان نیز در 
واکنش به این جنایات، حملات متعددی را به نقاط 

مختلف اراضی فلسطین اشغالی انجام می دهد.

سخنگویپنتاگون:
بهدنبالجنگباایراننیستیم

باشــگاهخبرنگاران-به نقل از تارنمای دیفنس ناو، سخنگوی 
پنتاگون با بیان اینکه ایالات متحده به رایزنی با رژیم صهیونیستی 
در رابطه با پاسخ این رژیم به عملیات موشکی ایران )که در پاسخ 
به تجــاوز و جنایات این رژیم انجام شــد( ادامه می دهد، از اظهــار نظر در مورد 

جزئیات طرح های تل آویو خودداری کرد.
ســینگ بار دیگر حمایت کشــورش از جنایت های رژیم صهیونیستی را تکرار کرد 
و گفت: ایالات متحده از حق )رژیم( اســرائیل برای دفاع از خود در برابر تهدیدات 
حمایت می کند. ســخنگوی پنتاگون در ادامه در پاســخ به پرسشــی در رابطه با 
تأثیر واشنگتن بر نحوه پاســخ رژیم صهیونیستی به عملیات موشکی ایران، گفت: 
مقام هــای آمریکایی و اســرائیلی اغلب با هم در تماس هســتند و ما همچنان به 
مشــورت با اســرائیلی های ادامه می دهیم تا بدانیم پاســخ آنها چیســت، اما من 
نمی توانم به جای مقامات )رژیم( اســرائیل سخن بگویم، زیرا نمی خواهم بر اساس 
حدس و گمان حرف بزنم.  گفتنی اســت که موشــک های سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی شامگاه سه شنبه دهم مهر ۱۴03 در عملیات وعده صادق ۲ با رمز مبارک 
یا رسول ا... )ص(، اهداف امنیتی و اطلاعاتی رژیم صهیونیستی را مورد اصابت قرار 
دادند که ۹0 درصد شلیک ها با موفقیت به اهداف اصابت کرده و رژیم صهیونیستی 

از تسلط اطلاعاتی و عملیاتی جمهوری اسلامی ایران به وحشت افتاد.

اخبار کوتاه جهان

آسیایغربی



شاخص بورس ۲ هزار واحد رشد کرد
تسنیم- در جریــان دادوستدهای بازار ســرمایه، بیش از 5میلیارد و 91میلیون 
سهم و حق تقدم به ارزشی بالغ بر 3هزار و 702میلیارد تومان در بیش از 169هزار 
نوبت مورد دادوســتد قرار گرفت و شاخص بورس با رشد 2هزار و 453واحدی در 

ارتفاع 2 میلیون و 99هزار و 836واحد قرار گرفت.
بیشــترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز جاری به نام نمادهای معاملاتی 
فملی، فارس و نوری شــد و در مقابل نمادهای معاملاتی شپنا، شبندر و شتران با 

افت خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اســاس این گــزارش، در بازارهای فرابــورس ایران هم با معاملــه 2میلیارد و 
203میلیون ورقه به ارزش 20هزار و 96میلیارد تومان در 86هزار نوبت، شــاخص 

فرابورس )آیفکس( 6واحد افت کرد و در ارتفاع 21هزار و 985واحد قرار گرفت.
در این بازار هم بیشترین اثر منفی بر شاخص فرابورس به نام نمادهای مارون، فزر 
و شــاوان شد و در مقابل نمادهای معاملاتی حســینا، آریا و انتخاب بیشترین اثر 

مثبت را بر این شاخص به نام خود ثبت کردند.

 متوسط افزایش حقوق کارمندان به بیش 
از ۳۰ درصد می رسد

باشگاه خبرنگاران- حمید پورمحمدی،رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: 
ضریب افزایش حقوق کارمندان امسال 20 درصد است، اما با توجه به اضافه شدن 
 8 درصدی قانون جوانی جمعیت و معافیت های مالیاتی متوسط پرداختی به بیش 

از 30 درصد می رسد.
  رئیس ســازمان برنامه و بودجه در حاشــیه جلســه هیئــت دولت گفت: بخش
عمده ای از موضوع مطالبات گندمکاران در جلســه سران قوا مطرح خواهد شد و 
مقرر شــده است که به ســازمان برنامه و بودجه مجوزی ارائه شود که به فوریت 
مطالبات باقی مانده گندمکاران پرداخت شــود به ویــژه مطالباتی که در مناطق 

سردسیر کشور باقی مانده است.
حــال  در  بودجــه  لایحــه  در خصــوص  دولــت  جلســات  داد:  ادامــه  وی 
 برگــزاری اســت و عصر هم این جلســات ادامــه دارد. یکــی از موضوعاتی که
 در جلســات هیئــت دولت به آن پرداخته می شــود مربوط بــه افزایش حقوق 
کارمندان اســت که امسال ســعی کرده ایم علاوه بر افزایش حقوق بحث عدالت 

مالیاتی را دنبال کنیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: میانگین افزایش ضریب حقوق کارمندان 
امسال هم 20 درصد است، اما طبق برنامه ریز ی که انجام داده ایم مقرر شده است 
که معافیت مالیاتی حقوق بگیرانــی که کمترین دریافتی از حقوق را دارند 100 
درصد افزایش دهیم و کسانی که تا 24 میلیون تومان حقوق می گیرند از پرداخت 

مالیات معاف شوند.
وی افــزود: پرداخت دیگری که امســال در بحث افزایش حقوق در نظر گرفته ایم 
مربوط به قانون جوانی جمعیت اســت که حدود 8 درصــد به حقوق افرادی که 
در قانون جوانی جمعیت قید شــده اضافه می شود که در مجموع متوسط حقوق 
پرداختی به 28 درصد خواهد رســید و اگر معافیت های مالیاتی را به این موضوع 

اضافه کنیم مجموع پرداختی حقوق کارمندان به بیش از 30 درصد می رسد.
پورمحمدی گفت: همسان ســازی حقوق بازنشســتگان در دولت مصوب شد و با 
ابلاغ، احکام صادر خواهد شد و هیچ تغییری در پرداخت یارانه ها ایجاد نمی شود.

افزایش ظرفیت ۶۰۰۰ مگاواتی برق تا دو سال آینده
ایســنا- عباس علی آبادی، وزیر نیرو با بیان اینکه هر نیروگاه خورشــیدی یک 
کیلوواتی 1800 کیلووات ســاعت برق در سال تولید می کند، گفت: تا پایان سال 
به تعداد واحدهای تجدیدپذیر کشــور افزوده خواهد شــد و امیدواریم تا دو سال 
آینــده در مجموع 6000 مگاوات افزایش ظرفیت را از محل صرفه جویی و ســایر 

اقدامات رقم بزنیم.
عباس علی آبادی در نشســت مشترک اعضای کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی، رفع ناترازی برق در کشــور را در کنار پیشبرد بسیاری از امور، مستلزم 
همکاری و همیاری مجلس شورای اسلامی با بدنه دولت دانست و گفت: من امروز 
قبول کردم در عرصه خدمت رسانی در حوزه صنعت آب و برق وارد شده ام و انتظار 
دارم نمایندگان خانه ملت برای برون رفت از چالش ها و مشــکلات پیش روی این 

صنعت در کنار وزارت نیرو قرار گیرند.
وی یادآور شــد: برنامه های ارائه شــده برای صنعت آب و بــرق در ابتدای دولت 
چهاردم تقدیم مجلس شــورای اســلامی شــد که 100 درصد آن مــورد تأیید 

نمایندگان قرار گرفت.
وی به در خواســت خود از رئیس جمهور اشــاره کرد و افزود: ما به فعالان صنعت 
برق بدهکاریم و لازم اســت بدهی دولت به بخش خصوصی تسویه شود تا انتظار 
تداوم همکاری ها وجود داشــته باشــد. هم اکنون بدهی حسابرسی شده به بخش 

خصوصی 100 همت است.
علی آبادی در ادامه تسریع در انجام و پیشبرد امور اداری را درخواست دیگر خود 
از رئیس جمهور عنوان کرد و اظهار داشــت: طبق قانون باید ساخت داخل رعایت 
شــود؛ در حوزه تجدیدپذیرها در حال حاضر ظرفیت قابل توجهی در حوزه تولید 

برق وجود ندارد و باید ساز و کار توسعه این امر فراهم شود.
وزیر نیرو با بیان اینکه هریک کیلووات نیروگاه خورشیدی، 1800 کیلووات ساعت 
برق در ســال تولید می کند، گفت: تا پایان ســال به تعداد واحدهای تجدیدپذیر 
کشور افزوده خواهد شد و امیدواریم طی دو سال آینده در مجموع در صنعت برق 

حدود 6000 مگاوات افزایش ظرفیت را از محل صرفه جویی و غیره رقم بزنیم.
در پایان این نشســت، هر یک از اعضای کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
به بیان نقطه نظرات و پیشنهادات خود برای بهبود ناترازی صنعت برق پرداختند 

و وزیرنیرو به دغدغه های نمایندگان مردم در مجلس پاسخ گفت.

ریزش قیمت نفت متوقف شد
ایســنا- قیمت نفت در معاملات بازار آســیا که تحــولات خاورمیانه همچنان 

مهمترین عامل مورد توجه بازار است، افزایش یافت.
بهای معاملات نفت برنت با 45 ســنت معــادل 0/6 درصد افزایش، به 77 دلار و 
63 ســنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا 33 

سنت افزایش یافت و به 73 دلار و 90 سنت در هر بشکه رسید.
هر دو شاخص روز سه شنبه تحت تأثیر احتمال آتش بس میان رژیم صهیونیستی 
و حــزب ا... لبنــان، بیش از چهار درصد ریزش کرده بودند اما بازارها نســبت به 

حملات بیشتر این رژیم محتاط مانده اند.
نعیم قاســم، معاون رهبر حزب ا... در یک ســخنرانی تلویزیونی گفته اســت: از 
تلاش هــا برای برقراری آتش بس حمایت می کند و برای اولین بار، پایان جنگ در 

غزه به عنوان پیش شرط آتش بس ذکر نشد.
عامل دیگری که از افزایش قیمت نفت حمایت کرد، اظهارات مقامات چین درباره 
تدابیر مالی محرک اقتصاد بود. دفتر اصلی اطلاع رسانی دولت چین روز چهارشنبه 
اعــلام کرد وزارت دارایی با حمایت از قیمت هــا، جزئیات برنامه های محرک های 

مالی را در یک کنفرانس خبری در روز شنبه اعلام خواهد کرد.
بازارها منتظر اخبار بیشــتر درباره حمایت مالی پکن بــرای کمک به اقتصاد در 
حال رشد چین هستند که به نوبه خود می تواند تقاضا برای نفت را تحریک کند. 
کنفرانس مطبوعاتی برنامه ریز دولتی در روز سه شــنبه، ســرمایه گذاران را ناامید 

کرد، زیرا هیچ محرک بزرگی برای احیای رشد اقتصادی اعلام نکرد.
در بخــش عرضه، داده های مؤسســه امریکن پترولیوم نشــان دادکه ذخایر نفت 
آمریکا در هفته گذشــته، حدود 11 میلیون بشکه افزایش یافته که بسیار بیشتر 
از رقم پیش بینی شــده از سوی تحلیلگران در نظرسنجی رویترز بود. با این حال، 

ذخایر سوخت کاهش یافت.
بر اساس گزارش رویترز، اداره اطلاعات انرژی آمریکا به دلیل رشد آهسته تر بخش 
تولید و تولید صنعتی ضعیف تر در آمریکا و چین، روز سه شنبه پیش بینی خود از 
رشد تقاضای جهانی برای نفت در سال 2024 را به میزان 20 هزار بشکه در روز 

کاهش داد و 103/1 میلیون بشکه تخمین زد.
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 صدا و ســیما- ســید حمید پورمحمدی، 
رئیس ســازمان برنامه و بودجــه از تصویب 
بازنشستگان در  اجرای متناسب سازی حقوق 
جلسه هیئت دولت خبر داد و گفت: براساس 
این مصوبه ســازمان اداری و اســتخدامی و 
صندوق های بازنشستگی، احکام بازنشستگان 

را صادر می کنند.
سید حمید پورمحمدی افزود: فرصتی فراهم 
شد تا در صحن علنی مجلس شورای اسلامی 
دو موضوع را که مشــکل قانونی دارد توضیح 
دهــم که یکی از آنها متناسب ســازی حقوق 
بازنشســتگان و دیگری مطالبات گندمکاران 
بــود. وی بیــان داشــت: رئیــس مجلس به 
همراه رؤســای کمیســیون برنامه و بودجه، 
کمیسیون اقتصادی مجلس و وزرای مربوطه 

میهمان رئیس جمهور بودند که در آن موضوع 
متناسب ســازی حقوق بازنشستگان در دولت 
تصویب شــد.رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
خاطرنشــان کرد: پس از ابلاغ آن، ســازمان 
اداری و اســتخدامی و صندوق هــا احــکام 

بازنشستگان را صادر خواهند کرد.
طرح بقیه مطالبات گندم کاران در جلســه 

سران قوا
پورمحمدی همچنیــن در خصوص مطالبات 
گندمکاران گفــت: در فصــل زراعی کنونی 
12 میلیون تن گندم از کشــاورزان خریداری 
و مقرر شــد دولت 220 هزار میلیارد تومان 

پرداختی بابت آن داشته باشد.
وی ادامه داد: تاکنون 167 هزار میلیارد تومان 
از رقم یاد شده که در بودجه پیش بینی شده 

بود پرداخت شده است، اما پرداخت مابقی آن 
نیاز به اجازه قانونی دارد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه تأکید کرد: این 
مسئله در جلسه سران قوا مطرح خواهد شد تا 
سازمان برنامه و بودجه بتواند مجوزی در این 
زمینه داشته باشد تا به ویژه کشاورزان مناطق 
سردسیر بتوانند مطالباتشان را دریافت کنند.

پورمحمــدی همچنیــن بــا بیــان اینکه در 
جلســات دولت بــه موضوع لایحــه بودجه 
پرداخته می شــود و ارقــام مربوطه در دولت 
بحث شده است، گفت: در این راستا جلساتی 
بیــن حوزه هــای اقتصادی دولــت و مجلس 
برگزار شــده و به فوریت بــه احکام خواهیم 
 پرداخت تا بتوانیــم لایحه بودجه را در موعد 

مقرر تقدیم کنیم. 

مهر- فرهاد شــهرکی، عضو کمیسیون انرژی مجلس 
شورای اســلامی تأکید کرد که اجرای طرح تخصیص 
بنزیــن به کد ملی می تواند گامی مؤثر در جهت تحقق 
عدالــت اجتماعــی باشــد و از ناتــرازی در تخصیص 

یارانه های پنهان جلوگیری کند.
عضو کمیســیون انرژی مجلس شــورای اســلامی در 
خصوص طرح تخصیص بنزیــن به کد ملی گفت: این 
طرح که در مجلس قبلی مطرح شد، یکی از روش هایی 
اســت که می تواند ما را به عدالت اجتماعی نزدیک تر 
کنــد. با این طــرح، یارانه پنهانی کــه هم اکنون تنها 
بخشــی از جامعــه از آن بهره مند می شــوند، به تمام 
افراد جامعه تعلق می گیرد. به این ترتیب، کســانی که 
ســهمیه بنزین کمتری مصرف می کنند نیز از مزایای 
یارانه آن برخوردار خواهند شد.شهرکی با اشاره به عدد 
یارانه پنهان بنزین توضیــح داد: در حال حاضر، یارانه 
پنهان برای هر لیتر بنزین حدود 30 هزار تومان است 
و این مبلغ تنها به دست گروه خاصی از مردم می رسد. 
در حالی که عده ای بیشــتر از حد مجــاز از این یارانه 
بهره مند می شوند، ســایرین که بنزین کمتری مصرف 
می کنند از این مزیت محروم می مانند. بنابراین، اجرای 
طرح تخصیص بنزین به کد ملی می تواند این نابرابری 

را تا حدی کاهش دهد.
وی در پاســخ به برخــی انتقادات کــه معتقدند این 
طرح باعث افزایش مصرف بنزین خواهد شــد، افزود: 
برخی کارشناســان نگرانی هایی درباره افزایش مصرف 
بنزیــن در نتیجه این طرح دارند. اما به دلیل ضعف در 
نظارت های موجود، به نظر می رسد این طرح بتواند در 
کوتاه مدت به عدالت نزدیک تر شــود و از نابرابری های 

فعلی جلوگیری کند.
عضو کمیسیون انرژی مجلس با اشاره به تأثیر احتمالی 
طــرح در مقابله با قاچاق ســوخت اظهــار کرد: »این 
طرح تأثیر چندانی بر کاهش قاچاق ســوخت نخواهد 
داشت. مشکل قاچاق سوخت به دلایل مختلف از جمله 
نظارت هــای ضعیف و کمبود منابــع اجرایی همچنان 
باقی خواهد ماند. امــا حداقل از نظر توزیع ثروت، این 
طرح می تواند به عدالت نزدیک تر شــود و یارانه پنهان 
که از جیب تمام مردم کشور پرداخت می شود، به طور 

عادلانه تری توزیع گردد.
وی همچنین به مسائلی همچون کاهش ضریب جینی 
بــه عنوان یکی از نتایج این طرح اشــاره کرد و گفت: 
اجــرای این طــرح می تواند به کاهــش ضریب جینی 
کمــک کند، هرچند که میزان تأثیر آن ممکن اســت 
خیلی چشمگیر نباشد. به هر حال، هر گامی که بتواند 
توزیع عادلانه تــر منابع را محقق کند، به بهبود عدالت 
اجتماعی کمک خواهد کرد.شــهرکی همچنین تأکید 
کرد: در بلندمدت، ما باید به ســمت قیمت های واقعی 
حرکت کنیم و یارانه های پنهان را حذف کنیم. اما این 
کار زمانی عملی اســت که مردم توان مالی لازم برای 
تحمــل قیمت های واقعی را پیدا کنند. در حال حاضر، 
هنوز به آن سطح نرسیده ایم و اجرای طرح هایی مانند 
تخصیص بنزین بــه کد ملی می تواند بــه عنوان یک 

راه حل کوتاه مدت مفید باشد.

باشــگاه خبرنگاران- متقاضیان طرح جوانی جمعیت 
سه ســال است که چشم انتظار دریافت زمین هستند، اما 
معاون ســازمان ملی زمین و مسکن قول داده است که به 

زودی آن ها صاحب زمین شوند.
در مهر ماه ســال 1401 قانون جوانی جمعیت و واگذاری 
زمیــن به متقاضیان از ســوی وزارت راه وشهرســازی به 
تصویب رسید اما بررســی ها و گزارشات میدانی حاکی از 
آن اســت که  متأسفانه صف های دریافت زمین در بسیاری 
از شهرها طولانی شــده و حتی برخی از متقاضیان اعلام 
می کنند که به دلیل عدم وجود زمین در تعدادی از شهرها 

امکان ثبت نام هم وجود ندارد.
معصومی یکی از متقاضیان قانون جوانی جمعیت در اسلام 
شهر اســتان تهران گفت: فرزند سوم من بعد از آبان سال 
1400 به دنیا آمده است و با توجه به مصوبات قانون جوانی 
جمعیت تمامی موارد مشمول حال بنده می شود و از همان 
ابتدا که فرزند ســوم من به دنیا آمد در سامانه طرح های 
جامع حمایتی مسکن ثبت نام کردم اما متأسفانه تاکنون 
بــا وجود پیگیری های زیادی که انجام دادم هیچ خبری از 

تخصیص زمین نیست.

کل  اداره  بــه  آنکــه  وجــود  بــا  داد:  ادامــه  وی 
راه وشهرســازی اســتان تهــران هــم مراجعه کــرده ام 
 امــا متأســفانه بــه نظر می رســد کــه  بــرای  تخصیص 
زمیــن بایــد ســالیان ســال منتظــر باشــیم. این در 
حالی اســت که من مســتأجر هســتم و تصــور می کردم 
 بــا تخصیص ایــن زمیــن می توانم یک واحد مســکونی 

کوچک بسازیم.
سه سال چشم انتظار برای تخصیص زمین هستیم 

همچنیــن قاضی زاده یکــی از متقاضیان طــرح جوانی 
جمعیت در اســتان اصفهان با بیان اینکه  بعد از تبلیغات 
گســترده مبنی بر تخصیــص زمین از ســوی وزارت راه 
وشهرســازی در سال گذشته با توجه به آنکه مشمول این 
قانون می شــدم در ســامانه طرح جوانی جمعیت ثبت نام 
کردم اما با توجه به آنکه صف های دریافت این زمین  بسیار 
گسترده اســت بعید به نظر می رسد که تا 10 سال آینده 

زمینی به ما تخصیص پیدا کند.
گفتنی اســت، طرح تخصیص زمین در قالب قانون جوانی 
شــامل خانواده هایی می شود که ســاکن یا متولد شهری 
باشــند که نرخ باروری آن جا کمتر از 2/5 درصد باشد. به 
عبارت دیگر، خــود فرزندان یا پدر آن ها باید در محلی به 

دنیا آمده باشد که نرخ باروری پایینی دارد. 
دومین شرط این طرح، تاریخ تولد فرزند سوم به بعد است. 
بر اســاس این قانون، فرزند سوم باید بعد از 24 آبان سال 
1400 به دنیا آمده باشد. همچنین سابقه سکونت در شهر 
موردنظر نیز لحاظ می شــود و خانواده باید حداقل 5 سال 
در آن شــهر ساکن بوده باشــند.گام بعدی متقاضیان این 
اســت که تمام مدارک خود، همســر و فرزندان بالای 5 
سال خود را در سامانه ثمن بارگزاری کرده و منتظر احراز 

صلاحیت باشند.
طبق اعلام وزارت راه و شهرســازی متقاضیانی که مدارک 

خود را تکمیل کرده و احراز صلاحیت می شوند، می توانند 
یک قطعه زمیــن 200 متری یا یک واحد مســکونی در 
مناطق روســتایی یا شــهری زیر 500 هزار نفر جمعیت 
دریافــت کنند، قطعــه زمین یا واحد مســکونی مزبور به 
شکل مشــترک در اختیار پدر و مادر قرار می گیرد. برای 
بازپرداخت وام ساخت این زمین ها نیز، دو سال تنفس در 

نظر گرفته شده است.
در آخرین مراسمی که برای تخصیص زمین به متقاضیان 
در پایان سال گذشته برگزار شده بود بذرپاش، وزیر سابق 
راه و شهرسازی اعلام کرد که نزدیک به 70 هزار خانواده، 

زمین رایگان دریافت خواهند کرد.
۲۷۷ هزار نفر مشمول طرح  جوانی جمعیت  شده اند

این در حالی اســت که تقی رضایی، معاون ســازمان ملی 
زمین و مســکن گفت: 570 هزار نفر در قالب طرح جوانی 
جمعیــت ثبت نــام کرده اند که بعد از بررســی شــرایط 
متقاضیــان 277 هــزار نفر واجد شــرایط طــرح جوانی 
جمعیــت بود. بنابرایــن  تمامی متقاضیانــی که ثبت نام 
کرده اند  به مرور بررســی شــده  و مشمول دریافت زمین 
خواهند شــد. اراضــی 44 هزار متقاضــی تاکنون قطعی 
 شــده و مشــمول طرح جوانی جمعیت شــده و به زودی 

تخصیص داده می شود. 
وی ادامــه داد: مابقی متقاضیان باقی مانــده به مرور در 
قالب نهضت ملی مســکن و پس از آماده ســازی، زمین به 
آنهــا اختصاص داده می شــود. ارزش اراضــی طرح قانون 
جوانــی جمعیت یــک میلیارد و 700 هزار تومان اســت 
که بر اســاس تورم معاونت مسکن آن را اعلام می کند. به 
تمامی متقاضیان زمین اختصاص داده می شــود اما قانون 
محدودیت هایی را برای ما تعییــن کرده به طوری که در 
بخش هایــی که اراضــی درجه یــک و دو، اراضی جنگلی 
و همچنیــن اراضی کــه در آنها محدودیت های زیســت 

محیطی وجود  دارد امــکان ورود نداریم و به هیچ عنوان 
هم برنامه ای بــرای تغییر کاربری آنها نداریم اما در تلاش 

هستیم که برای این اراضی جایگزین تعیین کنیم.
شــهرهای  از  بســیاری  در  همچنیــن  داد:  ادامــه  وی 
شــمالی ما با کمبــود زمین روبه رو هســتیم که در حال 
 برنامه ریــزی از طریق جایگزین کــردن آنها در بخش های 

دیگر هستیم. 
در شهرســتان وشــهرها از طریق قالب توافــق با بخش 
خصوصی زمین را تأمین خواهیم کرد. همچنین 5هزار نفر 
از 277 هزار متقاضی درخواست زمین روستایی را داشتند 
که سعی خواهیم کرد در قالب زمین روستایی و شهرهای 

اطراف بتوانیم پاسخ آنها را بدهیم.
۲هزار و۸۰۰ نفر زمین طــرح جوانی جمعیت دریافت 

کرده اند
یکی از شــهرهایی که در آن مشــکل اساسی برای طرح 
جوانی جمعیت  وجود دارد استان تهران است که حسین 
جنتی، مدیرکل راه وشهرسازی استان تهران  با بیان اینکه 
در اســتان تهران به شدت مشکل کمبود زمین برای طرح 
جوانی جمعیت وجــود دارد گفته بــود: صف  های انتظار 
برای تخصیص زمین به شــدت طولانی شــده اســت که 
 در همین راســتا  برای طرح جوانی جمعیت ســه سایت 

هدف گذاری شده است. 
وی گفــت: با توجه به صف طولانی برای دریافت زمین در 
طرح جوانی جمعیت ما ســعی کرده ایم پیشنهادات لازم 
بــرای الحاق اراضی را  به شــورای عالی شهرســازی ارائه 
کنیم تا بخشــی از صف های انتظــار در این بخش کاهش 
پیدا کند. پیشــنهاد برای اضافه شدن ســه سایت را ارائه 
کرده ایم. همچنین اعــلام کرده ایم که از ظرفیت مالکیت 
بخش خصوصی هم برای تخصیــص زمین در قالب طرح 

جوانی جمعیت استفاده کرده ایم.

 ایرنا- رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با اشــاره به 
اینکه مأموریت اصلی این سازمان تسهیل تشکیل سرمایه 
اســت، گفت: صیانت از حقوق ســرمایه گذاران از وظایف 
این ســازمان است. ســرمایه وقتی تشــکیل می شود که 

سرمایه گذار احساس کند مورد صیانت و حمایت است.
حجت ا... صیدی در چهارمین کنفرانس بین المللی راهبری 
شرکتی اظهار داشت: به دنبال این هستیم تا جایگاه نظام 

راهبری شرکتی را در بازار سرمایه ارتقاء دهیم.
وی افزود: در همین راســتا نیاز اســت تا از ابزار مقررات 
حاکمیت شــرکتی برای بهبود وضع شرکت های فعال در 
بورس بهره بگیریم. در مرحله نخســت باید از تصمیمات 
آنی خودداری کرد ضمن اینکه در این مسیر باید شرکت ها 

ملزم به شفافیت و انتشار دقیق اطلاعات شوند.
صیدی با بیــان اینکه یکی از مهمترین وظایف ســازمان 
بــورس و اوراق بهــادار در همــه دنیا، صیانــت از منافع 
سهامداران اســت، گفت: چند سال است که در ایران نرخ 
تشــکیل سرمایه منفی اســت، در حالی که قرار بود رتبه 
نخست منطقه باشیم. به ترتیب در منطقه عربستان، ترکیه 

و امارات بالاتر از ایران قرار دارند.
رئیس ســازمان بورس اوراق بهادار افزود: برای اینکه سال 
آینده جایگاه نخســت داشته باشــیم باید 55 درصد رشد 
اقتصادی داشته باشــیم که ممکن نیست. اما برای اینکه 
در سال 1410 همین رتبه چهارم را حفظ کنیم باید 6/5 
درصد رشــد اقتصادی داشته باشیم. برای دستیابی به این 

هدف باید ســالیانه بین 150 تا 200 میلیارد دلار تشکیل 
سرمایه داشته باشیم.

وی عنوان کرد: مقررات حاکمیت شرکتی قبلًا تدوین شده 
و یکبار نیز بازنگری شده است و ما الان در حال ارزیابی و 
تغییراتی روی آن هستیم، اما مسئله مهم چگونگی اجرای 
آن اســت. این مقام مسئول با اشاره به اینکه نظام راهبری 
شــرکتی باید جدی گرفته شــود، گفت: آموزش اهمیت 
زیادی دارد. فرآیندها بایــد اصلاح و کمیته انتصابات باید 

جدی گرفته شود.
صیدی خاطرنشان کرد: دستورالعمل نظام راهبری شرکتی 
در بورس تنظیم شــده و یک بار هم بازنگری شده است، 
ممکن اســت 15 درصد دیگر هم تغییر کند. این تغییرات 

مهم نیســت، مهم اجرای این دستورالعمل است که روی 
آن تأکید داریم.

وی با اشاره به اینکه متوسط حاشیه سود شرکت ها از 23 
به زیر 12 درصد رســیده است، گفت: باید از سرمایه افراد 
صیانت شــود و از مدیران شایسته در صدر شرکت ها برای 

افزایش و سود دهی شرکت ها استفاده شود.
رئیس ســازمان بورس اوراق بهادار گفت: در جلسه تأیید 
صلاحیت مدیران در ســازمان بورس، گاهی افرادی برای 
مدیریت شــرکت ها مراجعه می کننــد که با کلیت صورت 
مالی نیز آشــنا نیستند. کمیته انتصابات باید جدی گرفته 
شود، در این مسیر باید دستورالعمل حاکمیت شرکتی در 

بورس اصلاح شود.

تســنیم- با توجه به گزارش دیوان محاســبات کشــور که 
چندی پیش در خصوص عملکرد شــش ماهه منابع و مصارف 
هدفمندســازی یارانه ها منتشــر شــد، از 759همــت منابع 
پیش بینی شــده هدفمندی برای ســال 1403، در شش ماهه 
اول ســال جاری مبلغ 212همت )معادل 55 درصد پیش بینی 
6ماهه و 28 درصد پیش بینی یک ساله( محقق گردیده است و 
به منظور تأمین کسری منابع نسبت به مصارف، مبلغ 184همت 
از ســایر منابع )خارج از 4 ردیف اصلی عنوان شــده در منابع 

قانون( استفاده شده است.
امــا نکته ای که در این بین وجود داشــت این بــود که دقیقاً 
در گزارش دیوان محاســبات کشــور مشخص نشــده بود که 
منظــور از عبارت »منابع خارج از 4 ردیف اصلی عنوان شــده 
در منابع قانون« چیســت. طیبه حســینی، سخنگوی سازمان 
هدفمندســازی یارانه ها در پاســخ به این سؤال که مبلغ 184 
هزار میلیارد تومان مورد اشاره از کدام منابع تأمین شده است، 
گفت: تا امروز تنها 53 درصد از منابع ســازمان هدفمندسازی 
یارانه ها وصول شــده اســت، اما این مقدار پاسخگوی مصارف 
 اجتناب ناپذیری سازمان که در جدول 14 قانون بودجه برای ما 
تعیین شده نیز، نبوده است، از همین رو، سازمان هدفمندسازی 
یارانه ها ناچار شــده است به راه حل های اضطراری روی بیاورد، 
از جمله اســتفاده از تنخواه بانک مرکزی، اســتقراض از خزانه 
و همچنین اســتفاده از محل منابع بودجه عمومی )با دریافت 
مصوبه از ســران قوا(، به این ترتیب ســازمان هدفمندســازی 
یارانه ها تــلاش کرد 47 درصد باقی مانــده را که به دلیل عدم 
تأمین منابع از ســوی شرکت های نفتی به دست نیامده است، 

جبران نماید.
وی افزود: مصارف ما به میزان 87 درصد بوده است، در حالی که 
تنها 53 درصد از منابع وصول شــد؛ لذا برای تأمین 34 درصد 
اختلاف موجود، که در اولویــت موارد اجتناب ناپذیر قرار دارد، 
ناچار به اقدامات فوق بوده ایم. موارد اجتناب ناپذیر شامل یارانه 
نقدی، مســتمری های کمیته امداد و سازمان بهزیستی، تأمین 

دارو، و پرداخت مطالبات گندم و ســایر مواردی اســت که در 
جدول 14 قانون گذار برای ما تعیین شــده است، با وجود این، 
به دلیل کمبود منابع مالی، حتی قادر به پرداخت این هزینه ها 

نبوده ایم، چه رسد به سایر موارد.
حســینی ادامه داد: مســئله دیگری که وجود دارد این است 
شــرکت های نفتی، اعم از شرکت پالایش و پخش، گاز و خود 
شرکت ملی نفت، منابعی را که بر اساس قانون موظف به تأمین 
آن هســتند، فراهم نمی کنند، این امر باعث شده است سازمان 
هدفمندســازی یارانه ها برای تأمین موارد اجتناب ناپذیر، ناچار 
به اســتقراض از خزانه و استفاده از تنخواه بانک مرکزی شود و 
همچنین از ســران قوا مصوبه ای بگیرد که اجازه دهد از بودجه 
عمومی استفاده نماید. در صورتی که شرکت های نفتی به موقع 
منابع مورد نیاز را تأمین کنند، سازمان هدفمندسازی یارانه ها 
قــادر خواهد بود تعهدات قانونی خــود را به موقع انجام دهد و 

نیازی به این اقدامات اضطراری نخواهد بود.
لازم به ذکر اســت که با توجه به اظهارات ســخنگوی سازمان 
هدفمندسازی یارانه ها، دولت علاوه بر استفاده از تنخواه بانک 
مرکزی و خزانه، برای تأمیــن منابع یارانه ها که به ویژه به علت 
پرداخــت هزینه های مربوط به خریــد تضمینی گندم افزایش 
قابل توجهی پیدا کرد، ناچار به دریافت مجوز سران قوا به منظور 

استفاده از بودجه عمومی شده است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

متناسب سازی حقوق بازنشستگان تصویب شد

 اختصاص بنزین به هر کد ملی
 زمینه ساز کاهش مصرف سوخت می شود

اراضی ۴۴ هزار متقاضی طرح جوانی جمعیت تاکنون قطعی شده است

رئیس سازمان بورس تأکید کرد:

صیانت از حقوق سرمایه گذاران بورسی

پرداخت ۱۸۴همت یارانه  از منابع بانک مرکزی، 
خزانه و بودجه



مهرماه ســال 1373 در گروه اجتماعی شبکه 
یک ســیما به مدیریت علی اصغر پورمحمدی، 
خانــواده«  »ســیمای  نــام  بــه   برنامــه ای 

متولد شد.
 برنامه ای که از آیتم های نمایشــی و ترکیبی 
تشکیل شده بود و در زمان خودش با استقبال 
مخاطبان روبه رو شده بود؛ تا جایی که بعضی 
از آیتم های نمایشی برنامه شب ها در بهترین 

زمان شبکه ملی بازپخش می شد.
این برنامــه در 3 دهه پخش خــود مجریان 
هرمــز  هماننــد  مختلفــی  برنامه  ســازان  و 
شجاعی مهر، فاطمه بیدمشکی، شعله قهرمانی، 
محمد ســلیمی، آزاده نامداری، زهرا شوقی، 
زهرا خاتمی راد و... را به خود دیده است و در 
هر دوره پخش با رویکردها و اســتراتژی های 
مختلفــی، روی آنتن رفته؛ امــا محور برنامه 
در همه این ســال ها خانواده بوده و اساساً به 

»خانواده « شناخته می شود.
در تاریــخ تلویزیون تعداد برنامه هایی که عمر 
آنها از 10 سال بیشتر باشند از تعداد انگشتان 
دســت هم کمتر اســت و اگر امروز سیمای 
خانوادهبــا همــه فراز و نشــیب های خود به 
30 ســالگی رســیده، باید به فال نیک گرفت 
که تلویزیون در عصر از دســت دادن ها؛ همه  
برنامه های خود را به سمت تعطیلی نفرستاده 
اســت و در حفظ همین برنامه های اندک هم 

در تلاش است.

ایــن برنامه 30 ســاله در دوران های مختلف 
پخش از شبکه یک ســیما مجریان مختلفی 
به خــود دیده و هرگز نتواســته بــا مجریان 
ثابــت بــه راه خود ادامــه بدهــد و برنامه با 
هویــت چند فرد ثابت مانند بی شــمار برنامه 
مطــرح خارجی همچــون برنامــه »الن دی 
جنرس« یا شــوی »اپرا« به حیات خود ادامه 
دهد و ســلیقه فردی مدیریتی و برنامه سازی 
همیشه همراه این برند )نمانام( چندین ساله 
 شــده اســت و مجریان آن دائماً دستخوش 

تغییر شدند.
انگار رســالت این برنامه، برند سازی مجریان 

کم تجربه بوده اســت که در برنامه ســیمای 
خانواده بدرخشــند و دیگر برنامه ها و بســتر 
پخش هــای مختلف از ســرمایه انســانی این 

برنامه استفاده کنند. 
کمتر کسی است در حافظه بصری خود بخش 
تازه های ســیمای خانواده بــا اجرای زنده یاد 
آزاده نامداری را فراموش کرده باشد، دختری 
با چادری متفاوت و لحن تندی که اخبار به روز 

را در برنامه اطلاع رسانی می کرد.
در فصل جدید ســیمای خانواده زهرا شوقی، 
فاطمه رضاپور و فرشــته ایزدی مجریان این 
برنامه هســتند و نــام آنها در کنار لیســت 

بلندبــالای مجریان عباس طاهری، ســاجده 
ســلیمانی، علی اســدی، زهرا ادیبی و ... این 

برنامه قرار گرفته اند.
شــاید دیگر بهتر باشــد در ادامــه تولید این 
برنامــه، در کنار مجری اصلی؛ مجریان متنوع 
و جدید قرار بگیرند؛ تــا این برنامه قدیمی با 
مجری واحد که شناسنامه برنامه است، به کار 

خود ادامه دهد.
   شجاعی مهر کجاست؟

بســیاری درباره غیبت هرمز شــجاعی مهر در 
برنامه ســیمای خانواده همچنان پرسش هایی 
دارند. او اعلام کرده که نه قهر کرده است و نه 

کسی به او گفته که نباشد. 
او توضیح داد که به دلیل کســالت و بیماری، 
نتوانســته در این برنامه حضور یابد؛ برنامه ای 
که هنوز هم بــه آن علاقه دارد و اخیراً نیز به 

عنوان مهمان در آن شرکت کرده است.
شــجاعی مهر خاطرنشــان کرد: ایــن روزها 
تهــران در  و  می کنــم  زندگــی  بابــل   در 

نیستم.
 من 43 ســال در این عرصــه فعالیت کرده ام 
و اگر بخواهــم نتیجه گیری کنم، این اســت 
که انســان ها همان گونــه زندگی می کنند که 
می اندیشــند؛ پس اگر کارمان را به درســتی 
انجام دهیم، زندگی مان نیز به ســامان خواهد 
رســید. برای همــه مخاطبان عزیز ســیمای 
خانواده و دســت اندرکاران این برنامه آرزوی 

سلامتی و موفقیت دارم. 
او همچنین افزود: سازندگان برنامه و مدیران 
تلویزیون خیلی به من لطف داشــتند و از من 
خواستند که در برنامه حضور داشته باشم، اما 
به دلیل بیماری نتوانستم. چندی پیش عمل 
تیروئید انجام دادم و این روزها نیز با مشــکل 
قلبی مواجه هستم؛ چند رگ قلبم بسته شده 

و در حال درمان آن هستم. 
   تلویزیون و برنامه های چند فصلی

تلویزیــون ســال ها اســت با محصــولات و 
برنامه هایی که تاریخ مصرف دارند به کار خود 
ادامه می دهد که این تولیدات جایی در حافظه 

مردم، کارشناسان و ... ندارد. 
بــا تغییر و تحــول مدیــران تلویزیون اندک 
برنامه های سیما دچار تحول و تعطیلی شده اند 
و این برنامه ها نحیف حال هم که شــده اند به 
 حیات خــود ادامه می دهند؛ اما تلویزیون باید 
دوباره تمام ســرمایه خود را سمت برنامه های 
طولانی مدت و چند فصلی ببرد؛ چرا که بارها 
چنین برنامه هایی امتحان خود را پس داده اند 
و مخاطــب هم ثابت کرده کــه همراه چنین 

برنامه هایی است. 
ممکن است چنین برنامه هایی در فصل هایی با 
ضعف های محتوایی و ساختاری رو به رو شده 
باشــند؛ اما همیشه به ســرعت ضعف خود را 
جبران کرده اند و مخاطب هم با چشم اغماض 

کاستی ها را نادیده گرفته است.
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»کلوزآپ« عباس کیارستمی در جشنواره ایدفاسیمای خانواده ۳۰ ساله شد؛ چه خبر از شجاعی مهر؟

فیلم سینمایی »کلوزآپ« ساخته 
 عبــاس کیارســتمی در بخــش
جشــنواره  برتــر«  فیلــم   10«
آمســتردام  مســتند  بین المللی 
)ایدفــا( بــه روی پــرده می رود. 
فهرست بخشــی از آثار حاضر در 
ســی و هفتمین دوره جشــنواره 
بین المللی فیلم مستند آمستردام 
)ایدفــا( در حالی اعلام شــد که 

فیلم »کلوزآپ« یا »نمای نزدیک« ســاخته عباس کیارستمی در سال 1۹۹0 
در بخشــی تحت عنــوان »Top 10« در این رویداد ســینمایی به روی پرده 
خواهدرفت.»کلوزآپ« درباره زندگی فردی به اسم حسین سبزیان است که به 
دلیل شــباهتش به محسن مخملباف یکی از کارگردانان سینمای ایران، خود 
را به جای او معرفی می کند و به بهانه ی ساختن فیلمی وارد زندگی خصوصی 
یک خانواده می شود. »کلوزآپ« براساس یک ماجرای واقعی ساخته شد که در 

اواخر دهه 1۹۸0 در شمال تهران رخ داده بود. 
کیارستمی نخســتین بار در سال 1۹۸۹ پس از خواندن ماجرا در مقاله ای در 
مجله ســروش که توسط حســن فرازمند، روزنامه نگار آن نوشته شده بود، در 
مورد داستان حسین سبزیان آگاه شد. کیارستمی با نگاه خاص خود سراغ این 
فرد می رود و روایت خود را به تصویر می کشد. تمامی بازیگران فیلم در نقش 
اصلی خود بازی می کنند.فیلم »کلوزآپ« همچنان یکی از تحسین شــده ترین 
فیلم های سینماســت و در رتبه بندی 100 فیلم برتر ســینما که از ســوی 
موسســه فیلم بریتانیا منتشــر می شــود، معمولاً بین ۲0 فیلم اول قرار دارد.
همچنین فیلم »خونه« ســاخته الهه اسماعیلی، »ســیاره دزدیده شده من« 
به کارگردانی فرحناز شــیریفی و »قصه خواهران« بــه کارگردانی لیلا امینی 
هم در بخش »بهترین های جشــنواره ها« در جشنواره ایدفا ۲0۲4 به نمایش 

گذاشته می شوند.

فیلم جدید »کریستوفر نولان« در راه است

کریستوفر نولان، کارگردان صاحب نام آمریکایی، بعد از موفقیت چشمگیرش با 
فیلم »اوپنهایمر« در سال گذشته و دروکردن جوایز اسکار، قصد دارد اثر بعدی 

خود را با ستاره بزرگ هالیوود، مت دیمون، مقابل دوربین ببرد.
 نــولان برای فیلم بعدی خود دوباره به کمپانی یونیورســال همکاری می کند 
و برنامــه دارد که ایــن فیلم در تاریخ 17 جولای ۲0۲۶ در ســینماها اکران 
شــود. همچنین گفته شده است دیمون ســتاره آثاری چون »آقای ریپلی با 
اســتعداد«، »ویل هانتینگ خوب« و »مریخی« در حال مذاکره برای بازی در 

این فیلم است.
ایــن فیلم ســومین همــکاری دیمــون و نولان خواهــد بود؛ او پیشــتر در 
»میان ســتاره ای« )۲014( و »اوپنهایمر« )۲0۲3( حضور داشــته است. این 
کارگردان دارنده دو جایزه اسکار، معمولاً با بازیگرانی که قبلًا با آن ها کار کرده، 
 همکاری مجدد می کند. دیمون حالا به گروهی از بازیگران مانند کریستین بیل 
و کیلین مورفی می پیوندد که حداقل در ســه پروژه مختلف با نولان همکاری 

داشته اند.
مانند اکثر پروژه های این کارگردان بریتانیایی-آمریکایی جزئیاتی از داســتان 
فیلم فاش نشده و به شدت محرمانه است و گفته شده است که تصویربرداری 
آن در اوایــل ســال ۲0۲٥ آغاز خواهد شــد.این در حالی اســت که کمپانی 

یونیورسال تاکنون هیچ نظری درباره این فیلم ارائه نکرده است.

عرضه اولین سریال بین المللی نمایش خانگی؛

 »هزار و یک شب« از ایران تا ترکیه
  اولین سریال بین المللی نمایش خانگی با عنوان »هزار و یک شب«

به زودی منتشر می شود.
هزار و یک شــب تازه تریــن کار مصطفی کیایی اولین ســریال 
بین المللی برای عرضه در نمایش خانگی محســوب می شود. این 
ســریال به صورت مشترک با کشور ترکیه ساخته شده و در حال 

حاضر روزهای پایانی کار تولید خود را سپری می کند.
»هزار و یک شــب« با حضور بازیگــران مطرحی از ایران و ترکیه 
ســاخته شده و بعد از اتمام مراحل پایانی کار، قرار است همزمان 

در این دو کشور، پخش شود.
اطلاعات دقیق از بازیگران و عوامل این سریال به 

زودی اعلام خواهد شد.
کیایی پیش از این سریال تهیه کننده آثاری 
چون »بی گنــاه«، »هم گناه«، »پیکولو« و...

 در نمایــش خانگی بوده اســت و 
و یک شــب« چهارمین  »هــزار 
سریالی است که قرار است از این 
هنرمند در این شبکه پخش شود.

سینما

فیلم کوتاه

»زودپز« به کارگردانی رامبد جوان رکوردشکن فروش و مخاطب 
روز اول و هفتگی گیشه سینمای ایران شد. فیلم سینمایی کمدی 
 »زودپز« به کارگردانی رامبد جوان و تهیه کنندگی منصور سهراب پور 
با بازی محســن تنابنــده، نوید محمدزاده با فــروش بیش از ٥ 
میلیارد و 300 میلیون تومانی و جذب بیش از 14۲ هزار مخاطب 
 رکورد میزان فروش و مخاطب روز اول تاریخ ســینمای ایران را 

شکست.
کمدی زودپز که اکــران خود را از روز 17 مهر 1403 آغاز کرده 
درحالی به این میزان فروش و مخاطب رسیده که بلیت های روز 
اول به شکل نیم بهاء به فروش رفته است که اتفاقی کم سابقه در 
سینمای ایران است.   به عبارتی اگر نخستین روز اکران این فیلم 
در روز عادی و غیر نیم بها شــروع می شد، قطعا به عددی حدود 
14 میلیارد تومان می رسید. این فیلم در مقیاس فروش هفتگی، 
با در اختیار داشــتن بیش از 440 سالن با فروش بیش از ۶ 

میلیارد و ۸00 میلیون تومانی اش در بیش از ۲ 
هزار و 7۸0 سانس و جذب بیش از 1۶1 هزار 

مخاطب علاوه بر شکســتن رکورد فروش 
تاریخ ســینمای ایــران در روز اول، رکورد 

فروش هفتگی را تا به این لحظه شکسته و از فیلم های دیگر روی 
پرده پیشی گرفته است. همچنین این فیلم در مقیاس فروش 

کل نیز با وجود اینکه تنها یک روز از اکرانش می گذرد 
به فروشــی بیش از ۶ میلیارد و ۸00 میلیون 

 تومــان و مخاطبی بیــش از 1۶۲ هزار 
نفر رســیده اســت. فیلم سینمایی 
زودپز بــه کارگردانــی رامبد جوان 

منصــور  تهیه کنندگــی  و 
پــور   که ســهراب 

فیلمیران 
پخــش آن را 

کمدی  دارد،  عهــده  به 
اســت که در حال و هوای دهه 
۶0 روایت می شود و ماجراهای 

جالبی را رقم می زند.

»زودپز« نیامده رکورد زد

ایســنا- پدرنابغه 14ســاله تنیس روی میز ایران گفت: 
بنیامین با اعتماد به نفس مثال زدنی رقابت کرد و حالا باید 

حمایت ها از او بیشتر شود.
رضا فرجی، بازیکن ســابق تیم ملی تنیــس روی میز که 
پســرش  در تنیس روی میــز جهان شــگفتی خلق کرد، 
درباره   تاریخ ســازی پســرش بنیامین فرجی در مسابقات 
قهرمانی بزرگســالان ۲0۲4 آســیا در قزاقستان و شکست 
دادن وانــگ، نفر نخســت رنکینــگ جهــان و دارنده دو 
طلای المپیک ۲0۲4 پاریس بیــان کرد: بنیامین قبلًا هم 
تاریخ سازی هایی داشته اما این بار فرق دارد چرا که قهرمان 
بزرگســالان جهان و المپیک را شکســت داده است و هیچ 
بازیکنی قبلا نتوانسته این کار را انجام دهد. دو سال پیش 
در مســابقات قهرمانی نوجوانان آسیا زمانی که ایران برابر 
چین قرار گرفت، بنیامین توانست نفر اول نوجوانان چین را 
هم شکست دهد اما این پیروزی رنگ و بوی دیگری دارد.

او ادامــه داد: بــا توجــه بــه علاقــه ای کــه بنیامین به 
تنیس روی میز دارد، فکر می کنم در آینده خیلی بهتر از این 
خواهد شــد. از طرفی کار ما، فدراسیون و مربیان سخت تر 
شــده است. الان دیگر نگاه ها به ســمت بنیامین می رود و 
نقطــه ضعف های او را پیدا می کنند. او باید بیشــتر تلاش 
کند. با توجه به شناختی که از او دارم می دانم از پس تمام 
این مســائل برمی آید چون او با تمام وجود تنیس روی میز 

را دوست دارد. 
فکــر می کنم باید حمایت ها بیشــتر شــود و به کمپ های  
کشــورهایی مانند چین، فرانسه و آلمان برود تا سطح فنی 

او ارتقاء پیدا کند.
مربــی تنیــس روی میز  در مورد خودبــاوری و اعتماد به 
نفس بنیامین در رقابت با نفر اول رنکینگ جهان گفت: در 

حین بازی حس کردم اعتماد به نفس بالایی داشــت. من 
باید از آقای لطف ا... نسبی، ســرمربی تیم ملی بزرگسالان 
و مهــران احمدی ســرمربی نوجوانان تشــکر کنم که این 
خودباوری را در بنیامین ایجــاد کردند. بنیامین اعتماد به 
نفس مثال زدنی داشــت و اصلًا مشــخص نبود با قهرمان 

جهان و المپیک رقابت می کند.
او در پاســخ به پرســش دیگری مبنی براینکه فکر می کرد 
پســرش بتواند در رقابت با نفــر اول رنکینگ جهان پیروز 
شــود؟ تصریح کرد: گیم پنجم را بــا گریه نگاه کردم. هیچ 
وقت در زندگی ام چنین حســی نداشــتم. خیلــی از افراد 
تمــاس گرفتند و ابراز محبت کردند. او واقعاً شگفتی ســاز 
شد و در گیم پنجم همه احساس غرور کردیم. پس از پایان 

بازی 1٥ دقیقه گریه کردم و گریه من بند نمی آمد.
پدر نابغه 14ســاله تنیس روی میز ایــران  در مورد آینده 
بنیامین تاکیــد کرد: با برنامه ریزی صحیــح قطعاً او را در 
المپیــک لس آنجلس خواهیــد دید. فدراســیون و هئیت 
تنیس روی میز تهران خیلی بــه او کمک می کنند. اینکه 
الان بنیامین به این نقطه رســیده کار جمعی بوده اســت 
و با برنامه ریــزی دقیق تر حتی به گرفتــن مدال المپیک، 
جهانی و آســیایی هم امیدوار هســتم. بنیامین با 14 سال 
ســن قهرمان جهــان را شکســت داد و خیلی ارزشــمند 
اســت و بایــد بــه آن توجه شــود. او در پایــان گفت: از 
قارداشی، رئیس فدراســیون، صابری رئیس هئیت تهران، 
احســانی مهر، خلیلی نیــا و احدی ســرمربی نوجوانان و 
 بزرگســالان، میر الماســی مدیر تیم های ملی، علی دادگر 
مؤســس مدرســه ای که بنیامین در آن تحصیل می کند و 
افشین بدیعی تشــکر زیادی می کنم چون آنها بنیامین را 

حمایت می کنند.

باشــگاه خبرنگاران جوان- پیشکســوت تیم فوتبال 
پرســپولیس گفت: اگر موضوع رشــوه ثابت شــود، جرم 

بیرانوند سنگین تر از کسی است که پول گرفته است.
جمشید شاه محمدی، پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس  
دربــاره محرومیت 4 ماه تعلیقــی و جریمه 1۹ میلیاردی 
علیرضا بیرانوند اظهار کرد: کسی که خلاف کرده تعلیقش 
نمی کنند و حکم محرومیتش را اجرا می کنند. به هر حال 
این ضعف فدراســیون فوتبال و افرادی است که این رأی 
را صادر کردند.شــاه محمدی درباره اینکه بیرانوند بعد از 
بازی تراکتور برابر تیم فــولاد اعلام کرده که ۲0 میلیارد 
جریمه را نمی دهم و علاوه بر این ٥ میلیارد تومانی که به 
عنوان شــیرینی به اعضای هیئت مدیره پرسپولیس دادم 
پس می گیرم، گفت: اگر بیرانوند رشوه داده جرمش بیشتر 
از رشوه گیرنده است. او اول باید با وکیلش صحبت می کرد 
و بعد این حرف ها را می زد. قانون در کشــورمان می گوید 
وقتی کسی رشوه ای می دهد جرمش بیشتر از رشوه گیرنده 
است. اگر موضوع رشوه ثابت شود، جرم بیرانوند سنگین تر 

از کسی هست که پول گرفته است.
او افزود: بیرانوند می توانست با یک عذرخواهی کار را تمام 
کند، اما کار را به جایی رساند که هواداران پرسپولیس با او 
بد شدند. مطمئن باشید که فدراسیون فوتبال هم باشگاه 

پرسپولیس را به بیرانوند نمی فروشد.
پیشکسوت پرسپولیس درباره اینکه دعوت بیرانوند به تیم 
ملی را چطور ارزیابی می کنــد، گفت: کدام یک از دروازه 
بانان تیم ملی خوب هستند که بیرانوند خوب باشد. دروازه 
بانان تیم ملی زمان عابدزاده باید کفش هایشــان را جفت 
می کردنــد. هر گلری که به تیم ملی دعوت شــد  یکی از 
دیگری ضعیف تر است و بیرانوند از بقیه گلر ها بهتر است.

شاه محمدی درباره اینکه جلسه کمیته انضباطی بیرانوند 
بعد از بازی های تیم ملی برگزار می شود، بیان کرد: به هر 
حال باز هم ضعف فدراســیون فوتبال را نشــان می دهد. 
بازیکنی که باشگاه بزرگ پرسپولیس را زیر سوال می برد. 
اگر بیرانوند رشــوه داده او اشــتباه کرده  و اگر او داده و 
مدیران پرسپولیس گرفتند باز هم جرمش سنگین تر است. 
من فکر می کنم قلعه ویی هم باید تصمیم خوبی می گرفت 

و فردا هم قلعه نویی را زیر سوال می برند.
او افزود: بیرانوند با صحبت هایی که کرده، مطمئن باشــید  
تمرکز لازم را درون دروازه ندارد و چطور می خواهد حافظ 
دروازه تیم ملی باشد. فدراسیون فوتبال ضعیف عمل کرده 
و مــردم هم از این رأی هایی که فدراســیون داده ناراحت 
هســتند. با این وضعیت بقیه بازیکنان هم می روند خلاف 
می کنند. بیرانوند پشــتش هر کسی باشد مهم نیست خدا 
هست. مســئولان فدراســیون فوتبال باید خدا را در نظر 
بگیرند نه براســاس خواسته مالک باشــگاه تراکتور عمل 
کنند و اینطور غلط اســت. اگر باشگاه پرسپولیس خلاف 

کرده باید توبیخ شود.

ورزش

ایسنا- قهرمان پارالمپیک پاریس در رشته تیراندازی 
گفت: فعلًا قصد بازگشــت به پاراتیراندازی را ندارم و 

دوست دارم به زندگی شخصی خود بپردازم.
 ســاره جوانمردی که در مراسم تجلیل از مدال آوران
پارالمپیک پاریس حضور داشــت، درخصوص آخرین 
وضعیــت خود برای بازگشــت بــه اردوی تیم ملی 
پاراتیرانــدازی گفــت: خداحافظی مــن از تیم ملی 
پاراتیراندازی همچنان پابرجاســت و اصرار دارم که 
هیچ فعالیت ورزشی نداشته باشم و دوست دارم یک 
مدت اســتراحت کنم، تمدد اعصاب داشته باشم و به 
زندگی و بچه ام رســیدگی کنم. فعلًا برنامه ای برای 

بازگشت ندارم.
جوانمــردی در پاســخ به این پرســش کــه رئیس 
فدراســیون جانبازان و توانیابان مخالف خداحافظی 

شــما اســت، اظهار کرد: آقای کوهپایه زاده به من 
لطف دارد. 

واقعا نمی دانــم در آینده چه اتفاقی رخ دهد اما فعلًا 
روی تصمیــم خود قاطعانه ایســتاده ام و نمی خواهم 

درباره اش فکر کنم.
جوانمردی خاطرنشان کرد: اکنون دوست دارم کمی 
استراحت کنم و به مسائل شخصی خود که کمی دور 

شده ام فکر کنم و به زندگی ام برسم.
وی در پایان در پاســخ به این پرسش که شما برای 
حضــور در پارالمپیــک پاریــس غیرمتمرکز تمرین 
می کردید امکان دارد برای ناگویا ژاپن نیز تمرینات را 
به صورت غیرمتمرکز پیگیری کنید، خاطرنشان کرد: 
ایــن اتفاق رخ نمی دهد، خداحافظــی من به قوتش 
باقی است مگر اینکه معجزه ای اتفاق بیفتد یا شرایط 

خاصی رخ دهد که برگردم. 
در این خصوص با آقای کوهپایه زاده صحبت داشتم 
کــه به من گفتند کار خوبی انجــام می دهید و فعلًا 

استراحت کنید.
جوانمردی در پاســخ به این پرســش که با اسبقیان 
نیز درباره خداحافظی خود صحبتی داشتید یا خیر؟ 
تاکید کرد: با او درباره موضوع دیگری صحبت کردم 
و ارتباطی به بحث خداحافظی من نداشت و موضوع 

شخصی بود.
وی در پایان در پاســخ به این پرسش که اگر وزارت 
ورزش خواســتار بازگشت دوباره شــما به تیم ملی 
پاراتیراندازی باشد، آیا باز هم قبول نمی کنید؟ گفت: 
فعلًا نه درخواستی از سوی وزارت ورزش از من شده 

و نه من قصد بازگشت دارم.

 قهرمان پارالمپیک پاریس در رشته تیراندازی: 

قصد بازگشت به تیم ملی پاراتیراندازی ندارم
دیدارهای استقلال و تراکتور 

  به کشور ثالث منتقل شد

تســنیم- کنفدراسیون فوتبال آسیا با ارســال نامه ای به فدراسیون فوتبال 
ایران اعلام کرد که دو مسابقه استقلال -  النصر عربستان و تراکتور - روشن 

تاجیکستان در ایران برگزار نخواهدشد.
بدین ترتیب استقلال و تراکتور به ترتیب در تاریخ اول و دوم آبان سال جاری 
باید در زمین بی طرف پذیرای حریفان عربستانی و تاجیکستانی خود باشند.

AFC پیش از این، دیدار ایران و قطر را به کشور ثالث انتقال داده بود.

کاپیتان تیم ملی ازبکستان: 
بازیکنان ایرانی به خاطر پول

 به لیگ امارات می روند

ایرنا- جلال الدین ماشــاریپوف، کاپیتان تیم ملی ازبکســتان درمورد بازی 
مقابل ایران در مقدماتی جام جهانی ۲0۲۶ اظهار داشت: همه می دانند بازی 
مهمی اســت و ما بازیکنان فقط به دنبال این هستیم که دل مردم ازبکستان 

را شاد کنیم.
وی در مــورد شــرایط اوســتون ارونوف برای دیــدار مقابل ایــران، گفت: 

خوشبختانه شرایط او خوب است.
کاپیتان تیم ملی ازبکســتان درباره تاکتیک های تیمش برابر تیم ملی ایران، 
یادآور شد: نباید در خصوص تاکتیک ها صحبت کنیم چون خبرنگاران زیادی 

در اینجا حضور دارند. ما باید کیفیت مان را در زمین به نمایش بگذاریم.
ماشاریپوف افزود:  بازیکنان ایران کیفیت بالایی دارند و خیلی از آنها در لیگ 
امــارات بازی می کنند و یک نمونه  آنها 3 بازیکــن در یک تیم اماراتی بازی 

می کنند و در ترکیب تیم ملی هم به راحتی یکدیگر را پیدا می کنند.
وی در خصوص حضور زیاد بازیکنان ایرانی در لیگ امارات، تصریح کرد: همه 
می داننــد که چرا بازیکنان به لیگ امــارات می روند و رفتن به آنجا به خاطر 
فوتبال نیســت. اگر کشور خودم را با کشورهای دیگر آسیایی مقایسه کنم به 

نظرم لیگ خوبی را در اختیار داریم.
همچنان ولادو رادمانوویچ مربی تیم ملی ازبکســتان اظهار داشت: ایران یکی 
از بهترین تیم های آسیایی است و من به شخصه همیشه انتظار بازی مهیجی 

دارم و امیدوارم بتوانیم بهترین نتیجه را بگیریم.
وی در مورد شناخت دو تیم از یکدیگر، گفت: ما آماده این بازی مهم هستیم 
و همه می دانند کاتانچ به دلیل مشــکلات بیماری نمی تواند ما را یاری کند. 
ما به دنبال این هســتیم که شرایط را تغییر دهیم و در دیدار آینده کاتانتس 

ما را همراهی کند.
مربــی تیم ملی ازبکســتان در مورد برنامه های تاکتیکــی خود مقابل ایران، 
خاطرنشان کرد: سبک بازی ما در آخرین تمرین تیم ملی مشخص می شود. 
این تاکتیک ها به شــرایط بازیکنان نیز بستگی دارد و ما احتمالاً با 4 مدافع 

بازی را شروع کنیم.
رادمانوویچ درباره رضایت از شــرایط تیمش، اظهار کرد: وضعیت بازیکنان را 
به خوبی دنبال می  کنیم و در هر پســت ۲ بازیکن با کیفیت در اختیار داریم. 

در حال حاضر 3 سال است که همه بازیکنان در کنار هم بازی می کنند.

واکنش پدر به شگفتی سازی پسر در پینگ پنگ جهان:

 گیم پنجم را با گریه تماشا کردم
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس: 

بیرانوند نمی داند جرم رشوه دهنده بیشتر است
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به گزارش سبحان-رئیس اتاق بازرگانی فارس با تأکید بر 
نقش صدا و ســیما در توســعه اقتصادی استان گفت: انتظار 
داریم صدا و سیمای استان حامی  بخش اقتصادی و زمینه ساز 

تبلور توان اقتصادی استان باشد.  
محمدصــادق حمیدیان در دیدار با مدیرکل صدا و ســیمای 
اســتان فارس بیان کرد: اگر رسانه ملی در استان در راستای 
متبلور کردن توان اقتصادی استان هم گام با بخش خصوصی 
و دولتی حرکت کند، بسیاری از مشکلات واحدهای تولیدی، 

اشتغال و سرمایه گذاری در استان حل خواهد شد. 
وی با بیان اینکه رســالت صدا و سیما حل مشکلات و کمک 
به توســعه استان هاســت، افزود: همه ارکان کشور باید برای 
پیشبرد اهداف اقتصادی هم راستا، هماهنگ و موازی حرکت 
کنند که در این میان صدا و سیما و رسانه ها جایگاه تبیینی و 
ویژه ای دارند که آفت این بخش، نگاه سلیقه ای و جانبدارانه 

در انجام رسالت است. 
حمیدیــان اظهارداشــت: اقتصاد یکــی از بخش های مهم و 
تاثیرگذار درهر کشور اســت و همواره بخش اقتصاد و تولید 

ما از مهمترین بخش هایی است که دشمنان قصد دارند از آن   
علیه کشور ما استفاده کنند و در سال های اخیر نیز مشکلات 

عدیده ای برای تجارت و صادرات ما ایجاد کرده اند. 
رئیس اتــاق بازرگانی فارس با بیان اینکــه بخش اقتصاد در 
کشور باید فارغ از نگاه های سلیقه ای و انحصاری دنبال شود تا 
چرخ اقتصاد کشور به نفع مردم و منافع کشور بچرخد، اضافه 
کرد: متأســفانه صدا و سیما با نگاه سیاسی مسائل حوزه های 
مختلف را دنبــال می کند که این نــگاه جانبدارانه به صلاح 
کشــور به ویژه بخش اقتصاد نیست زیرا تبعات این بخش در 

سایر حوزه ها نیز ملموس و مشهود خواهد بود. 
 وی با بیان اینکه رسانه ملی باید برای ایفای نقش جریان ساز 
و تاثیرگذار خود در توســعه کشــور باید جنبــه جاذبه را در 
ساختار خود ایجاد کند، ادامه داد: ارج نهادن به تولید ثروت و 
محتوای اقتصادی بسیار حائز اهمیت است و نیاز است رسانه 
ملی در اســتان در این زمینه فعالیت هــای خلاقانه ای را در 

دستور کار خود قرار دهد.
در ادامه این جلســه امیر رئوف، مدیرکل صداوسیمای استان 

فــارس با بیان اینکه صدا و ســیما محل تعامل و گفت وگوی 
همــه نخبگان و دلســوزان اســت، گفت: تحــول نرم افزاری 
 و محتوایــی از برنامه هــای اصلــی صداوســیما در این دوره 

مدیریتی است. 
وی افــزود: در دوره جدیــد مدیریــت صداوســیمای فارس 
درهای این سازمان به روی نخبگان، صاحب نظران اقتصادی 
و دلســوزان انقلاب و اســتان در تمام عرصه ها به ویژه بخش 
اقتصادی باز اســت تا با معرفی و برجست سازی ظرفیت های 
اقتصادی، نگاه ایجابی به این حوزه و پرداختن به ظرفیت هایی 
که تاکنون پرداخته نشده یا کمتر پرداخته شده، زمینه رونق 

اقتصادی و پیشرفت استان را فراهم کرد. 
رئوف با اشــاره به اینکه اقتصاد، اولویت اول کشــور اســت و 
مــا نیز به دنبال ایفــای نقش خودمان در توســعه اقتصادی 
 اســتان هســتیم، اظهارداشــت: حل مشــکلات اقتصادی، 
رونــق ســرمایه گذاری و حمایت از ســرمایه گذاران و جهش 
اقتصــادی تنهــا با وفاق،همدلــی، هم افزایــی و کار گروهی 

امکان پذیراست.

  وی اضافه کرد: ما در رسانه ملی در استان به دنبال جریان سازی 
محتوایی و عمیق هســتیم و تــلاش می کنیم با جهت دهی 
صحیح فضای توسعه ای اســتان به مسیر غیر از اولویت های 

مشخص شده، هدایت نشود.
 مدیــرکل صداوســیمای فارس ضمــن تأکید بــر افزایش 
همکاری هــای صداوســیمای فارس و اتاق بازرگانی اســتان 
آمادگی این ســازمان را برای تولیــد برنامه های فاخر، جذاب 
و مخاطب پســند برای رونق بیش از پیش اقتصادی اســتان 
اعلام کرد. در این جلســه معاونت تولید و پخش و خبر صدا و 
ســیمای فارس به بیان دیدگاه های خود و همکاری های مؤثر 

این سازمان و اتاق بازرگانی استان پرداختند.

صدا و سیمای استان، توان اقتصادی فارس را متبلور کند 

به گزارش ســبحان- معاون زراعت ســازمان جهاد کشاورزی 
اســتان فارس با بیان اینکه از یک سطح کشت ۳ میلیون و ۵۰۰ 
هزار تن محصولات صیفی و ســبزی برداشــت می شــود، گفت: 
مازاد بر نیاز جمعیت فارس را به ســایر استان ها و خارج از کشور 
ارســال می کنیم. ســهیل فرید در خصوص سطح زیر کشت انواع 
محصولات سیفی و سبزی در فارس بیان کرد: از یک سطح کشت 
حدود ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تن انواع محصولات سبزی و صیفی 
برداشت می شود که با توجه به مصرف سرانه محصولات و جمعیت 
اســتان، بیش از ۲ و نیم تن این محصولات مازاد بر نیاز جمعیت 
استان است. وی ادامه داد: محصولاتی که مازاد نیاز بر جمعیت در 
طول فصول مختلف سال تولید می شود، به سایر استان های کشور 

یا به خارج از کشور ارسال می شود.
فرید با بیان اینکه گوجه فرنگی با سطح بالغ بر ۲۲ هزار هکتار از 
عمده تولیدات سبزی و صیفی در استان فارس محسوب می شود، 
اظهار کرد: حدود ۳۸.۵ درصد از تولیدات محصولات استان فارس 

 مخصوص گوجه فرنگی است. ۱۵ درصد از سطح زیر کشت و ۲۶ درصد
از تولید گوجه فرنگی کشــور را با کســب مقام اول در کشور در 
اســتان فارس تولید می کنیم. وی تصریح کرد: ۱۰ درصد از تولید 
گوجه فرنگی اســتان تولید زمستانه، ۲۵ درصد تولید بهاره و ۶۵ 
درصد مابقی در تابســتان تولید می شــود. میانگین تولید گوجه 
فرنگی در واحد هکتار حدود ۵۸.۷ تن است، اما رکوردهای بالاتر 

از ۱۵۰ تن هم در هوای آزاد قابلیت تولید در استان را دارد.
معاون زراعت ســازمان جهاد کشــاورزی استان فارس با اشاره به 
اینکه حدود ۱۱ هزار هکتار سیب زمینی در یک دوره سال زراعی 
کشــت می شود، گفت: این ۱۱ هکتار، ۱۴ درصد سطح زیر کشت 

محصولات سبزی و صیفی استان را در بر می گیرد.
فریــد افزود: حداکثر تولید ما در طول یک ســال زراعی در تولید 
پاییزه است که مازاد بر مصرف فارس را به سایر استان های کشور 
یا خارج از کشــور صادر می کنیم. وی اظهار کرد: سیب زمینی با 
متوســط تولید حدود ۴۷ تن در هکتار در طول ســال در فارس 
قابلیت برداشــت دارد و از محصولات اساســی سبزی و صیفی به 
شــمار می رود. فرید با بیان اینکه حــدود ۹ هزار هکتار در طول 
سال زراعی گذشته پیاز کشت شده است، افزود: در استان فارس 
متوســط تولید پیاز حدود ۵۹ تا ۶۰ تن هســت کــه در فصول 
مختلف میزان برداشــت متفاوت اســت. حداکثر تولید در استان 
فارس مربوط به محصول پیاز در طول فصل تابســتان رخ می دهد 
که مازاد بر تولید آن به ســایر اســتان ها و خارج از کشــور صادر 
می شــود. وی ادامه داد: حدود ۱۲ درصد از ســطح زیر کشــت 
محصولات صیفی و سبزی به کشت پیاز تعلق دارد و این محصول 
جزو محصولات اساســی صیفی و سبزی در سطح استان فارس و 

کشور محسوب می شود.

 به گزارش سبحان-دبیر کل شورای عالی آموزش 
و پــرورش، گفت: درس پژوهی و درس کاوی، یگانه راه 
مؤثر، واقعی و جدی ارتقای سطح دانش و توانایی های 
حرفــه ای معلمان اســت. محمــود امانــی طهرانی 
در دو آییــن توأمــان افتتاحیه دوره توانمندســازی 
ســر گروه های اســتانی سراسر کشــور »طرح تربیت 
مدرســان میانی« و اختتامیه ششــمین دوره رویداد 
علمی فنــاوری دبیران علوم تجربی سراســر کشــور 
اظهار کــرد: فعالیت گروه های آموزشــی در مدارس 
بســیار مهم اســت و این موضوع نیاز بــه توجه ویژه 
دارد. دبیــر کل شــورای عالی آمــوزش و پرورش با 
اشــاره به حضور رئیس جمهور در جلسه شورای عالی 
آموزش و پرورش افزود رئیس جمهور در این جلســه 
بر تقویت و توســعه کارهای گروهی در مدارس تأکید 
 کردنــد و وضعیت فضاهای آموزشــی را مورد بحث و 
بررســی قرار دادند.امانی تصریح کــرد: پس از انقلاب 
تحولی در محتواهای آموزشــی رخ داد که متناسب با 
نیاز روز بود و امروزه نیز بر اســاس شــرایط موجود و 
نیازهای جامعه ضروری اســت محتواهای درسی خود 
را متحول سازیم تا پاسخگوی نیازهای زندگی باشیم.

دبیرکل شــورای عالی آموزش و پــرورش ادامه داد: 
درس پژوهــی و درس کاوی، یگانــه راه مؤثر، واقعی و 
جــدی ارتقای ســطح دانش و توانایی هــای حرفه ای 
معلمان اســت. امانی تصریح کرد: سه رویداد؛ کارگاه 
کشوری ســرگروه های علوم تجربی، دوره ملی تربیت 
مدرس میانی در راســتای طرح »استیم« و یک دوره 

کشوری برای تربیت مدرس همراه با ایجاد موقعیت های 
جدید یادگیری و.. در اســتان فارس درحال برگزاری 
اســت. وی افزود: مقرر شد شــرکت کنندگان در این 
دوره در قالب درس پژوهــی و درس کاوی طرح درس 
مشترکی از دروس علوم تجربی، ریاضی، کار و فناوری 
فرهنــگ و هنر اســتعدادیابی و هدایت تحصیلی ارائه 
دهند و اســتان فارس به عنوان دبیرخانه درس علوم 
تجربی به صورت آزمایشــی طرح درس های مذکور را 

دریافت و برگزیده ها را انتخاب کند.
مدیــرکل دفتر آمــوزش دوره اول متوســطه وزارت 
آموزش و پرورش نیز اظهار کرد: بسیاری از محتواهای 
آموزشی ممکن است در زندگی دانش آموزان کاربردی 
 نداشــته باشــد بنابرایــن نیازمند تغییــر در برخی 
محتواها هســتیم. حمید یزدانی افزود: ورود برخی از 
موضوعات به کتب درســی امری زمان بر اســت و با 
توجه به ساختار های موجود، این روند به کندی انجام 
می شود.وی ادامه داد: ایران از محدود کشورهایی است 
که درس ملی دارد و این باعث افتخار است، رویکرد ما 

در این درس، »شایستگی محور« است. 
مدیــرکل آمــوزش و پــرورش فارس هم با تشــریح 
تخصصی نقش دبیر و دانش آموز در فرآیند آموزشــی،  
گفت: برای روشن شدن بســیاری از موضوعات مبهم 

باید کاوشگری کرد و راه حل ها را جست وجو کرد.
فرشید قاسمی افزود: شما ســرگروه های آموزشی باید 
در قالب گروه های درس کاوی »استیم« را ارائه کنید تا 

دیگران متوجه پاسخ شما بشوند.

قاســمی گفت: آموزش و پرورش خانواده ای گســترده 
اســت که اعضای آن با جهل و ظلمت مبارزه می کنند 
و برای ایجاد یک باور مثبت در جامعه تلاش می کند.

وی افزود: راه های رســیدن به مطلوب ساختنی است، 
باید برای ساختن آن تلاش کرد.

خاطرنشــان می شــود در رقابت های آزمایشگاهی به 
ترتیب؛ مازندران به عنــوان تیم اول، آذربایجان غربی 
دوم و تیم خراســان جنوبی به عنوان تیم رده ســوم 

معرفی و از آنها تقدیر شد.
گفتنی اســت: دوره آموزشی در قالب ششمین رویداد 
علمی فناوری دبیران علوم تجربی سراســر کشو که از 
سه روز پیش در شــیراز آغاز شده بود، خاتمه یافت و 
دوره توانمندسازی سرگروه های استانی سراسر کشور با 
عنوان؛»طرح تربیت مدرسان میانی« ویژه سرگروه های 
دروس؛ علوم تجربی، ریاضــی، کار و فناوری فرهنگ 
 و هنر و اســتعدادیابی و هدایت تحصیلی در شــیراز

آغاز شد. 

به گزارش ســبحان-در جلســه مدیرعامل شــرکت 
شهرك هاي صنعتي فارس و مدیرکل کمیته امداد حضرت 
امام خمیني)ره( فارس بر گســترش همکاري ها به منظور 
ایجاد اشــتغال پایدار برای خانواده های تحت حمایت این 
نهاد تأکید شــد. مدیرعامل شــرکت شهرك هاي صنعتي 
فارس در این جلســه بر گســترش همکاري ها به منظور 
ایجاد اشتغال پایدار براي مددجویان و جامعه هدف کمیته 
امــداد در واحد هاي تولیدي و صنعتي  تأکید کرد و گفت: 
 در این زمینه از تمــام ظرفیت ها براي تحقق این موضوع

 اســتفاده مي کنیم. سید مســعود عظیمي با بیان اینکه 
واحد هاي تولیدي و صنعتي از جذب و بکارگیري نیروهایي 
که مهارت داشته باشند، استقبال مي کنند بر برنامه ریزي 
به منظــور ارائه آموزش هاي مهارتي به مددجویان جویاي 
کار تأکید کرد و گفت: در این زمینه از ظرفیت هاي مرکز 
آمــوزش ارتقاي مهارت فني و حرفه اي شــهرك صنعتي 

بزرگ شیراز نیز مي توان استفاده کرد.
وي در ادامه از دیگر موارد همکاري هاي مشترك را حمایت 
از برگزاري رویدادهاي اســتارتاپي برشــمرد و  افزود: در 
برگزاري رویدادهاي اســتارتاپي با محوریت توانمندسازي 
ایده هاي برتر مددجویان تحت حمایت کمیته امداد نیز در 
گذشــته برنامه هاي مشترکي انجام شده که این رویدادها 
در آینده نیز مورد حمایت این شرکت قرار خواهد گرفت.

مدیــرکل کمیته امداد حضرت امام خمیني )ره( اســتان 
فارس نیز در این جلســه با تشکر از حمایت ها و همراهي 
انجام شده توسط شرکت شهرك هاي صنعتي فارس با این 
نهاد گفت: از رویکردهاي اصلي کمیته امداد،توانمندسازي 

مددجویان و جامعه هدف و ایجاد درآمد پایدار برای آنان 
اســت. مرتضي موصلي افزود: توانمندسازی مددجویان در 
بخش اقتصادی با محوریت اشتغال و کسب و کارهای خرد 
بــرای ایجاد و افزایش ارزش افزوده را همواره در دســتور 

کار قرار دادیم.
وي بــا بیان اینکه  در ســال گذشــته ۷هــزار خانوار از 
مدجویان کمیته امداد در فارس با اعطاي تسهیلات جهت 
طرح هاي اشتغالزا از پوشش این نهاد خارج شده اند، گفت: 

امسال نیز برنامه هاي مختلفي در دست اجرا است.
مدیر کل کمیته امداد حضرت امام خمیني )ره( اســتان 
فــارس همچنیــن از ارائه تســهیلات بــه کارفرمایان و 
واحد هــاي تولیدي و صنعتي  کــه  مددجویان و جامعه 
هــدف این نهاد را بکار گیرند خبر داد و گفت: کارفرمایان 
بنگاه هــای اقتصــادی، بــه ازای به کار گیری هــر نفر از 
مددجویان ۱۵۰میلیون تومان از اعتبارات قرض الحســنه 

بهره مند می شوند.

معاون جهادکشاورزی استان اعلام کرد:

برداشت بیش از ۳ میلیون تن محصولات صیفی
 از هر هکتار کشت در فارس

دبیر کل شورای عالی آموزش و پرورش در شیراز:

درس پژوهی و درس کاوی، تنها راه ارتقای سطح توانایی حرفه ای معلمان است

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس تأکید کرد:

 گسترش همکاري  به منظور ایجاد اشتغال پایدار 
براي مددجویان

در پیام »ایمانیه« به »امیری« عنوان شد:
آرزوی گام هایی استوار 

در خدمت برای استاندار جدید

به گزارش سبحان- در پــی انتصاب استاندار جدید فارس محمد هادی 
ایمانیه خطاب به حسینعلی امیری پیامی صادر کرد.

محمدهادی ایمانیه در پی انتصاب حســینعلی امیری به عنوان اســتاندار 
جدید اســتان پهناور فارس، خطاب به ایشــان پیامی به شــرح زیر صادر 

کردند:
  اکنون که گــردش روزگار، ورق دیگری از خدمت به آرمان های مقدس 
نظام اســلامی و میهن ســربلند در تقدیرتان رقم زده و پس از تلاش ها و 
تجربیات ارزشمندتان در ســطوح مختلف قوای قضائیه، مجریه و مقننه، 
زمام خدمت به مردم شریف استان پهناور فارس را به جنابعالی که از دیار 
کرمانشــاهیانِ نیک پهلوانید سپرده اســت، ضمن عرض تبریک و آرزوی 
توفیــق روز افزون، خدای متعال را بر نعمتِ ســه ســاله خدمتگزاری در 
ســومین حرم اهل بیت علیهم الســلام و شــیرازه فرهنگ و تمدن ایران 

زمین شاکرم. 
تلاش جهت محرومیت زدایی از ۳۷ شهرســتان اســتان، به بارنشســتن 
بســیاری از طرح ها و برنامه ها و خدمت به ولــی نعمتان حقیقی جامعه 
اســلامی، موهبتی اســت که تنها از فضل و کرم ذات اقــدس باریتعالی 
حاصل می گردد.از درگاه احدیت و مقام شــامخ حضرت ســید الســادات 
الاعاظم، احمدبن موســی الکاظم علیهم الســلام، برایتان دورانی سرشار 
از نشــاط، تعالی و گام هایی اســتوار در خدمت رســانیِ جهادی به مردم 
این دیــار خواســتارم و وظیفه می دانم کــه در راســتای فرمان صریح 
رهبر معظــم انقلاب مد ظله العالی مبنی بر کمــک به دولت چهاردهم، 
 در تلاش برای موفقیت اســتاندار جدید و همــه خدمتگزاران از هرگونه 

همراهی دریغ ننمایم.

توسط مدیرکل پدافندغیرعامل استانداری فارس انجام شد:
تقدیر از مدیرکل و رئیس اداره حراست آموزش و 
پرورش فارس در پی کسب رتبه اول پدافند غیرعامل

به گزارش ســبحان-مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری فارس گفت: 
آمــوزش و پــرورش و فرهنگیان نقش بســیار مهمی در توســعه پدافند 

غیرعامل در جامعه دارند.
محمــد جباریــان به منظور اهدای لوح تقدیر کســب رتبــه اول پدافند 
غیرعامل آموزش و پرورش فارس در بین دســتگاه های اجرایی در استان 
حضور یافته بــود، گفت: معلمــان می توانند به عنوان ســفیران پدافند 

غیرعامل نقش مهمی در فرهنگ سازی در جامعه داشته باشند.
مدیرکل پدافند غیرعامل اســتانداری فارس گفت: اینکه معلمان دروس 
مختلف در هنگام تدریس مباحث درســی به موضوع پدافند غیرعامل نیز 

بپردازند، بسیار تاثیرگذار است.
جباریان گفت: هرســاله ســوم تا دهم آبان تحت عنوان »هفته نکوداشت 
پدافند غیرعامل« نامگذاری شــده اســت که در این هفتــه برنامه های 

متعددی در استان فارس نیز اجرا می شود.
مدیرکل پدافند غیرعامل اســتانداری فارس گفت: پــس از ارزیابی های 
متعدد دســتگاه های اجرایی اســتان فارس، آموزش و پرورش استان به 

عنوان دستگاه برتر در زمینه پدافند غیرعامل شناخته شد.
خاطــر نشــان می شــود در پایان این مراســم لــوح تقدیر بــه امضای 
 اســتاندار فارس به مدیرکل و رئیس اداره حراســت آمــوزش و پرورش 

فارس اهدا شد.

شهردار منطقه 9 شیراز خبر داد:
احداث مجموعه ورزشی 

با متراژ ۳۰۰۰ مترمربع در بلوار طلاییه  
 به گزارش ســبحان- عبدالصالح رستم زاده، شــهردار منطقه ۹شیراز 
گفت: شــهرداری شــیراز با هدف ارتقای سطح ورزش در شــهر و ارائه 
خدمات و تسهیلات ورزشی به شهروندان، تصمیم به احداث یک مجموعه 
ورزشی گرفته اســت. رســتم زاده افزود: با توجه به نیاز روزافزون مردم 
شهرك امام حســین به فضاهای ورزشــی و تفریحی، شهرداری منطقه 
۹ شــیراز در نظر دارد مجموعه ورزشــی با متراژ ۳۰۰۰ متر مربع را در 
بلوار طلاییه احداث کند. این مجموعه شــامل سوله ورزشی با امکانات و 
 تجهیزات مدرن، رختکن برای تغییر لباس و استراحت بازیکنان، سرویس 
بهداشــتی به منظور ارائه خدمات بهداشتی به ورزشکاران و تماشاچیان، 
جایگاه تماشــاچی برای مشــاهده و نظارت بر مســابقات و فعالیت های 
ورزشــی، و پارکینگ بــرای راحتــی ورود و خــروج بازدیدکنندگان و 

ورزشکاران می باشد. 
هم اکنون این پروژه در مرحله اجرای بتن مگر می باشــد و با احداث این 
مجموعه ورزشی، شهرداری شیراز به ارتقای سلامت و رضایت شهروندان، 
ترویج فرهنگ ورزش و توسعه فعالیت های ورزشی در شهر کمک خواهد 
کرد و برای ارتقای ســطح سلامت و تندرســتی جامعه گام های مؤثری 

برداشته خواهد شد.

اجرای ۲۰ کیلومتر عملیات روکش آسفالت
 در محور شریانی جم- فیروزآباد

ســبحان-  گزارش  به   
و  راه   مدیــرکل  شــبانی، 
از  لارســتان  شهرســازی 
اجــرای ۲۰ کیلومتر روکش 
محور شریانی  در  آســفالت 

جم - فیروزآباد خبر داد. 
شــبانی بــا بیــان اینکــه 
مناسب  جاده ای  زیرساخت 
کاهش  در  زیــادی  اهمیت 

خسارات مالی و جانی دارد، گفت: مؤثرترین شرایط برای حمل و نقل آرام 
و ایمن، داشتن رویه سالم بوده تا کاربران جاده ای بتوانند با خیالی آسوده 
تردد کنند. وی اظهار داشت: در راستای نگهداری و ایجاد سطح سرویس 
مناســب در راه های شــریانی حوزه اســتحفاظی،  این اداره کل به دلیل 
میزان خرابی و نشست راه در محور جم - فیروز آباد و کاهش هزینه های 
استهلاك وسایل نقلیه، در قالب قرارداد های منعقده با پیمانکاران اقدام به 
لکه گیری و روکش آسفالت در ۲۰ کیلومتر از محور ترانزیتی جم - فیروز 
آبــاد نمود که هم اکنــون عملیات اجرایی آن با هزینــه ای بالغ بر ۶۰۰ 

میلیارد ریال در حال اتمام است.
مدیرکل راه و شهرسازی لارستان تصریح کرد: جاده جم به فیروزآباد نیز 
یکی از راه های مواصلاتی پرترافیک میان دو اســتان بوشهر و فارس است 
که به نوعی قطب اقتصادی منطقه ویژه انرژی پارس جنوبی و عســلویه را 
به مرکز کشور و استان فارس متصل می کند و ۲۰ کیلومتر از طول ۱۷۰ 
کیلومتری این محور در ابتدای حوزه استحفاظی اداره کل راه و شهرسازی 

لارستان از سمت شهرستان مهر قرار دارد.

به گزارش ســبحان- مصادف با روز جهانی 
کودك، ۱۴ فرزند با نیاز ویژه)نیازمند درمان( در 
قالب طرح مراقبت موقت از فرزندان بی سرپرست 
و فاقدسرپرســت مؤثر )طرح خانــواده میزبان( 
با همکاری اداره کل بهزیســتی فارس، مجتمع 
قضایی حمایتی شــوق زندگی و شــیرخوارگاه 
حضرت ولی عصر )عج( صدرا با حضور جمعی از 
مسئولان استانی به خانواده های متقاضی واگذار 

شدند. 
محمدرضا هوشــیار، مدیرکل بهزیســتی فارس 
درخصوص طرح خانواده میزبان اظهار داشــت: 
این طرح که به دنبــال اصلاح آیین نامه اجرایی 
ماده ۲۲ قانون حمایت از کــودکان و نوجوانان 
فاقد سرپرست مؤثر )مصوب ۱۳۹۲( به تصویب 
رسید، پس از ابلاغ شیوه نامه اجرایی توسط وزیر 
دادگستری در مهرماه ســال ۱۴۰۲ به سازمان 

بهزیستی ابلاغ شد. 
به طــور خلاصــه می تــوان گفت؛ ایــن طرح 
تکمیل کننده ســایر طرح هــای خانواده محوری 

اســت که در ســال های گذشــته در کشــور 
اجرا شــده اســت. در فرهنگ غنی اســلامی و 
ایرانــی تــا ۲۰۰ ســال پیــش هیــچ کودك 
شــبانه روزی  مرکــز  در  سرپرســتی   فاقــد 

نگهداری نمی شد. 
جای این کودکان در خانواده خویشــاوندان بود، 
اما به مرور با گســترش شهرنشــینی و افزایش 
جمعیت، مراکزی با نام دارالایتام که ســپس به 
یتیم خانه و پرورشــگاه تغییر نام یافت در کشور 

راه اندازی شد و گسترش یافت.  
خانــواده  طــرح  افزود:اجــرای  ادامــه  در  او 
میزبــان، مکملی بــرای بازپیوند کــودکان به 
خانواده، ورود کــودکان به خانــواده جایگزین 
 خویشــاوندان و همچنین فرزندخواندگی است 
و بــه عبارتــی دیگــر از مانــدن طولانی مدت 
شــبانه روزی  نگهــداری  مراکــز  در   کــودك 

جلوگیری می نماید. 
هوشیار با تقدیر از دغدغه مندی مرتضوی،رئیس 
مجتمع قضایی حمایتی شــوق زندگی شــیراز 

در تســریع پروســه فرزندخواندگــی و خانواده 
میزبــان تعداد فرزندان با نیــاز ویژه که تاکنون 
به فرزندخواندگی واگذار شــده اند را ۳۸ فرزند 
و تعداد فرزنــدان نیازمند درمــان که در قالب 

طرح میزبان وارد خانواده شــده اند را ۱۶ فرزند 
عنوان کرد که ۱۴ کودك بصورت همزمان و طی 
مراســمی  با حضور مسئولین به آغوش گرم  ۱۴ 

خانواده متقاضی سپرده شدند. 

مدیرکل بهزیستی فارس در جمع خانواده هایی 
که پذیــرای فزندان نیازمند درمان بهزیســتی 
فارس شــده اند، ایــن اقدام ایشــان را مصداق 
عرفــان عملــی عنــوان کــرد و گفــت: هدف 
 اصلــی از اجــرای این طــرح مؤسســه زدایی 
و خانواده محــوری اســت، بنابرایــن خانواده ها 
 نیــز باید در اجــرای این طرح تعــادل عاطفی 

را رعایت نمایند. 
هوشــیار در پایــان با تشــکر از هئیــت مدیره 
شــیرخوارگاه حضرت ولیعصر )عج(، معاون امور 
اجتماعی بهزیســتی فارس و دســت اندرکاران 
اجرای این برنامه  با بیان این که این ۱۴ خانواده 
 پــس از بررســی و بازدید های مکــرر از میان
۵۰ خانواده متقاضــی فرزند با نیاز ویژه انتخاب 
شــده اند، گفت: خانواده های متقاضی شــرکت 
در این طرح می تواننــد جهت دریافت اطلاعات 
بیشــتر به ســامانه ملی فرزندپذیری به آدرس 
بخــش   http://adoption.behzisti.net

»خانواده میزبان« مراجعه نمایند. 

برای اولین بار در استان و مصادف با روز جهانی کودك انجام شد؛ 

واگذاری ۱۴فرزند نیازمند درمان به خانواده های میزبان

 از کتاب »طراحی الگویی برای ارزیابی 
فنی قالی استان فارس« رونمایی شد

 به گزارش ســبحان- در آیینی با حضور حمیدیان، رئیــس اتاق بازرگانی فارس، 
ایزدی رئیس ســازمان صمت اســتان، ذوالانواری عضو هئیــت نمایندگان و رئیس 
کمیســیون فرش و صنایع دســتی اتاق بازرگانی فارس و هنرمندان و صنعتگران و 
فعالان بخش خصوصی حوزه فرش استان از کتاب »طراحی الگویی برای ارزیابی فنی 

قالی استان فارس« رونمایی شد. 
کتــاب طراحی الگویی برای ارزیابی فنی قالی اســتان فــارس، یک کتاب تخصصی 
در حوزه فرش اســتان فارس اســت که به صورت دو زبانه فارسی و انگلیسی توسط 
 ســید مجتبی سجادی محمدآبادی، مجید خرســند رحیم زاده، احمدرضا احمدی،
ســلمان گورنگی، فاطمه رجبی؛ از فعالان حوزه فرش اســتان فارس تهیه و تدوین 

شده است. 
این چهارمین کتاب تخصصی در حوزه فرش اســت که فعالان این حوزه در اســتان 
منتشــر کرده اند که با توجه به محتوای غنی، این کتــاب می تواند به عنوان مرجع 
برای علاقه مندان داخلی و خارجی و منبع درســی دانشــگاهی در نظر گرفته شود. 
در ایــن آئین رونمایی محمدصــادق حمیدیان، رئیس اتــاق بازرگانی فارس گفت: 
فــرش از دیرباز یک صنعت و مزیت اقتصادی اســتان فارس بوده که در حال حاضر 
شــرایط خوبی ندارد به طــوری که ما در فرش دســتبافت جز بازنــدگان در بازار 
 بزرگ جهانی هســتیم. وی افزود: میزان صادرات فرش اســتان فارس در یک دوره
۹ ســاله از لحاظ ارزشــی به کمتر از ۵ درصد و از لحاظ وزنی به کمتر از ۱۰ درصد 
رســیده اســت که دو فاکتور ارزان فروشــی در بازار جهانی و کاهش قدرت حضور 
 این کالا در بازارهای جهانی، نشــان از حمایت نامطلوب دولت از این کالای باارزش

دارد. 
حمیدیان اضافه کرد: در فضای رقابتی اقتصاد جهانی، حضور کشورهای رقیب و تهیه 
فرش با مشــخصات فرش ایرانی و عرضه آن در بازار کشورهای مختلف، برای صنعت 
فرش ما تهدید بزرگی است و ما در اتاق بازرگانی فارس تلاش می کنیم صدای رسای 
فعالان این صنعت بزرگ در استان باشیم و امیدواریم در کشور رویکرد جدیدی برای 

فرش دستبافت ایران در نظر گرفته شود.



دانستنی

غذاهای تقویت کننده های حواس را بشناسید

ســردی، همــراه با ســکون و کندی حرکت اســت اما 
در مقابــل، گرمی مــزاج در حد اعتدال بــه دلیل ایجاد 
ســرعت در عملکردهای مختلف و به دلیل کاســتن از 
رطوبــات باعث تیز شــدن حواس می شــود. پس گرم 
 مزاج ها نسبت به ســردمزاج ها بویایی و چشایی بهتری 

خواهند داشت.
 محمــد علی زارعیان، پزشــک متخصص طب ســنتی 
می گوید: از نگاه طب سنتی هر چه تری مزاج کمتر باشد 
حــواس، تیزتر خواهد بود. معمولا افراد خشــک مزاج و 
لاغر از نظر بویایی و چشــایی حساســیت بالاتری دارند. 
البته خشکی اگر به حد افراط برسد کندی حواس ایجاد 
می کنــد. علاوه بر تری مزاج، ســردی مــزاج نیز فرایند 

ادراک حواس مختلف را دچار اختلال می کند.

ســردی، همراه با ســکون و کندی حرکت است اما در 
مقابل، گرمی مزاج در حد اعتدال به دلیل ایجاد ســرعت 
در عملکردهــای مختلف و به دلیل کاســتن از رطوبات 
باعث تیز شدن حواس می شود. پس گرم مزاج ها نسبت 
به ســردمزاج ها بویایی و چشایی بهتری خواهند داشت. 
البته حرارت مزاج وقتی از حد تعادل خارج شــود باعث 
تشویش و ناکارآمدی حواس می شود. لازم است بدانید به 
واسطه سردی، شدت بینایی کاهش می یابد و به واسطه 

گرمی زیاد فرد دچار پرش بینایی خواهد شد.
غذاهایی کــه بافت متراکم تر و هضم طولانی تری دارند 
و به غذاهای سنگین مشــهورند به اصطلاح خون غلیظ 
تولید می کنند و موجب کندی حواس بویایی و چشــایی 
می شــوند. بنابراین آنچه که ســردی مزاج یا تری مزاج 
یــا تراکم بدنی را افزایش می دهــد موجب کاهش تیزی 
حواس و در صورت میل به افــراط به ویژه در مزاج های 
مستعد مثل افراد سردمزاج یا ترمزاج منجر به اختلال در 
حواس پنجگانه به خصوص سبب ناکارامدی حس بویایی 

و چشایی می شود.
زیاده روی در مصرف غذاهای ســرد به ویژه توسط افراد 
سردمزاج، افراط در مصرف غذاهای تری افزا مثل سالادهای 
حاوی کاهو، پرخوری، ریزه خواری، خوردن بدون اشتها، 
زیــاده روی در مصــرف غذاهای دیرهضم، ســنگین و 
 غذاهــای لزج و چســبناک مثل غذاهای نشاســته ای، 
ماکارونــی و کله پاچــه، بی تحرکی، اســتعمال دخانیات 
و نوشــیدنی های مســتی آور می توانند ســبب اختلال 

گیرنده های حسی شوند.
خوراکــی ها و غذاهای موثر در تقویــت حواس عبارتند 
از آش های ساده و شــورباهای مختلف که با گوشت بز، 
بلدرچیــن، جوجه مــرغ و گوشــت های زودهضم آماده 
می شــوند. دمنوش بادرنجبویه، دمنــوش گل گاو زبان، 
استعمال عطرهای مختلف به ویژه مشک و گل محمدی، 
خوردن خوراکی های حاوی خــردل و زعفران، مغزهای 
آجیلی همچون گردو و پســته و مربای آمله و هلیله که 

حتما باید با مشورت پزشک مصرف شود.
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»جانِ وَر« به کتابفروشی ها آمد
مجموعه داســتان »جانِ وَر« نوشــته علــی صالحی بافقی به تازگی توســط 

انتشارات هیلا منتشر و راهی بازار نشر شده است.
علی صالحی بافقی نویسنده این کتاب، متولد 1354 است و پیشتر مجموعه  
داستان »فلامینگوهای بختگان« را سال 1398 با 8 داستان توسط نشر مرکز 

منتشر کرده است.
 او مجموعه داســتان دیگری نیز دارد که همان ســال توســط نشــر مرکز 
بــا همان تعــداد داســتان و عنوان »چیدن یال اســب وحشــی« منتشــر 
 شــد. دیگــر اثــری کــه این نویســنده در کارنامــه دارد، مجموعه شــعر

»من یک دوزیستم« است.
مجموعه داســتان »جانِ وَر« دربرگیرنده 9 داســتان کوتاه اســت که فضای 
ســوررئال دارند و صالحی در آنها به معضــلات اجتماعی و اخلاقی پرداخته 

است.
مجموعه پیش رو دربرگیرنده 9 داســتان با این عناوین است: »اسپری قهوه«، 
»باغ وحش شخصی«، »دیازپامِ ده«، »گورکن ها«، »پارک حیوانات خانگی«، 
»پرندگی«، »انجمن امواتِ زنده«، »ناپدیدشدن امیر گشتاسب جمشیدپور« 

و »هِی تو آپولو!«.
در قسمتی از داستان »گورکن« از این کتاب می خوانیم:

گوشــی را چپاندم توی جیبم. سنگ لحد را به بدبختی بلند کردم و ایستاده 
تکیه اش دادم به دیواره قبر تا بتوانم چیزهایی را که بچه ها می خواهند بگیرم. 

کفن تکه تکه شده بود. 
دســتم را گرفتم جلوِ دماغ و دهانم و چشــم هایم را بســتم. بــو و کثافت 
شــکم و پهلوها از همه بدتر بود. توانســتم فقط یک نگاه بیندازم و چشــم 
 چرخاندم ســمت صورتش. برف بیشــتر شــده بود و روی سنگ و توی قبر

می نشست.
 انگار پوســت و گوشــت صورت را یا یک چاقوی میوه خوری کُند به سختی 
تکه تکه کَنده باشــند. یکی از چشم هایش سر جاش بود، ولی چشم دیگر را 

گورکن ها از جا درآورده بودند و خورده بودند.
این کتاب با 159 صفحه، شــمارگان 2۷5 نســخه و قیمت 150 هزار تومان 

منتشر شده است.

گشوده شدن دروازه »قلعه اوترانتو«
 با دو ترجمه در کتابفروشی ها

  رمان »قلعه اوترانتو« نوشته هوراس والپول
به تازگی با دو ترجمه مختلف در بازار نشر 

کشور عرضه شده است.
هوراس والپول، نویســنده انگلیسی متولد 
سال 1۷1۷ در لندن و درگذشته به سال 

1۷9۷ است.
 او ادیب، کارشــناس هنری و گردآورنده 
عتیقه جات بــوده و در زمینــه تحقیق و 
پژوهــش در علوم مختلف نیز دســتی بر 

آتش داشت. 
والپــول کوچک تریــن فرزند ســر رابرت 
والپول، نخســت وزیر انگلستان بود و سال 
1۷41 به نمایندگی پارلمان رســید اما در عرصه سیاست نپایید و هیچ وقت 
هم شغل ثابتی برای خود در نظر نگرفت. او ویلای کوچکی داشت که تبدیل 
به نمایشــگاه خریدهای موردعلاقه اش و پاتوق دوستانش شد. آثارش را هم 

در همان ویلا می نوشت و چاپخانه ای شخصی هم در همان مکان دایر کرد.
این نویســنده انگلیسی در نامه نگاری خستگی نمی شناخت و بیش از 4 هزار 
نامه از خود به جا گذاشــته است. مهم ترین نوشته هایش هم همین مکاتبات 

شخصی اش هستند
. امــا او اثر شناخته شــده مهمی به نام »قلعه اوترانتــو« دارد که آغازگر ژانر 
گوتیک در ادبیات شــد و از آثار دیگرش چون شعر تراژدی »مادر مرموز« یا 
رســاله »تردیدهای تاریخی در باب زندگانی و سلطنت شاه ریچارد سوم« و 

رساله »نکته ها و حکایت هایی از نقاشی در انگلستان« شناخته شده تر است.
بــه این ترتیب هــوراس والپول در قــرن هجدهم آغازگر راهی شــد که به 

»دراکولا« ، »فرانکشتاین«، »سرود کریسمس« و »شبح اپرا« رسید. 
»قلعــه اوترانتو« ضمن خلق داســتانی گوتیــک، ابهت شــوالیه ها و تضاد 
احساســات و عواطف شــان را نشان می دهد. جالب اســت که والپول که در 
ابتدا از موفقیت رمانش مطمئن نبود، اعلام کرد این کتاب داســتانی ترجمه 

از زبان ایتالیایی است.
به تازگــی دو ترجمه از این کتاب در بازار نشــر عرضه شــده  که یکی از آنها 
به قلم کاوه میرعباســی توسط نشر افق و دیگری به قلم مهرداد وثوقی توسط 

انتشارات ققنوس منتشر شده اند.

نوبل فیزیک ۲۰۲۴ به هوش مصنوعی رسید
فن آوری

عکس خبر

  تارهای عنکبوت تنیده شده در یک شالیزار

 از عکس های برگزیده مسابقات عکاسی از حیات وحش 2024

 بیشتر نانوایان از قیمت های مصوب پیروی نمى کنند  
منبع: ایرنا

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  خانه منطقی نژاد-  شیراز

سلامت
قدرت تغذیه در مقابله با ویروس ها؛ 

با غذاهای مناسب، سیستم ایمنی خود را به روز کنید
در روزگار فراگیــری ویروس ها و افزایــش بیماری های 
تنفسی، تقویت سیستم ایمنی یکی از مهم ترین راه های 

مقابله با بیماری هاست. 
در حالــی که داروها و واکســن ها نقــش مهمی در 

پیشــگیری دارند، اما یک رژیم غذایی مناســب 
می توانــد به تنهایی بدن شــما را برای مقابله با 

ویروس ها و عفونت های مختلف آماده کند.
 تغذیه صحیح با تأمین ویتامین ها، پروتئین ها 
و مواد مغذی حیاتی، ســپر دفاعی بدن شما را 

بهبود می بخشد و حتی در صورت ابتلا به کاهش 
شدت علائم کمک می کند.

 تغذیه ســالم به عنوان یکی از پایه های اصلی ســلامت 
عمومی شــناخته شده است و نقش بســزایی در تقویت 

سیستم ایمنی بدن ایفا می کند. 
با شــروع فصل سرما و افزایش احتمال بروز بیماری های 
ویروسی مانند سرماخوردگی و آنفلوآنزا، توجه به انتخاب 
غذاهــای مناســب می توانــد مقاومت بــدن را در برابر 

ویروس ها تقویت کند و از شدت علائم بکاهد.
یکی از مهم ترین عناصر در تغذیه برای تقویت سیســتم 
ایمنــی، پروتئین اســت. پروتئین ها به عنوان ســاختار 
اصلی ســلول های ایمنی و آنتی بادی ها عمل می کنند و 
 بدون آنها، بــدن توانایی لازم برای مبــارزه با عفونت ها 

را نخواهد داشت.
 منابع پروتئینی مانند تخم مرغ، ماهی، مرغ، گوشت قرمز 
و لبنیــات، بهترین گزینه ها برای تأمین این ماده حیاتی 
هســتند. علاوه بر این، پروتئین هــای گیاهی موجود در 
ســویا، حبوبات، عدس و آجیل نیز به اندازه کافی برای 
حمایت از سیســتم ایمنی مؤثر هستند. ویتامین A به 
عنوان یک عنصر کلیدی در محافظت از بزرگ ترین عضو 

دفاعی بدن، یعنی پوست، شناخته می شود. 

بــه این ویتامین همچنین 
کمک تقویت دستگاه گوارش و  ریه هــا 

کــه در برابــر می کنــد، دو بخــش از بدن 
ویروس ها آسیب پذیرتر هستند. 

مواد غذایی مانند ســیب زمینی شیرین، هویج، کلم پیچ، 
اســفناج، فلفل قرمز و زردآلو غنی از ویتامین A هستند 
 و می تواننــد به بهبــود عملکرد سیســتم ایمنی کمک

کنند.
ویتامیــن C به عنــوان یکی از شناخته شــده ترین مواد 
مغذی در تقویت سیســتم ایمنی شــناخته شده است. 
ایــن ویتامین کــه در میوه های مرکباتــی مانند پرتقال 
و لیمــو، فلفل دلمــه ای، کیــوی و توت فرنگــی یافت 
می شــود، بــه افزایش تولیــد گلبول های ســفید خون 
 کمــک کــرده و مقاومــت بــدن در برابــر عفونت ها را 

افزایش می دهد.
ویتامین D که به »ویتامین آفتاب« نیز معروف اســت، 
نقش مهمی در تقویت سیســتم ایمنــی دارد. مطالعات 
نشان داده اند که کمبود این ویتامین می تواند خطر ابتلا 

به عفونت های تنفسی از جمله ذات الریه را افزایش دهد. 
منابع غذایی این ویتامین شــامل ماهی های چرب مانند 

ماهی سالمون، شیر و محصولات سویا غنی شده است.
زینــک یکی دیگر از عناصر حیاتی در تغذیه برای تقویت 

سیستم ایمنی است.
 این ماده معدنی در بیش از 300 واکنش بیوشــیمیایی 
بدن دخالــت دارد و به ویــژه در مقابله بــا ویروس ها و 

باکتری های مضر نقش مهمی ایفا می کند.
 منابع غذایی زینک شامل گوشت گاو، غلات غنی شده و 

برخی از دانه ها و آجیل ها هستند.
ویتامین E به همراه ویتامین C در تقویت سیستم ایمنی 
و محافظت از سلول های ســالم نقش دارد. این ویتامین 
که در روغن های گیاهی، آجیل ها و غلات غنی شده یافت 
می شــود، به بدن کمک می کند تا از شر عوامل خارجی 

ناخواسته رها شود و با سلول های مهاجم مقابله کند.
پروبیوتیک هــا که به عنوان باکتری های مفید شــناخته 
می شوند، در غذاهای تخمیری مانند ماست، کفیر و مواد 

مکمل یافت می شوند. 
ایــن باکتری هــای مفید بــه تقویت سیســتم ایمنی و 
تولیــد آنتی بادی هــای جدید کمک می کننــد و بدن را 
در برابــر ویروس هــای مهاجم مقاوم می ســازند. علاوه 
بر ایــن، غذاهای غنی از فیبر مانند ســبزیجات، میوه ها 
 و غــلات کامل نیز باعث رشــد ایــن باکتری های مفید 

در روده ها می شوند.
سیستم ایمنی بدن ما به تنهایی توانایی مقابله با بسیاری 
از بیماری ها را دارد، اما با کمک تغذیه مناسب، می توانیم 

این قدرت را چند برابر کنیم. 
با انتخاب مواد غذایی سرشــار از پروتئیــن، ویتامین ها 
و مــواد معدنی مورد نیــاز، بدن خود را بــرای مقابله با 

چالش های فصلی و ویروسی آماده کنید.

جایزه نوبــل فیزیک 2024 میلادی به جان هوپفیلد 
از دانشــگاه پرینستون آمریکا و جفری ای هینتون از 
دانشگاه تورنتو در کانادا اهدا شد. آنها برای اکتشافات 
 و اختراعــات بنیادینــی که یادگیری ماشــینی را با
شبکه های عصبی مصنوعی امکانپذیر می کند، برنده 
این جایزه شــده اند.هوپفیلد ساختاری ابداع کرد که 
می تواند اطلاعات را ذخیره و دوباره بازســازی کند. 
هینتون نیز روشــی ابداع کرد کــه می تواند به طور 
مســتقل ویژگی هایی در داده ها را کشــف کند. این 
ابداع برای شــبکه های عصبی مصنوعی بزرگ فعلی 

اهمیــت زیادی دارد. جان هوپفیلد در ســال 1933 
میلادی در آمریکا متولد شده و برای تحقیقی درباره 
شــبکه های عصبی در 1982 میلادی مشهور است. 
این مدل اکنون به عنوان شــبکه هوپفیلید مشــهور 
اســت. جالب آنکه پدر و مادر وی نیز فیزیکدان بوده 
اند. او برنده جوایز متعددی بوده اســت. هوپفیلد در 
 ICPT از Dirac Medal سال 2001 میلادی برنده
بوده است. او همچنین در سال 2005 میلادی برنده 
جایزه الیــور باکلی  از انجمن فیزیک آمریکا و جایزه 
جهانی علم انیشــتین  نیز بوده است. جفری هینتون 
انگلیسی- کانادایی ۷۶ ساله در سال 194۷ میلادی 
متولد شده و محقق رایانه و  روانشناس شناختی است. 
مهمترین فعالیت او تحقیق روی شــبکه های عصبی 
مصنوعی به حســاب می آید که لقــب »پدرخوانده 
هوش مصنوعی« را برای او به ارمغان آورده است. وی 
از سال 2013 تا 2023 میلادی در گوگل و دانشگاه 
تورنتو فعالیت می کــرد.وی در می 2023 میلادی به 
دلیل نگرانی هایی درباره خطرات  هوش مصنوعی از 
شــغل خود در گوگل استعفا داد. وی در سال 2001 
میلادی برنده جایزه روملهارت شد. همچنین وی در 
سال 2021 میلادی برنده جایزه دیکسون شده است.

  اجتماع مردمی دفاع از جبهه مقاومت

   در حاشیه جلسه هئیت دولت

گردشگری 

     زندان اسکندر، جاذبه ای به قدمت ایران در دل یزد

ادبیات

 اجرای رقص آئینی- جشنواره فرهنگی - نپال

 مدرســه  ضیائیه که به زندان اســکندر نیز معروف 
است، از آثار تاریخی و جاهای دیدنی یزد محسوب 
می شود. مدرسه ضیائیه در تاریخ 23 اسفند 134۶ 
هجری شمسی با شماره ثبت ۷۷0 به عنوان یکی از 
آثار ملی ایران به ثبت رسید و با توجه به قرارگیری 
آن در محله تاریخی فهــادان می توانید به راحتی از 

سایر جاذبه های تاریخی یزد نیز دیدن کنید.
مدرسه ضیائیه کجاست؟

مدرســه  ضیائیــه در خیابــان امــام و در محلــه  
قدیمی  فهادان قرار دارد. برای رســیدن به این بنای 
شــگفت انگیز باید راهی کوچه رختشوی خانه شوید 
و ســپس با ورود به کوچه حمام نو می توانید سازه 

رفیع و گنبد باشکوه بنا را مشاهده کنید.
زندان اســکندر یا مدرسه ضیائیه یکی از جاذبه های 
تاریخی شــهر یزد به حســاب می آید که به ســبب 
تاریخ مبهم خود، از شــهرت زیادی برخوردار است. 

در ورودی ایــن بنا بســیار کوتاه اســت؛ 
امــا پــس  از ورود به صحن 
مدرســه، عظمــت و بزرگی 
این بنــای تاریخی با معماری 
تحسین  ایلخانی  اسلامی دوره 
شما را به همراه خواهد داشت. 
یکی از نــکات جالب در مورد 
زیاد  شباهت  ضیائیه،  مدرسه  
به  تاریخی  عمارت  این  گنبد 

گنبد بقعه  دوازده امام یزد اســت. این اثر در تاریخ 
23 اســفند 134۶ هجری شمســی با شماره ثبت 
۷۷0 به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسید و 
در حال حاضر، فروشگاه های صنایع دستی جذابی در 
این مکان فعالیت می کنند که می توانید شاهد روند 
تولید انواع آنها باشید. در بین آثار تاریخی شهر یزد، 
مدرســه  ضیائیه با قدمتی حدود هشت قرن همانند 
کوهی اســتوار از دل تاریخ بر جای مانده است. این 
بنا را بیشتر به نام زندان اسکندر می شناسند و گفته 
می شود اســکندر مقدونی در مسیر خود به ری، در 
مکانی  که یزد کنونی بوده است، زندانی ساخت که 
آن را »کِثه« می گفتند. بعدها در دوران ساسانیان به  
فرمان یزدگرد اول در این محل، شــهری بنا شد که 
آن را »یــزدان گرد« نام نهادند. هرچند در هیچ یک 
از اسناد تاریخی نوشــته ای مبنی بر حضور یا عبور 
اسکندر از این مکان یا شهر باستانی یزد ثبت نشده 

، اســت و تنها مورخان محلی  د یــز
را مطرح کرده اند.با  آن 

ایــن  وجود، می توان از این شــهر به عنوان موقعیت 
اســتراتژیکی مناســبی جهــت اســتقرار نیروهای 
نظامی یونانیان نام برد که همین امر موجب تسهیل 
در تســخیر ایالات پارس و ماد توسط اسکندر شد. 
همچنین موسسات راهداری و ایستگاه های چاپار در 
مســیر راه پارس به خراسان و ری به کرمان، از یزد 

عبور می کرد.
در کتاب یادگارهای یزد، نوشته ایرج افشار و برخی 
منابع دیگر، به این بنا با عنوان مدرســه، مســجد و 
آرامگاه اشاره شده و از زندان حرفی به میان نیامده 
اســت. احتمال می رود که زندان اســکندر امروزی 
بقایای یکی از خانه های خانــدان رضی و گنبد بنا، 

باقی مانده بقعه قبور آنها باشد. 
معین الدیــن نطنزی، از مورخــان قرن نهم هجری، 
در نوشته های خود ســرزمین یزد را به عنوان زندان 
ضحاک معرفــی کرده اســت. این شــهر در دوره 
فرمانروایــی آل مظفر از نظر فرهنگی و ایجاد مراکز 
تعلیم و تربیت به اوج شــکوفایی 
رســید و در هیچ جــای ایران 
به اندازه یزد، دارالتعلیم به وجود 
به  یزد  کــه  به گونه ای  نیامــد؛ 
»دارالعلم« معروف شد. ازاین رو، 
مدارس در این شــهر بیشترین 
تعداد را داشت و مدرسه ضیائیه 

نیز یکی از این مدارس بود.


